
درهشتاد و هشتمین نشست مشترک شهرداران و روسای شورای شهر کلانشهرهای کشورعنوان شد:

س: اصفهان زیبا[
]عك

رتبه دوم مـرگ اصفهانی هـا به علت
 مشکـلات ریوی و قلبی 

آلودگی هوا و سبک غلط زندگی باعث شد؛

مدیر پروژه ایستگاه مترو سی و سه پل اصفهان تاکید کرد:

آب گرفتگی ایستگاه مترو  را کاملا  رد می کنم
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مدیریت محلی از مدیریت ملی  تفکیک شود

129

از20آذرماهبرپامیشود؛

روایتکربلادرموزههنرهایمعاصراصفهان
رقابت کشورهای خارجی برای سرمایه گذاری

 در ایران پس از رفع تحریم ها

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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هشتاد و هشتمین نشست مش��ترک شهرداران و روس��ای شورای شهر کلانش��هرهای کشور در 
اصفهان بر گزار شد. در این نشست بر تفکیک مدیریت محلی از مدیریت ملی برای  کاهش مشکلات 
کلانشهرهای کشور تاکید شد. استانداراصفهان گفت که اصفهان شهر گنبد های فیروزه ای، شهر 

مناره های بلند،  شهر پل های زیبا، شهر علم، ش��هر دیانت و هنر، شهر شهیدان، شهر خرازی ها و 
پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اسلامی اس��ت. دکتر رسول زرگرپور  با بیان اینکه اصفهان 

چهار بار پایتخت ایران بوده، عنوان کرد: اصفهان اکنون از ظرفیت ها  و پتانسیل های ...

در گفت و گو با اعضای شورای اسلامی 
شهر اصفهان تاکید شد:

رویكرد مسجد محوری، گره گشای 
مشكلات شهر و شهروندان

آن گونه که در کتاب »مسجد طراز اسلامی از منظر امام خمینی )ره( و 
مقام معظم رهبری« آمده است: »مس��جد از مهم ترین نهادهای جامعه 
اسلامی با کارکردی جامع و چند منظوره به ش��مار می آید و همواره در 

طول تاریخ اسلام نقش بنیادین و محوری در شکل گیری تمدن 
اسلامی و پیشرفت جامعه ایفا کرده است. 

2

مرقومه رهبر معظم انقلاب برای همایش ارتقای 
سلامت نظام اداری و مقابله با فساد

چرا  اقدام قاطع و اساسی در امر 
مبارزه با فساد انجام نمی گیرد؟ 

ویژه نامه دانش

   تراوش آب در پروژه هاي زیرزمیني طبیعي است

س: ؟؟؟؟؟؟؟؟[
]عك
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پیشنهادات و 
مشکلات خود را 
باما
  در میان 
بگذارید
3000483088

جنای آقای حمیدرضا باقری
 انتص��اب شایس��ته جنابع��ای را بعن��وان

  مدی��ر ش��عب بان��ک س��په منطق��ه اصفهان 
تبریک عرض نموده و توفیق روزافزونتان را 

از درگاه احدیت آرزومندیم.
روزنامه اصفهان زیبا



رییس جمهور با بی��ان اینکه باید دقیق تر نظارت 
کنیم،گفت: می ترس��م به مرزی برسیم که قبح 
فساد اقتصادی شکسته شود. امروز زیرمیزی ها 

به روی میز آمده است.
حجت الاسلام حسن روحانی، رییس جمهور صبح 
دیروز در همایش ملی ارتقای س��لامت اداری و 
مبارزه با فساد در س��الن اجلاس سران، اظهارداشت: همه ما در 
بیانات و اظهاراتمان در طول نهضت اسلامی از رژیم گذشته به 
عنوان رژیم فاسد پهلوی یاد می کردیم و یکی از دلایل حرکت 
مردم در برابر رژیم س��ابق، این بود که آن رژیم هم فاسد بود و 

هم مفسد.
وی افزود: مردم انقلاب کردند تا کشور از فساد پاکسازی شود، 
مردم انقلاب کردند تا هیچ مفسدی بر صندلی حکومت و ریاست 

تکیه نزند.
رییس جمهور اظهارداش��ت: اگ��ر خدایی ناکرده م��ا در مبارزه 
با فس��اد ناتوان باش��یم، این به مفهوم ضعف انقلاب اس��لامی، 
ناتوانی انقلاب و دس��ت نیافتن به یکی از اه��داف مهم انقلاب 

اسلامی است.
روحانی خاطرنشان کرد: موضوع فساد از دیدگاه مردم به اینگونه 
است که یا مسوولان می دانند و در برابر فساد نمی ایستند، پس 
خود آلوده اند، پس کل نظام و انقلاب زیر س��وال است، یا آنکه 
نمی دانند و یا اگر می دانند در مبارزه ناتوانند، پس دولت اسلامی 

دولتی ناکارآمد است.
وی افزود: چه فاسد بودن نظام و چه ناکارآمد بودن نظام که یکی 
از این دو مورد قضاوت مردم اس��ت، به معنای آن است که ما به 
یکی از مهم ترین اهداف انقلاب دست نیافته ایم. مبارزه با فساد 
و ریشه کنی آن، آرمانی همچون اس��تقلال، مبارزه با استعمار، 
مبارزه با استبداد و ایجاد حاکمیت ملی است و باید در ردیف این 

موارد آن را شمرد.
رییس جمهور خاطرنشان کرد: اینکه امام راحل در زمینه مبارزه 
با فساد و تباهی در بخش های مختلف سخن می گفتند و فرمان 
می دادند و تاکید می کردند و اینکه مقام معظم رهبری مس��اله 

فساد را در کنار فقر و تبعیض قرار داده اند و خواسته اند که جامعه 
ما از فقر و فساد و تبعیض مبرا باشد، به معنای اهمیت این هدف 

مهم برای همه مسوولان است.
هدف اولی��ه ما در دولت یازدهم این اس��ت که کش��ور از لحاظ 
اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و سیاسی از معضلات و مشکلاتی 
که در سال های گذش��ته با آن مواجه بوده رهانیده شود. اگر در 
سال های گذشته مردم از تورم بالای40 درصد در فشار بودند و 
اگر کشور دارای رشدی نبود و یا حتی رشد منفی منهای 9 درصد 
در ضمن دو س��ال ایجاد ش��د و اگر بیکاری مشکل روشن همه 
خانواده ها به شمار می رفت و اگر مسائل اجتماعی و آسیب های 
اجتماعی ما نگران کننده بود، مردم در حماسه سیاسی 24خرداد 
ش��رکت کردند تا دولتی کار را آغاز کند که بتواند این معضلات 

را حل و فصل کند.
وی افزود: هدف این حرکت مردم ایجاد دولتی بود که بتواند برای 
معضلات اصلی و اساسی جامعه راه حل پیدا کند و اگر این دولت 
در پیدا کردن این راه حل ناتوان باش��د و یا راه حلی پیدا کند و 
توان اجرای آن را نداشته باشد، به معنای بی توفیقی و ناکارآمدی 

این دولت است.
رییس جمهور اظهار داش��ت: ما دو معیار بیشتر نداریم که یکی 
رضایت خداوند است که تشخیص آن خیلی مشکل نیست، اما 
تبیین و لمس آن ش��اید برای همه جامعه آسان نباشد و معیار 

دوم، رضایت مردم است.
رییس جمهور با بیان اینکه باید با فس��اد مبارزه کنیم، گفت: ما 
باید همزمانی که با تورم، رکود و بیکاری مبارزه می کنیم با فساد 

نیز به مبارزه بپردازیم.
روحانی ادامه داد: متاسفانه فساد وجود دارد و یک روزه هم تمام 
نمی شود و همه باید تمام توانمان را به کار بگیریم که قدم به قدم 
این فساد کاهش یابد و این رویکرد باید برای مردم ملموس باشد.

وی اضافه کرد:  مردم باید ببینند که یک اراده جدی در س��طح 
مسوولان بالا و میانی در مبارزه با فساد وجود دارد.

رییس جمهور با بیان اینکه امروز اهدافی نظیر رونق اقتصادی، 
شکس��تن رکود، توانمند کردن کش��ور، بالا بردن قدرت ملی، 

افزایش ثروت ملی و گس��ترش علم و دانش را در جامعه دنبال 
می کنی��م، گفت: رس��یدن ب��ه رقاب��ت علمی، 
اقتصادی و رونق اقتص��ادی بدون حضور بخش 
خصوصی امکان پذیر نیست و باید به این توجه 
کرد که بخش خصوصی نمی تواند با وجود فساد 

حضور یابد و رقابت کند.
روحانی اظهارداش��ت: حالا بگذریم از جاهایی 
که انحصار وج��ود دارد و خود آن عامل فس��اد 
است؛ باید با انحصارها مبارزه کنیم و هر چیزی 
 مدیریت��ش انحص��اری باش��د، مش��کل آفرین 

است.
وی اضافه کرد: حالا برخی جاها شاید بیشتر باید 
نظارت کرد، اما باید نظارت قوی تر را مدنظر قرار 

داد و شرایط رقابت را در همه امور فراهم کنیم.
رییس جمهور ادام��ه داد: هر چ��ه رابطه مردم 
برای حل مس��ائل روزم��ره از رودررو ش��دن با 

کارمند کاهش یاب��د، تاثیرگذاری بهت��ری روی بخش نظارت 
انجام می گیرد.

روحانی ادامه داد: به ج��ای اینکه مردم در اداره ای با20 کارمند 
مواجه ش��وند، آن را به یک نفر کاهش دهیم ک��ه این کار باعث 

نظارت بهتر روی آن فرد خواهد شد و فساد را کم می کند.
وی یکی دیگر از راه های مبارزه با فساد و نظارت بهتر را گسترش 
دولت الکترونیک دانس��ت و گفت: ما باید دول��ت الکترونیک را 
گس��ترش دهیم و مردم نیاز به مراجعه نداش��ته باشند و همه 
مکاتبات از طریق الکترونیکی انجام پذیرد و این بعد نظارتی را 

بهتر و قوی تر خواهد کرد و فساد کاهش می یابد.
رییس جمهور بر گسترش فناوری های نوین برای مقابله با فساد 
تاکید کرد و گفت: باید از فناوری های نوین در مقابل فساد بهره 
بگیریم و البته اولین مبارزه ایجاد فرهنگ دینی و اعتقادی است 
که داش��تن وجدان هم می تواند تاثیرگذاری مناس��بی با فساد 

داشته باشد.
روحانی ادامه داد: باید رابطه مردم و کارمندان به حداقل برسد و 
این مهم هم در بعد نظارتی و هم در زمینه های مختلف اثرگذاری 

مناسبی دارد.
وی همچنین بر ایجاد فضای رقابتی و از بین بردن تجمیع قدرت 
تاکید کرد و در ادامه گفت: باید تجمیع قدرت را از بین ببریم. با 
تجمیع یک قدرت در نهاد فساد درست می شود؛ اگر تفنگ، پول، 
قدرت، روزنامه، س��ایت و تبلیغات در یک جا جمع ش��د، حتما 
فساد است. دنیا عقلش رسیده که قدرت ها را تفکیک کرده است.

روحانی با مطرح کردن این پرس��ش که چرا این اصول درست 
ش��ده، گفت:  تمامی اینها به این خاطر اس��ت که هر قدرتی که 
نظارتی بر آن نباشد مشکل پیش می آورد؛ نظارت بر هر موردی 

و هر جنبه ای را باید درست کنیم تا فساد ایجاد نشود.
وی به تبیین معنای فساد و گس��تره آن پرداخت و گفت: البته 
فساد معنای گسترده ای دارد. مثلا اگر اولویت ها را عوض کنیم 
فساد است؛ یعنی اگر در جایی به جای اینکه جاده بسازیم، سد 

بسازیم این به معنای فساد است.
رییس جمهور تصریح کرد: در اولویت برنامه ها، تخصیص منابع 

و توجه به آنها اگر عادلانه رفتار نشود، به معنای فساد است.
روحانی تاکید کرد:  البته در قانون اساسی ما دستگاه های ناظری 

همچون بازرس��ی کش��ور، دیوان عدالت و س��ایر دستگاه های 
نظارتی وجود دارد که اینها برای حس��اب ش��ده 

بودن نظارت هاست.
وی اضافه کرد: ما باید در نظارت ها دقیق تر نظارت 
کنیم و اهم و مه��م را مورد توجه ق��رار دهیم؛ بر 
همه چیز توان نظ��ارت نداریم و بای��د در نظارت 

اولویت بندی کنیم.
رییس جمه��ور با بی��ان اینک��ه در زمینه قضاوت 
نیز پرونده ه��ای فراوانی وجود دارد و در دس��ت 
رس��یدگی اس��ت، گفت: بخ��ش زی��ادی از این 
پرونده ها درباره انواع فسادهاس��ت، اما باید آن را 

اولویت بندی کنیم.
روحانی ادام��ه داد: اگر به پرون��ده مهمی زودتر 
رس��یدگی کردی��م و م��ردم مطلع ش��دند، این 
بازدارندگی پدید می آورد و مناسب است؛ چرا که 

هدف اصلی ما بازدارندگی است.
وی در ادامه اضافه کرد: اگر در کشوری قبح رشوه، قبح دزدی و 
قبح فساد از بین برود، باید به خدا پناه برد؛ چرا که در جایی که 
قبح شکسته شود به جایی می رسد که حکم خدا و راه خدا زیر پا 
گذاشته می شود و نعوذبالله قانون هم مسخره می شود؛ نعوذبالله 

قرآن هم مورد استهزا قرار می گیرد.
رییس جمهور خاطرنشان کرد:  می ترسم به مرزی رسیده باشیم 

که قبح فساد در حال شکسته شدن باشد.
روحانی با بیان اینکه در گذشته اصطلاح زیرمیزی مطرح می شد، 
گفت: قدیم می گفتند زیرمیزی ولی الان می گویند روی میزی؛ 
اگر از زیرمیزی شد روی میزی چه باید کرد؟ آیا ما باید در برابر 
فساد عقب نش��ینی کنیم یا بگوییم نمی توانیم؟ باید بدانیم این 
به معنای زیر پا گذاشتن امر به معروف و نهی از منکر است و به 

معنی از دست دادن نظام و انقلاب است.
وی اضافه کرد: ش��اید این تعبیر تندی باش��د، اما بدانید ادامه 
فساد، گسترش آن و تعمیق فساد به معنی در خطر افتادن نظام 

و انقلاب است.
رییس قوه مجریه، تصریح کرد:  مردم نوکر اس��م نظام نیستند؛ 
مردم نوکر اس��لام، جمهوری��ت و آراء عمومی هس��تند، مردم 

می خواهند هم اسلام و هم جمهوریت اجرا شود.
روحانی ادامه داد: جایی ک��ه رضای عامه و خاصه مردم باش��د 

رضای حضرت ولیعصر)عج( نیز همانجاست.
وی بر مبارزه جدی با فس��اد تاکید کرد و گفت: باید ایستادگی 

کرد و کمربندها را محکم ببندیم.
رییس جمهور به دیدار چند ماه گذش��ته خود ب��ا رهبر معظم 
انقلاب و ارائه گزارش درباره فس��اد اش��اره ک��رد و افزود: چند 
ماه قبل خدمت ایشان رس��یده و گزارشی را ارائه کردم و ایشان 
فرمودند در این زمینه جدی باش��ید؛ تا هر کجا باش��د حمایت 
می کنیم. روحانی ادامه داد: وقتی رهب��ر معظم انقلاب اینگونه 
حساس است و روی این مس��اله پافش��اری می کند، اگر قوای 
سه گانه به همین نسبت پافشاری کنند و مردم به صحنه آمده و 

مطالبه کنند، به این مهم رسیدگی می شود.
وی خاطرنش��ان کرد: در زمینه مبارزه با فس��اد غیر از نظارت 
مس��وولان،  نظارت عامه را می خواهیم و این باعث می ش��ود تا 

ولایت را نسبت به هم اعمال کنیم.

معاون پشتیبانی و توسعه منابع سازمان 
شهرداری ها و دهیاری های کشور خبر داد: 

پنجمین نمایشگاه و همایش شهر ایده آل 
دی ماه برگزار می شود 

معاون پشتیبانی و توسعه منابع سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور 
از برگزاری پنجمین نمایشگاه و همایش شهر ایده آل طی روزهای هشتم تا 

یازدهم دی ماه سال جاری در جزیزه کیش خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور، محمد 
 امامی امین با بیان خبر فوق گفت: طی برگزاری پنجمین نمایشگاه شهر 
ایده آل، شهرداری ها می توانند با حضور در این نمایشگاه در بخش های 
فضای سبز، زیباسازی و مبلمان شهری و همچنین ارائه فرصت های ویژه 
سرمایه گذاری برای جلب مشارکت بخش خصوصی در اجرای آنها شرکت 
کنند.  وی همچنین در خصوص پنجمین همایش ش��هر ایده آل، اظهار 
 کرد: پنجمین دوره این رویداد با هدف ارائ��ه راهکارهای عملی به منظور 
پیاده سازی اقتصاد مقاومتی در زمینه های تامین منابع مالی و مدیریت 
سرمایه گذاری مش��ترک در ش��هرداری ها و همچنین رقابت پذیری در 
شهرها برگزار خواهد شد. رییس ستاد همایش ها و نمایشگاه های سازمان 
ش��هرداری ها و دهیاری های کش��ور افزود: این همایش فرصتی است تا 
پژوهشگران و صاحب نظران با ارائه راهکارهای مناسب،  زمینه های اجرایی 
شدن اقتصاد مقاومتی را در اختیار شهرداری ها و شورای اسلامی شهرها 
قرار دهند تا به مرور شاهد بازنگری نحوه فعالیت شهرداری ها و اداره شهرها 
در زمینه اقتصاد شهری و مدیریت منابع مالی باشیم. امامی با بیان اینکه 
انتخاب راهبرده��ای اقتصاد مقاومتی در حوزه مدیریت ش��هری نیازمند 
 فرهنگ س��ازی و ارائه آموزش های تخصصی در سطح شهرداری هاست،

ابراز امیدواری کرد با برگزاری چنین همایش ها و گردهمایی های تخصصی، 
دس��ت اندرکاران این حوزه با الگوه��ای مدیریتی روزآم��د و کاربردی و 
همچنین مدیریت صحی��ح پروژه ها، کاهش هزینه ها و اس��تفاده از توان 
بخشی خصوصی برای سرمایه گذاری در پروژه های عمران شهری بیش از 
پیش آشنا شوند. علاقه مندان برای آگاهی از اطلاعات این رویداد می توانند 

به نشانی www.idealcity.ir مراجعه کنند. 

در دیدار اعضای کمیسیون امنیت ملی مجلس؛

شمخانی:  به دلیل توانمندی دستگاه های 
دفاعی و  امنیتی کشور، تهدید نظامی 

ضعیف ترین فرضیه در برآوردهاست
دبیر ش��ورای عالی امنیت ملی، گف��ت: امنیت مناس��ب در مرزها و عدم 
تاثیرپذیری محیط امنیتی کشور از بحران های جاری منطقه، نشان روشنی 

از اشراف و اقتدار قابل قبول دستگاه های امنیتی است.
نماین��دگان عضو کمیس��یون امنیت مل��ی و سیاس��ت خارجی مجلس 
ش��ورای اس��لامی صبح دیروز با علی ش��مخانی، نماینده مق��ام معظم 
رهبری و دبیر ش��ورای عالی امنیت ملی دیدار و گفت وگو کردند. در این 
دیدار که دومین نشست مش��ترک در سال جاری اس��ت، طیف وسیعی 
از موضوعات دفاعی، امنیتی و سیاس��ت خارجی مورد بحث و تبادل نظر 
قرار گرفت. دبیر ش��ورای عالی امنیت ملی در این ملاقات با اشاره بر نقش 
و کارکرد منحصر به فرد مجلس ش��ورای اس��لامی در تولید قدرت ملی،  
ضرورت تبادل مس��تمر اطلاعات به منظ��ور هم ذهن س��ازی مجموعه 
دس��تگاه های تاثیرگذار بر امنیت ملی را مورد تاکید قرار داد. ش��مخانی، 
امنیت مناس��ب در مرزها و ع��دم تاثیرپذیری محیط امنیتی کش��ور از 
بحران های جاری منطقه را نش��ان روشنی از اش��راف و اقتدار قابل قبول 
دس��تگاه های امنیتی عنوان ک��رد و افزود: به دلی��ل توانمندی و ظرفیت 
ارزشمند دستگاه های دفاعی و امنیتی کشور، تهدید نظامی، ضعیف ترین 
فرضیه در برآوردهای پیش رو  اس��ت. وی با تبیی��ن تاثیرگذاری اجرای 
سیاس��ت های اقتصاد مقاومتی در شکوفایی و توس��عه کشور و همچنین 
مبارزه واقعی و بدون تنازل با فساد اقتصادی و اداری، اظهار داشت: امنیت 
 پایدار و فراگیر، در هم تنیدگی غیرقابل انکاری با رشد و پیشرفت متوازن و 
همه جانبه دارد. نماینده مقام معظم رهبری در شورای عالی امنیت ملی 
تداوم مذاک��رات با 1+5 در پرونده هس��ته ای به منظور اس��تیفای حقوق 
هس��ته ای و رفع تحریم های ظالمانه را رویکرد مورد اجماع در جمهوری 
اسلامی ایران عنوان کرد و اظهار داشت: دستیابی به توافقی که تامین کننده 
خواست و منافع طرفین باشد، صرفاً با رعایت حقوق و درخواست های قانونی 
و بدون تبعیض حاصل خواهد شد. شمخانی تلاش دولتمردان آمریکا برای 
وارونه جلوه دادن نتایج مذاک��رات را دارای کارکرد تبلیغاتی در داخل این 
کش��ور عنوان کرد و افزود: تیم مذاکره کننده هسته ای، فرزندان انقلاب و 
نمایندگان نظام اسلامی هستند که با پایمردی، تنها خواست و اراده واقعی 

مردم ایران را در مذاکرات پیگیری می کنند. 
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مرقومه رهبر معظم انقلاب برای همایش ارتقای سلامت نظام اداری و مقابله با فساد

چرا  اقدام قاطع و اساسی در امر مبارزه با فساد انجام نمی گیرد؟ 
حضرت آی��ت الله خامنه ای طی مرقومه ای ب��رای همایش ملی 
ارتقای سلامت نظام اداری و مقابله با فساد، این سوال را مطرح 
کردند که چرا اقدام قاطع و اساسی در امر مبارزه با فساد انجام 

نمی گیرد؟
حضرت آی��ت الله خامنه ای، رهب��ر معظم انقلاب اس��لامی در 
پاس��خ به نامه جهانگیری، معاون اول رییس جمهور در ارتباط 
با برگزاری »همایش ملی ارتقای سلامت نظام اداری و مقابله با 

فساد« و درخواست صدور پیام برای این همایش، مرقومه ای را 
صادر کردند. متن مرقومه رهبر معظم انقلاب که روز دوش��نبه 
توسط معاون اول رییس جمهور در محل برگزاری این همایش 

در سالن اجلاس سران قرائت شد، به شرح زیر است:
»بسم الله الرحمن الرحیم

نفس اهتمام آقایان به امر مبارزه با فس��اد را تحس��ین می کنم، 
لکن این سمینار و امثال آن بناس��ت چه معجزه ای بکند؟ مگر 

وضعیت برای شما مسوولان س��ه قوه روشن نیست؟ با توجه به 
شرایط مناسب و امیدبخشی که از لحاظ همدلی و هماهنگی و 
همفکری بین مسوولان امر وجود دارد، چرا اقدام قاطع و اساسی 
انجام نمی گیرد که نتیجه را همه به طور ملموس مشاهده کنند؟ 
توقع من از آقایان محترم این است که چه با سمینار و چه بدون 
آن، تصمیمات قاطع و عملی بدون هرگونه ملاحظه ای بگیرند و 
اجرا کنند. موفق باشید.« جهانگیری در نامه خود به رهبر معظم 

انقلاب اسلامی، به برگزاری همایش ملی »ارتقای سلامت نظام 
اداری و مقابله با فس��اد« با حضور مس��وولان قوای س��ه گانه و 
دستگاه های اجرایی و عمومی، تشکل های خصوصی، گروه های 
مردم نهاد و اصحاب رسانه اشاره کرده و محورهای کلی همایش 
را »برنامه و راهبردهای حاکمیت در مبارزه با فس��اد«، »نقش 
جامعه مدنی در مقابله با فساد«، »مبارزه مردمی و نقش فرهنگ 

در مقابله با فساد« برشمرده بود.

روحانی در همایش ملی ارتقای سلامت اداری و مبارزه با فساد:

می ترسم به مرزی برسیم که قبح فساد اقتصادی شکسته شود

گروه 
ایران

 اگر قوای سه گانه 
به همین نسبت 

در مبارزه با فساد 
پافشاری کنند 

و مردم به صحنه 
آمده و مطالبه 

کنند، به این مهم 
رسیدگی می شود

رییس قوه قضائیه در همایش »ارتقای سلامت اداری و مبارزه با 
فساد«، اراده جدی و عزم جزم مسوولان، بستن مبادی و مناشی 
فساد و عدم تس��امح در نظارت و برخورد با مفسدان را سه رکن 
اساسی مبارزه با فساد عنوان کرد: مبارزه عملی با فساد را در کنار 

تبیین مفاهیم و قوانین نباید فراموش کرد.

   عزم جزم مس�وولان محوری ترین امر در مبارزه با 
فساد است

 آیت الله آملی لاریجان��ی در همایش ارتقای س��لامت اداری و 
مبارزه با فساد با اشاره به اینکه محور اصلی بحث مبارزه با فساد 

داشتن یک اراده جدی و عزم جزم است، گفت: در مساله مبارزه 
با فساد، مقدماتی لازم است و در کنار تبیین فساد و اموری که در 
پیشگیری از فساد دخیل هستند، محوری ترین امر، عزم جزم و 
اراده مسوولان در مبارزه با فساد است. وی افزود: مشکل اساسی 
امروز عدم اراده تام و اراده قوی و مس��تحکم در برخورد با فساد 
است. البته قوانین لازم است، ولی بحث اراده بسیار مهم است که 
خلأش را همه احساس می کنند. آملی لاریجانی تصریح کرد: در 
کنار تبیین های مفهومی و قوانین، عمل را نباید فراموش کنیم. 
قوه قضائیه در تمام این س��ال ها در بحث مبارزه با فساد پیشتاز 
بوده و کارنامه قوه قضائی��ه در محاکمه های طولانی و در موارد 

متعدد مبارزه با فساد کاملًا روشن است.

   امیدواریم سیس�تم های نظارتی درون دستگاه ها 
فعال شوند

 آیت الله صادق آملی لاریجان��ی، رییس قوه قضائی��ه در ادامه 
سخنان خود با بیان اینکه مبارزه با فساد باید در مناشی و مبادی 
باشد، گفت: من یک نگاهی را در مسوولان ملاحظه می کنم که 
نامش را می گذارم نگاه پسینی؛ یعنی یک فسادی در سازمانی 
رخ می دهد و مسوولانش بعد از گذش��ت زمانی می گویند حالا 
قوه قضائیه بیاید و برخورد کند که این نگاه درس��ت نیست و ما 

باید مبادی فساد را ببندیم.
آملی لاریجانی گفت: امیدواریم سیستم های نظارتی در درون 
دس��تگاه های قضایی فعال ش��وند و امر مبارزه با فساد صورت 
بگیرد. رییس قوه قضائیه تسامح در نظارت ها و برخورد ها را یکی 
دیگر از علل به وجود آمدن فساد اداری دانست و گفت: گاهی در 
نظارت ها و برخوردها کوتاهی می شود و اگر در برخورد با مفسد 

تسامح کردیم، فساد هیچ وقت ریشه کن نمی شود.

   ضرورت تشدید نظارت ها و مجازات ها
آیت الله آملی لاریجانی در ادامه س��خنان خود اظهار داشت: ما 
باید علاوه بر نظارت ها مجازات ها را هم تشدید کنیم و تا این کار 

اجرایی نشود، هیچ اقدامی بازدارنده نخواهد بود.
وی با تاکید بر اینکه برگزاری اینگونه همایش ها نمی تواند جلوی 
فس��اد را بگیرد، افزود:  همه مس��وولان باید دست به دست هم 
دهند و قبول کنند باید با مفس��دان برخورد کرد. متخلفان باید 

مورد مجازات مناسب و بازدارنده قرار گیرند.
آیت الله آملی لاریجانی با تاکید براینک��ه باید در بحث مبارزه با 
فساد جهات عطوفتی که نسبت به افراد متخلف خانواده هایشان 
داریم، گفت: قبول داریم که خانواده هایش��ان لطمه می خورند، 
اما مساله فس��اد را در ترازو بگذاریم، می بینیم با اقدام این افراد 
سلب اعتماد عمومی و حاکمیت را به دنبال داریم، بنابر این بهتر 

است به دنبال کسب اعتماد باشیم.

   مبارزه با فساد نباید به ابزار سیاسی تبدیل شود
آیت الله آملی لاریجانی با اش��اره به اینکه شفاف س��ازی و دقت 
اهمیت زیادی دارد، گفت: در بحث فس��اد س��ه هزار میلیاردی 
گفتند که پول را خوردند و بردند و در ذهن بسیاری این موضوع 
جا افتاد، در حالی که افرادی که اطلاع رس��انی می کنند باید با 

احتساب جوانب و به صورت دقیق اطلاع دهند.
وی افزود: ما باید از فضاسازی نامناسب در بحث مفاسد اقتصادی 
جلوگیری کنیم و اجازه ندهیم که ای��ن موضوع تبدیل به یک 
وسیله و ابزار سیاسی شود، مس��اله مبارزه با فساد علامت دارد، 

بنابراین نباید سیاه نمایی کنیم.
رییس قوه قضائیه خاطرنش��ان کرد: همه می دانیم ما نسبت به 
دولت قبل موضع داشتیم و من یکی از منتقدترین افراد دولت 
دهم بودم و پای هزینه هایش ایستادم. یک بار یک قاضی فاسد 
گفت که حرف سری با من دارد و می خواست معامله کند، اما من 
قبول نکردم که بعد هم یک سری کارها کرد. با اینکه منتقد بودم 
می گویم نباید طوری باش��د که بگوییم هر اتفاقی افتاده تقصیر 

دولت قبل بوده است.
رییس قوه قضائیه خاطرنشان کرد: اخیرا حرف هایی می شنویم 
چه در بحث سیاست و چه در بحث سیاست خارجی که منصفانه 
نیس��ت. می توانیم توصی��ه کنیم، ن��ه اینکه چون رس��انه ای و 

روزنامه ای در اختیار داریم به هر طریقی سیاه نمایی کنید.
رییس قوه قضائیه با اشاره به اینکه در بحث دستگاه های اجرایی 
و قضایی نباید فس��اد را طوری بزرگنمایی کنیم که آثار مخرب 
داشته باشد، گفت: مبارزه با فساد نه تنها یک موضوع فرا قوه ای 
بلکه یک موضوع فرا حاکمیتی است. مردم باید همانطور که در 
ابتدای انقلاب در ریشه کن کردن فساد منافقین نقش داشتند 
به ما کمک کنند و اگر فسادی مش��اهده می کنند، کمک کنند 

تا برطرف شود.
رییس ق��وه قضائیه تقوا را فضیلتی فراموش ش��ده عنوان کرد و 
گفت: ما باید توجه داشته باشیم که اگر بخواهیم با فساد مقابله 
کنیم، فقط نظارت های فیزیکی خارجی پاس��خگو نیست، بلکه 

باید یک مانع از درون وجود داشته باشد.

رییس قوه قضائیه:

مبارزه با فساد ابزار سیاسی نشود
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گروه 
ایران

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول
مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی مسکن مهر چهل امیریه در 
ساعت 8/5 صبح روز جمعه مورخه 1393/10/05 در محل شرکت تعاونی به 
آدرس کوی امیریه خیابان هفتم حسینیه یزدیها برگزار می شود. از کلیه اعضا 
دعوت می شود شخصا یا وکالتا جهت اخذ تصمیم نسبت به موضوعات ذیل در 

این جلسه حضور به هم رسانند. 
ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آیین نامه نحوی تشکیل مجامع 
عمومی، تعداد آراء وکالتی هرعضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیرعضو یک رای 
خواهد بود. و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی، می بایست به همراه نماینده 
خود حداکثر تا تاریخ 1393/10/03 در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تا پس 

از احراز هویت و تایید وکالت برگه ورود به مجمع را دریافت دارند. 
دستور جلسه:

1-ارایه گزارش هیات مدیره 
2-تصمیم گیری در خصوص انحلال شرکت تعاونی

هیات مدیره شرکت تعاونی مهر چهل امیریه



عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان:

باید ابعاد محلي و منطقه اي اقتصاد 
مقاومتي نیز تقویت شود

عضو شوراي اس��امي شهر اصفهان با اش��اره به ديدگاه هاي مقام معظم 
رهبري در مورد اقتصاد مقاومتي و سبك زندگي گفت: اين موضوعات نبايد 
صرفا به صورت كلي پيگيري و بررسي شود بلکه بايد ابعاد منطقه اي آن 

موردتوجه جدي قرار گيرد. 
وحيد فولادگر جايگاه ويژه اصفهان در بخش هاي صنعتي و توليدي را 
متذكر شده و افزود: كانشهر اصفهان در اين زمينه در كشور پيشتاز 
و جلودار است و مي طلبد ابعاد محلي و منطقه اي اقتصاد مقاومتي 
 در بخش هاي تولي��دي و صنعتي در راس��تاي تحقق فرمايش های 
مقام معظم رهبري مبني بر حمايت از توليد ملي، كار و سرمايه ايراني 
 و ترغيب مردم به اصاح سبك زندگي در رسانه ملي و استانی تقويت 

شود. 
 وي با اشاره به مش��کات موجود در كانش��هر اصفهان، لزوم پيگيری و 
مطالبه گری برای حل آنه��ا را عنوان كرده و تصريح ك��رد: آلودگي هاي 
زيست محيطي از چالش هاي كانشهر اصفهان است كه به خصوص در 
فصل زمستان به دليل وارونگي هوا، شدت آن بيشتر مي شود و رسانه ها 

بايد در اين زمينه اقدامات لازم را به عمل آورند.
عضو شوراي اسامي شهر اصفهان با انتقاد از وجود ذهنيت غلط در بين 
مسوولان كشور و نمايندگان مجلس شوراي اسامي مبني بر برخوردار 
بودن استان اصفهان اظهار داشت: مشکات، معضات و چالش هاي 
 متع��دد و محروميت هاي زي��ادی در نقاط مختلف اس��تان اصفهان 
وجود دارد از اين رو اصفهان از حقوق حقه خود در بخش هاي مختلف 

محروم شده است و رسانه ملي بايد در اين زمينه نقش آفريني كند.

رییس کمیسیون بهداشت و درمان:

تمامی دستگاه ها حفظ 
محیط زیست را جزو الزامات بدانند

رييس كميسيون بهداشت و درمان شورای اسامی شهر اصفهان با 
اش��اره به اينکه فاكتوری محيطی مثل آب، هوا، خاک، طبيعت و ... 
كه اطراف ما هستند و در اختيار ما قرار گرفته اند نعمت های خدايی 
هستند كه اختال در هر كدام از آنها مشکات متعددی را می تواند 
برای انسان ها در پی داشته باش��د می گويد: در حفظ اين فاكتورها 

بايد دقت لازم را داشته باشيم. 
 چرا كه اينها س��رمايه هايی هس��تند ك��ه مربوط به يك نس��ل خاص 
نمی شوند و متعلق به همه نسل ها چه در گذش��ته، چه در حال و چه 
آيندگان است از اين رو مسلما بايد در حفظ و حراست از اين سرمايه ها 

تاش لازم را داشته باشيم.
غامحسين صادقيان به اين مهم اشاره كرد كه شايد بتوان بسياری 
از فاكتورها را وارد كرد، ام��ا نمی توان عاملی همچ��ون هوا را كه از 

فاكتورهای ضروری زندگی است وارد يا توليد كرد.
او در اين ارتباط م��ی افزايد: هر اندازه برای حف��ظ اين ها دقت نظر 
و برنامه ريزی داشته باشيم،  نوعی س��رمايه گذاری برای نسل های 

آينده محسوب می شود.
 وی تصريح می كند: از جمله نکاتی ك��ه بايد به آن دقت كنيم اينکه 
به نظر می آيد جايگاه و مباحث مربوط به محيط زيست بايد در سطح 
ملی و خيلی شاخص تر از وضعيت موجود مطرح باشد و به اين دغدغه 

بايد در سطح كان ملی پرداخته شود. 
صادقيان ادامه می دهد: بايد تمامی دستگاه ها توجه به محيط زيست 
را جزو الزامات خود دانسته و در برنامه ريزی ها چه در سطح ملی و 

چه در سطح استانی اين مهم را مدنظر داشته باشند.
رييس كميسيون بهداشت و درمان ش��ورای اسامی شهر اصفهان 
مردمی كردن محيط زيست را متذكر شده و خاطر نشان می كند: بايد 
مطالبات در حوزه محيط زيست به عنوان مطالبات مردمی مطرح شود 
چرا اگر مردم در اين موضوع وارد ش��وند و جايگاه محيط زيست برای 
مردم مشخص شود، بسياری از مشکات اين حوزه ساماندهی می شود.

 يعنی اگر با پش��توانه مردمی اين مطالبات را پيگيری كنيم و مردم 
حقوق خود را در اين رابطه متوجه شوند، خيلی از مباحث ساماندهی 

می شود. 
به خصوص سازمان های مردم نهاد به دور از قيل و قال های سياسی، 

می توانند موثر باشند. 
رييس كميسيون بهداشت و درمان ش��ورای اسامی شهر اصفهان 
گريزی به نقش شورا در حفظ محيط زيست زده و می گويد: اعضای 
شورای اس��امی ش��هر نيز بايد به موضوع محيط زيست دقت لازم  

داشته باشند.
آنها بايد پيگيری كنند تا به طور حتم مسائل زيست محيطی پروژه هايی 

كه در سطح شهر اجرا می شود در نظر گرفته شود.
 از طرف��ی در بحث فرهنگ س��ازی نيز ب��ا توجه به پتانس��يلی كه 
شهرداری دارد، اين ارگان می تواند در اين حوزه در بحث آگاه سازی 
و آشنا كردن مردم وارد عمل شود و به توجيه و تبيين افکار عمومی 

بپردازد. 
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عضو کمیسیون حمل و نقل و محیط زیست:

توسعه حمل و نقل عمومی منجر به کاهش استفاده از خودروهای شخصی می شود
عضو كميس��يون حمل و نقل و محيط زيست شورای اسامی 
شهر اصفهان با اشاره به اينکه بايد به مرور از توسعه زيرگذرها و 
روگذرها برای ماشين های شخصی جلوگيری كرد، بيان داشت: 
البته تا زمانی كه استفاده از خودروهای شخصی در سطح شهر 
زياد است و امکانات و وسايل حمل و نقل عمومی كافی نيست، 
نمی توانيم بگوييم كه نبايد برای خودروها ش��خصی زيرگذر و 

روگذر و خيابان احداث كرد.
او ادامه داد: بلکه بايد به مرور از توسعه اين چنين جلوگيری كرد 

و حتی در مقاطعی كه به وضعيت مطلوب رسيديم چه بسا بايد 
زيرگذرها و روگذرها را تخريب كنيم و در اين زمان است كه عبور 
خودروهای شخصی در آن مس��يرها كاهش يافته و در كنار آن 
توسعه حمل و نقل عمومی افزايش يافته است. ابوالفضل قربانی 
رسيدن به اين مرحله را مستلزم فرهنگ سازی، آموزش و تهيه 
امکانات دانسته و افزود: خوش��بختانه سرعت كارهای فيزيکی 
برای توس��عه امکانات برای خودروهای شخصی نسبت به قبل 

كاهش پيدا كرده است.

او گفت: در بس��ياری از مواقع اين فرهنگ ايجاد شده است كه 
حمل و نقل عمومی را توسعه دهيم و مردم را تشويق و ترغيب 

به استفاده از حمل و نقل عمومی كنيم. 
وی تاكيد كرد م��ردم نيز اگر بخواهند از حم��ل و نقل عمومی 
اس��تفاده كنند بايد بس��تر و زمينه حمل و نقل عمومی سريع، 

آسان، ارزان و مطمئن فراهم باشد.
او در ادامه تصريح كرد: از سوی ديگر رويکرد مسوولان شهری 
 نيز اين اس��ت ت��ا در برنامه ري��زی ها،جنبه های ن��رم افزاری 

حمل و نقل را به جنبه سخت افزاری ترجيح دهند. 
عضو كميسيون حمل و نقل، محيط زيست و فناوری اطاعات 
شورای اسامی شهر اصفهان خاطر نش��ان كرد: انواع سيستم 
های حمل و نقلی كه وجود دارد، زمانی می توانند سرويس دهی 

مناسب داشته باشند كه هماهنگ باشد.
او افزود: اي��ن هماهنگی نياز به يك سيس��تم عامل نرم افزاری 
دارد كه پيش ش��رط آن مجهز بودن به تکنول��وژی های نوين 

حمل و نقل است. 

آن گونه كه در كتاب »مسجد طراز اسامی از 
منظر امام خمينی )ره( و مقام معظم رهبری« 
آمده اس��ت: »مس��جد از مهم ترين نهادهای 
جامعه اس��امی با كاركردی جام��ع و چند 
منظوره به ش��مار می آيد و هم��واره در طول 
تاريخ اس��ام نق��ش بنيادين و مح��وری در 

شکل گيری تمدن اسامی و پيشرفت جامعه ايفا كرده است. 
در صدر اسام اولين اقدام پيامبر برای پايه گذاری بنای حکومت 
اس��امی در مدينه، احداث مس��جد بود و ادام��ه راه تا دوران 
معصومين )ع(، مکانی برای عبادت، تجمعات سياسی، فرهنگی 
و بهترين جايگاه علم آموزی و فراگي��ری قرآن، معارف، احکام 
اسام و گره گشايی از مشکات مردم بوده است. جايگاه مسجد 
در گذر زمان فراز و فرودهای زيادی را تجربه كرده و كاركردهای 
مختلفی را از خود نشان داده است. در واقع مسجد بايد بهترين 
سنگر برای بيان مصالح مس��لمانان باشد.مسجد پايگاهی برای 
رتق و فتق امور مس��لمانان، مركزی برای تربيت صحيح نس��ل 
 ج��وان و نوجوان، مکان��ی برای ان��ذار و آگاه��ی دادن به مردم 

است.« 
در اين راس��تا جايگاه مسجد در چشم انداز  ش��هر اصفهان نيز 
»شهری اسامی، طيب، مس��جدمحور، مهد عالمان و نخبگان، 
الهام بخ��ش و مظه��ر تم��دن نوين اس��امی« عنوان ش��ده و 
حركت هاي شهرداري در جهت دستيابي به مولفه هاي شهری 
اسامي با احيا و اعتاي فرهنگ و هويت ايراني – اسامي شهر و 
شهروندان تبيين شده و فعاليت هاي شهرداري در زمينه مراعات 
اصل مس��جد محوري و تقويت فضاها و خدمات پيرامون آن به 
منظور اعتاي هويت محات و محيط هاي ش��هري به توسعه، 
تکميل و تعمير مساجد آغاز ش��ده است. مسجد همواره كانون 
تجلی هويت معنوی مس��لمانان بوده و كاركرد مسجد تنها به 
عبادت محدود نبوده، كاركرده��ای عبادی و مذهبی، فرهنگی 
و آموزش��ی، هنری و اجتماعی، اقتصادی و سياسی مساجد در 
راستای تبديل كانشهر اصفهان به ش��هری مسجد محور نيز 

مدنظر است.
 برخ��ی از صاحب نظ��ران معتقدند مس��جد مح��وری يعنی 
اينک��ه فرهنگ را ك��ه مجموع��ه ای از نگرش  ه��ا، ارزش ها و 
 رفتاره��ای آحاد جامعه اس��ت از اي��ن طريق ارتقا بخش��يم و 
ارزش های جامعه را با اس��تفاده از مسجد محوری توسعه داده، 

نگرش و نهايتا رفتار مردم را ارتقا بدهيم.بنابراين اگر به طور مثال 
به دنبال افزايش صداقت دربي��ن مردم،كاهش نفاق و افزايش 
س��امتی روحی و روانی، بهبود وضعيت عف��اف و حجاب و ... 
هستيم همه اينها كه مثال هايی از مولفه های فرهنگی هستند 
چه به لحاظ ارزشی و چه به لحاظ رفتاری جايگاهشان مسجد 
است. از اين رو مسوولان رده بالای شهری بايد اين كار را در رأس 
امور خود قرار دهند و برای اجرايی شدن مسجد محوری دغدغه 

داشته و در برنامه های خود آن را عملی سازند. 
به منظور تبادل نظ��ر درخصوص رويکرد مس��جد محوری در 
اصفهان، نظر چند تن از اعضای شورای اسامی را در اين خصوص 
جويا شديم كه آنچه در ادامه می آيد ماحصل اين گفت و گوست.

   هم�واره عمیق تری�ن تاثیرات را مس�اجد برجای 
گذاشته اند 

عضو شورای اسامی شهر اصفهان با اش��اره به جايگاه مساجد 
 در محات گفت: با توجه به اينکه محات با مساجد هويت پيدا 
 مي كنند از اين رو با فعال كردن مس��اجد نوجوانان و جوانان ما 

مي توانند اوقات فراغت خود را در مساجد سپري مي كنند.
س��ردار كريم نصر اصفهانی با تاكيد بر اين مه��م كه در جامعه 
اس��امی ايران،همواره عميق ترين تاثيرات را مساجد برجای 
گذاش��ته اند، افزود: مس��جد مح��وری باي��د در فعاليت های 
شهروندی به عنوان معيار و ماک اصلی مورد توجه قرار گيرد. 
وی بهره گيری از پيام های اسامی و آيات و روايات ناظر بر مفاهيم 
اخاقی و انسانی را در ترويج فرهنگ شهروندی بسيار موثر ارزيابی 
كرده و ادامه داد: مفاهيم اس��امی و ش��يعی بهتري��ن محتوا برای 

تبليغات شهروندی است. 
سردار نصر با اشاره به اينکه مديريت شهری اصفهان، رويکرد مسجد 
محوری را به عنوان مباحث فرهنگی، اس��اس كار خود قرار داده و 
اقدامات ارزنده ای در اين خصوص انجام داده اس��ت خاطر نش��ان 
كرد: بايد مباحث فرهنگ��ی را به خصوص در رابطه با مس��اجد به 
عنوان پايگاه محله ها مورد توجه قرار داد. اين عضو شورا  با يادآوری 
اين مهم كه از سال  ٨٣ مساعدت به مساجد شهر اصفهان به عنوان 
يکی از رويکردهای مهم و اساسی در دس��توركار  شورا قرار دارد، 
اظهار داشت: معافيت پرداخت عوارض، پروانه ساخت مساجد 
و احداث  ٢٥ تا  ١٠٠ متر واحد تجاري در كنار مساجد به منظور 
خودكفا كردن آنها از مهم ترين مصوبه هاي شورا بوده است كه 

پيرو آن مجلس شوراي اس��امي مصوبه اي را مبني بر معافيت 
انشعابات تاسيساتي از جمله آب، برق و گاز براي 
مساجد در نظر گرفت كه گام اول اين معافيت ها 
در كشور، از سوي شوراي اسامي شهر اصفهان 
برداشته شد. سردار نصر خاطر نشان كرد: نتيجه 
كمك و مساعدت ش��هرداري و شوراي اسامي 
شهر به مساجد اين شد كه برخي از مساجد كه 
تخريب شده بودند،  احيا و نوسازي شوند. سردار 
نصر اختصاص رديف بودجه اي برای كانون های 
فرهنگی مساجد را را از ديگر اقدامات شهرداري 
اصفهان دانست و گفت: مديريت شهری اصفهان 
مس��جد را پايگاهی برای فعاليت های فرهنگی 
اجتماعی می داند و در اين راستا شورا وشهرداری 

با يکديگر همراه هستند. 

   مساجد بستری مناسب برای اصلاح سبک زندگی
همچنين در اين زمين��ه عضو كميس��يون فرهنگی اجتماعی 
شوراي اسامي شهر اصفهان با تاكيد بر اينکه مساجد بايد برای 
ما الگو باشد گفت: مس��اجد بهترين مکان برای تبلور مشاركت 
شهروندان است و چنانچه مسجد محور نباشد موفق نمی شويم. 
محمدرضا فاح نقش و جايگاه مسجد را در توسعه پايدار شهري 
مهم تلقی كرده و افزود: در صدر اس��ام  بيشتر امور در مساجد 
پيگيري مي شد و مساجد محور توس��عه فرهنگي، اقتصادي و 

اجتماعي بودند. 
وي ضمن يادآوری اين مهم كه حکومت ها در مس��اجد و يا در 
كنار مساجد قرار داشته اند در تشريح علت اين جانمايی تصريح 
می كند: مساجد تنها محل عبادت نبودند و گروه هاي مختلف 
مردم در اين مکان تجمع ك��رده و جنبه اجتماعي فرهنگی آن 
پررنگ تر بوده است به طوری كه نوع ارتباط اجتماعي، عاطفي 
 و معنوي مردم در مس��اجد، در محل ديگری اتفاق نمي افتاده

 اس��ت. اين عضو ش��ورا با يادآوری اينکه لازمه توس��عه شهر، 
مشاركت مردم است خاطر نش��ان كرد: بدون مشاركت مردم، 
مديريت شهری نمی تواند عملکرد موفقی داشته باشد و بهترين 
 مکان برای تبلور مشاركت مردم، مساجد است و مديريت شهری 
می تواند از اين ظرفيت بهتر اس��تفاده كند. فاح حاكم ش��دن 
روحيه معنويت در ش��هروندان را ضروری دانس��ته و گفت: در 
صورت حاكم ش��دن روحيه معنويت، به س��مت شهر اسامی 
حركت خواهيم كرد و همان گونه كه می دانيد در شهر اسامی 
همه ارزش ها وج��ود دارد. فاح به نقش مس��اجد برای اصاح 
سبك زندگی اش��اره و اضافه كرد: مديران و مسوولان فرهنگی 
شهر بايد با حضور در مساجد و بر اساس محله محوری و مسجد 
محوری، س��بك زندگی ايرانی اس��امی را آموزش دهند. وی 
با تاكيد بر اينکه مديريت ش��هری به طور جدی رويکرد محله 
محوری و مس��جد محوری را دنبال می كند اظهار داشت: برای 
گسترش فعاليت های فرهنگی و مذهبی در بين مردم و گرايش 
بيشتر آنان به مساجد، مسجد محوری در اولويت فعاليت های 
مديريت ش��هری اصفهان قرار گرفته است و در اين راستا سالانه 
 اعتبار وي��ژه ای برای كمك به مس��اجد و كانون ه��ای فرهنگی 
پيش بينی می ش��ود و از طرف��ی فعاليت های ش��هرداری برای 
دستيابی به اهداف شهر اسامی با احيای فرهنگ و هويت ايرانی- 

اسامی تبيين شده است.

   با رویکرد مس�جد محوری به آرمان شهر اسلامی 
دست می یابیم 

ديگر عضو شوراي اسامي شهر اصفهان با تاكيد بر اين مهم كه 

تداوم و توسعه رويکرد مس��جد محوري در جهت رفع مسايل، 
مشکات و معضات فرهنگي كانشهر اصفهان 
يك ضرورت است گفت: احيای محله هاي مسجد 
محور در زندگي ش��هري يکي از ضروريات است 
و در اين راس��تا ضرورت دارد چشم انداز مسجد 
محوري در اصفهان درخشان تر از هميشه پيگيری 
شود.عباس حاج رس��وليها به ضرورت دسترسی 
آسان به مساجد اش��اره و افزود: در بازنگري طرح 
تفصيلي به اندازه كافي به مساجد پرداخته نشده 
و در برخي موارد مس��اجد فراموش ش��ده بودند 
كه با درخواس��ت از كارشناس��ان و بازگرداندن 
طرح اين مشکل را حل نموديم. وي به مساعدت 
مديريت شهری به مساجد اش��اره و تصريح كرد: 
مسجد محوري و هر آنچه اس��اس تقويت سطح 
فرهنگي و مذهبي مردم باش��د، م��ورد حمايت 
و اس��اس كار مديريت ش��هری اس��ت. با توجه به اينکه بودجه 
های دولتی برای مساجد كافی نيست، شورا و شهرداری سعي 
كرده اند، ب��ا نگاه ويژه به مس��اجدي كه امکان تامين ش��رايط 
 نسبي را نداش��ته اند مساعدت كند هر چند مس��اجد نيازمند 

كمك هاي بيشتر دولتي هستند.
وی ادامه داد: يکی از سياست های ش��ورا اين است كه ساخت 
مراكز فرهنگی همچ��ون كتابخانه ها و فرهنگس��راها در كنار 
مساجد و با محوريت آنها باشد. وي گريزی به عملکرد مساجد و 
موضوعات فرهنگي و اجتماعي زده و ضمن مثبت ارزيابي كردن 
آن خاطر نش��ان كرد: با رويکرد مس��جد محوری به آرمان شهر 
اسامی دست می يابيم و  برای رس��يدن به آرمان شهر اسامی 
بايد حركتی مبتنی بر مس��جد محوری را در دستور كار داشته 
باشيم چرا كه شهر بستر زندگی مادی و معنوی انسانهاست و با 
 حركت به سمت آرمان شهر اسامی زمينه تکامل انسان ها فراهم 

می شود. 
حاج رسوليها همچنين به نقش مهم كانون هاي فرهنگي و هنري 
مساجد در ارتقاي فرهنگ ديني و مقابله با تهاجم فرهنگي اشاره 
كرده و گفت: كانون هاي مساجد مي توانند با برگزاري برنامه هاي 
متنوع فرهنگي، مذهبي و هنري ضم��ن پركردن اوقات فراغت 
جوانان، در زمينه بالا بردن سطح فرهنگ و آگاهی بخشی جامعه 

نقش مهم و سازنده ای داشته باشند.

   مساجد می توانند زمینه رشد و بالندگی فرهنگ 
شهروندی را در پی داشته باشند

در اين زمينه يکی ديگر از اعضای شورای اسامی شهر اصفهان با 
تاكيد بر نقش مساجد در مواجهه با جنگ نرم دشمن گفت: مساجد 
نقش مهمی در ارتقای فرهنگ شهروندی دارند. سيد كريم داوودی 
افزود: در اين راستا رويکرد مسجد محوری از سال های گذشته در 
مجموعه شهرداری و شورای اسامی شهر اصفهان پيشگيری شده 
است. وی يکی از كاركردهای مهم مساجد را مقابله با خطر تهاجم 
فرهنگی دانسته و خاطر نشان كرد: مس��اجد بايد جذابيت های 
لازم را داشته باشد تا بتوانند اقشار مختلف جامعه به ويژه جوانان را 
جذب كنند و از اين رو ضروری است كه در راستای تحقق اين مهم 

برنامه ريزی مناسب انجام شود. 
داودی به ارائه راهکاری در اين زمينه اظهار داشت: تمامی مراكز 
آموزشی، فرهنگی و ورزش��ی از قبيل كتابخانه ها، ورزشگاه ها و 
كانون های فرهنگی را می توان در قالب مس��جد محوری و تحت 
مديريت مس��اجد اداره ك��رد. وی ادام��ه داد: در بخش فرهنگی 
معتقديم كمك به مساجد می تواند زمينه رشد و بالندگی و ارتقای 

فرهنگ شهروندی را در پی داشته باشد. 

در گفت و گو با اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید شد:

رویکرد مسجد محوری، گره گشای مشکلات شهر و شهروندان
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ش�����ورا

اخبــار کوتــاه

گروه
شورا

رييس شورای اسامی شهر رشت پس از حضور 
در نشست مشترک ش��هرداران كانشهرها و 
روساي شوراهاي اسامي شهر به همراه هيات 

همراه از روزنامه اصفهان زيبا بازديد كرد.
عباس صابر با بيان اينکه اصفهان شهری كهن 
و با سابقه تاريخی بسيار است، اظهار داشت: 
برنامه ريزی های ش��هری برای زيباسازی در 
اصفهان اجرا ش��ده اس��ت. وی با بيان اينکه چيدمان و مبلمان 
شهری اصفهان به شکل مدرن و امروزی است، ادامه داد: اصفهان 
با وجود حداقل ميانگين های شهری می تواند برای شهروندان 
قابل سکونت باشد.رييس شورای اسامی شهر رشت اصفهان با 
اعتقاد بر اينکه اصفهان شهری تاريخی و بسيار زيباست، تصريح 
كرد: ما به دنبال اين هستيم كه همانند شهر اصفهان، رشت را 
تعالی ببخشيم و از قاعده هايی كه در اصفهان پياده شده است 
استفاده كنيم تا بتوانيم خدمات بهتری به شهروندان رشت ارائه 
دهيم. صابر تصريح كرد: علی رغم اينکه اصفهان شهری تاريخی 

و قديمی است خدمات خوبی به شهروندان ارائه داده است.

   تمام تلاش شهردار اصفهان با یک مدیریت صحیح 
و کارآمد برای پایداری زاینده رود است

وی با بيان اينکه مشکل زاينده رود در اصفهان بايد با يك نگاه 
ملی حل شود، خاطر نشان كرد: تمام تاش شهردار اصفهان با 
يك مديريت صحيح و كارآمد برای پايداری زاينده رود است و ما 
هم به التبع تدابير دور انديش شهردار اصفهان در حل مشکات 

سه رودخانه رشت تاش خواهيم كرد. 
رييس شورای اسامی شهر رش��ت اصفهان در پاسخ به اينکه 
چه برنامه ها و راهبردهايی در شورای شهر رشت وجود دارد كه 
توانسته ايد به اهداف جامعه هدف دس��ت يابيد، اظهار داشت: 
همه مردم ش��هر رش��ت ما را به عنوان ش��ورای رفع مشکات 
 شهر می شناسند و پيگيری امور شهروندان در اين شورا اتفاق 

می افتد.
صابر ادامه داد: ما نگاه كان تر نس��بت به حوزه های شهری و 
مسائل شهری داريم. مشکات خاص شهری در اين شورا حل 
می شود و اين شورا شرح وظايفی دارد كه در چارچوب موانع و 

مشکات حل خواهد شد. 
وی بيان كرد: مشکات شهر رشت با شهر اصفهان متفاوت است 

اما موضوع مهم فصل مشترک اين دو با يکديگر است. 
رييس شورای اسامی شهر رشت اصفهان با بيان اينکه تبديل 
خدمات بهتر در چارچوب شهرداری انجام می شود، تصريح كرد: 
گستره برنامه ريزی های شهری  در شوراها باعث شده است تا 

مردم به اين حوزه اعتماد كنند.
وی تصريح كرد: شورای ش��هر تريبونی برای صدای شهرداری 
اس��ت و كاركرد آن اطاع رس��انی به موقع از مشکات شهری 
است كه می تواند بستری برای تعامل بين مردم و شهر باشد و 

خلأهای شهری را رفع كند.

   برخی رسانه های شهری رشت از مجموعه دستگاه 
های شورای شهر حمایت نمی کنند 

صابر اضافه كرد: متاس��فانه برخی رس��انه های شهری رشت از 
مجموعه دستگاه های شورای شهر حمايت نمی كنند و اخبار را 

برعکس اطاع رسانی می كنند. 
وی پيرام��ون تعامل ش��هرداری ها و ش��وراها در كانش��هرها 
اذعان داشت: نشست شورای اس��امی كانشهرها در راستای 
تبادل تجربيات موفق بوده است. تمام تاش ما اين است كه از 

تجربيات موفق استفاده كنيم. 
صابری با بيان اينکه رش��ت از لحاظ بافت جمعيتی با اصفهان 
متفاوت اس��ت، تصريح كرد: رش��ت از نگاه ترافيکی و چيدمان 
ش��هری با اصفهان تف��اوت ه��ای زي��ادی دارد و   ٣٠ درصد از 

جمعيت حاشيه ای گيان در شهر رشت خانه دارند. 
رييس شورای اسامی ش��هر رش��ت اصفهان گفت: در استان 

گيان ١٠ روزنامه محلی و ١7٠ نشريه تخصصی وجود دارد، اما 
متاسفانه شهرداری رشت روزنامه ندارد.

وی ادامه داد: ميانگين نشريات استان گيان به ١١٠ هزار نسخه 
می رسد كه برای دو ميليون و 6٠٠ هزار نفر جمعيت تعبيه شده 

است. 
وی با بيان اينکه هش��ت نفر از اعضای ش��ورای ش��هر رشت از 
مهندسان نظام مهندسی هس��تند، افزود: اعضای شورای شهر 
رشت از نگاه سياسی دور هستند و همين باعث روند رو به رشد 

و بهينه سازی در فضای شهری شده است. 
صابری يکی از مشکات استان گيان را در حوزه آب و فاضاب 
دانست و ابراز داشت:  متاسفانه ش��هرداری اين استان هنوز در 
حل اين مش��کل موفق نبوده اس��ت. همان طور كه در اصفهان 
مشکل كمبود آب در زاينده رود وجود دارد در رشت نيز ريختن 

فاضاب به داخل رودخانه يکی از مشکات اساسی شهر است.
وی شوراهای شهر را حوزه های خدمت رسانی به مردم برشمرد 
و بيان كرد: شهرداری و اس��تانداری پل ارتباطی بين شوراهای 

شهر هستند.
رييس شورای اسامی شهر رشت، فضای شورای شهر رشت را 
فراتر از شهرداری دانست و تاكيد كرد: نگاه شورای اسامی شهر 

رشت به مسايل شهری است. 

رییس شورای اسلامی شهر رشت در بازدید از روزنامه اصفهان زیبا مطرح کرد؛

برنامه ریزی های شهری برای زیبا سازی در اصفهان اجرا شده است
  در استان گیلان 10 روزنامه محلی و 170 نشریه تخصصی وجود دارد

زهره
 قندهاری

 مسجد محوری 
باید 

در فعالیت های 
شهروندی 

به عنوان معیار 
و ملاک اصلی 

مورد توجه 
قرار گیرد



در راستای اجرای طرح تحول نظام سلامت:

بزرگ ترین بخش شیمی درمانی سرپایی 
در کاشان افتتاح شد

حرمت سادات متولی: بزرگ ترین بخش ش��یمی درمانی سرپایی در 
راستای اجرای طرح تحول نظام س��امت  در بیمارستان متینی کاشان  
طی مراسمی افتتاح شد. متخصص خون و بیماری های سرطان دانشگاه 
علوم پزشکی کاشان در حاشیه این مراس��م به خبرنگار اصفهان زیبا در 
کاشان گفت: این بخش شیمی درمانی س��رپایی با اعتباری بالغ بر 700 
 میلیون ریال از محل اعتبارات دانشگاه علوم پزشکی کاشان بهره برداری

شد. مهران ش��ریفی افزود: افتتاح این مرکز در راستای اجرای این طرح، 
افزایش رضایت مندی بیماران و ارائه خدمات با کیفیت به تعداد بیشتری 
از بیماران راه اندازی شد. به گفته وی، بخش شیمی درمانی بیمارستان 
متینی کاشان دارای بهترین و به روزترین امکانات و تجهیزات با 10 تخت 
فعال مجهز شد. متخصص خون و بیماری های س��رطان دانشگاه علوم 
پزشکی کاشان، بهره مندی مجتمع بیمارستانی شهید بهشتی کاشان با 
بخش شیمی درمانی و شش تخت را خاطر نشان کرد و گفت: با فعالیت این 
دو  بخش شیمی درمانی بیماران صعب العاج از تحمل هزینه های رفت و  
آمد به مراکز استان عاو ه بر هزینه های درمان بی نیاز می شوند. شریفی 
تصریح کرد: تجهیزات و فضای فیزیکی بخش شیمی درمانی سرپایی در 
بیمارستان متینی کاشان با امکانات بیمارستان های خصوصی مطابقت 
می کند. وی، امکان توسعه و گس��ترش این بخش را تاکید کرد و  گفت: 
بیماران می توانند با صرف هزینه بسیار اندک از خدمات این مرکز بهره مند 

شوند که در مرکز دولتی کمتر چنین امکانی فراهم شده است.

هاکا گلوبال، این بار در اصفهان
امروزساعت 1۸، اصفهان میزبان برگزاری رویداد هاکا اصفهان خواهد بود. 
این رویداد با حضور ۲۲ نفر از برنامه نویسان جوان شهر اصفهان و با حمایت 
شرکت کسرا و کافه دیپون، در محل ش��رکت کسرا برگزار می شود. هاکا 
)Hacka lobal Community( یک جامعه سازمان یافته غیرانتفاعی 
است که در سرتاسر جهان از جمله، انگلستان ، روس��یه، برزیل، رومانی، 
آفریقای جنوبی و ایران توزیع ش��ده. هدف این جامع��ه، ایجاد، پرورش و 
ارتباط جامعه های برنامه نویسان سراس��ر جهان و هدایت این ارتباطات 
به وسیله ابزارها و منابع برای رسیدن و اتصال کارآفرینان، Startup ها و 
شرکت های سراسر جهان به یکدیگر است. شما هم با عضویت و همراهی 
در رویدادهای هاکا می توانید همزمان با توسعه شبکه اجتماعی و حرفه ای 
خود از فرصت های کاری و همچنین نیازمندی ها و راهکاره های شغلی 

پیش روی خود در حوزه برنامه نویسی نرم افزار نیز آگاه شوید.

مدیرعامل آبفا استان اصفهان:

مصرف آب غیرخانگی در سال جاری 
کاهش یافت

مدیرعامل آبفا استان اصفهان با اشاره به مدیریت مصرف آب شرب چهار 
 میلیون نفر که تحت پوشش طرح آبرسانی اصفهان بزرگ قرار دارند گفت:

آبفا استان اصفهان عاوه بر تأمین آب شرب خانگی، آب مورد نیاز مراکز 
آموزشی، فرهنگی، درمانی، نظامی و صنعتی را تأمین می کند به طوری 
که س��رانه مصرف خانگی 160 لیتر است. هاش��م امینی افزود: با پایش 
انشعابات خاص مصرف آب این نوع انشعابات مدیریت شد، به طوری که در 
شش ماهه نخست سال گذشته میزان مصرف آب مراکز ورزشی دومیلیون 
مترمکعب بوده درحالی که این رقم در شش ماهه اول سال جاری به یک 
میلیون و ۸۸1 هزار مترمکعب رس��ید که حدود 7 درصد کاهش را نشان 
می دهد و نیز مراکز نظامی در نیمه نخست س��ال گذشته سه میلیون و 
3۸5 هزار مترمکعب آب مصرف کردند در حالی که این رقم در شش ماهه 
نخست سال جاری به سه میلیون و 66 هزار مترمکعب کاهش یافت و بیش 
از 10درصد کاهش داشته است. همچنین مراکز فرهنگی و دینی در نیمه 
نخست سال گذشته یک میلیون و 560 هزار مترمکعب آب مصرف کردند 
در صورتی که این رقم در نیمه نخست سال جاری به یک میلیون و ۲5۸ 
هزار مترمکعب رسید و حدود ۲4 درصد آب کاهش یافت، همچنین مراکز 
عمومی و دولتی در شش ماهه اول سال گذشته یک میلیون و 693 هزار 
مترمکعب آب مصرف کردند، ولی در نیمه اول سال جاری یک میلیون و 
530 هزار مترمکعب آب به مصرف رسانند که بیش از 10 درصد کاهش 
را نشان می دهد و نیز هتل ها در نیمه نخست سال گذشته ۲3 میلیون و 
153 هزار مترکعب آب مصرف کردند، اما در نیمه نخست سال جاری ۲1 
میلیون و ۲۲5 هزار مترمکعب آب مصرف کردند که این رقم بیانگر بیش از 
14/5 درصد کاهش است. وی اعام کرد: در سال جاری به منظور مصرف 
بهینه آب در مراکز صنعتی تعامات میان آبفا استان اصفهان و پالایشگاه، 
فولادمبارکه، ذوب آهن و نیروگاه برق اسام آباد در دستور کار قرار گرفت 
و نشست های مشترکی میان مسوولان آبفا و این مراکز صنعتی به جهت 

چگونه مصرف کردن بهینه آب صورت گرفت.
 مدیرعامل و رییس هیأت مدیره آبفا استان اصفهان خاطرنشان ساخت:

با پایش انشعابات پرمصرف صنعتی و سپس ترویج مصرف بهینه میان این 
واحدها میزان آب مصرفی در این مراکز کاهش یافته اس��ت به طوری که 
صنایع شیمیایی در نیمه اول سال گذشته ۲76 هزار مترمکعب بوده ولی 
در نیمه نخست سال جاری این رقم به ۲11 هزار مترمکعب رسیده و 31 
درصد کاهش داشته است و نیروگاه ها درشش ماهه اول سال گذشته یک 
میلیون و 71۸ هزار مترکعب آب مصرف کردند، این رقم ر نیمه نخس��ت 
س��ال جاری به یک میلیون و 439 هزار مترمکعب رس��ید که بیانگر 16 
درصد کاهش مصرف اس��ت، همچنین انرژی اتمی در نیمه نخست سال 
گذش��ته 107 هزار مترمکعب آب مصرف کرد؛ اما در نیمه نخست سال 
جاری 91 هزار مترمکعب آب به مصرف رساند که این رقم حاکی از بیش 
از 14 درصد کاهش مصرف است. وی افزود: برای مدیریت جامع منابع آب 
سند جامع راهبردی مدیریت تأمین، توزیع و مصرف آب شرب شهری در 

دستور کار قرار گرفت.

هشتاد و هشتمین نشست مشترک شهرداران 
و روسای ش��ورای شهر کانش��هرهای کشور 
در اصفه��ان برگ��زار ش��د. در این نشس��ت بر 
تفکیک مدیریت محل��ی از مدیریت ملی برای 
 کاهش مشکات کانش��هرهای کشور تاکید 

شد.

   مدیریت یکپارچه شهری باید تحقق یابد
اس��تانداراصفهان گفت که اصفهان ش��هر گنبدهای فیروزه ای، 
ش��هرمناره های بلند،  شهر پل های زیبا، ش��هرعلم، شهردیانت 
و هنر، شهرشهیدان، ش��هرخرازی ها و پایتخت فرهنگ و تمدن 

ایران اسامی است.
دکتر رس��ول زرگر پور با بیان اینکه اصفهان چهار بار پایتخت 
 ایران بوده اس��ت، عنوان ک��رد: اصفهان اکن��ون از ظرفیت ها

و پتانس��یل های خوبی برخوردار اس��ت اما از س��وی دیگر با 
مشکات و چالش های بسیاری نیز مواجه است.

به گفته وی، اصفهان صنعتی ترین شهر کشور است و ۸900 
واحد صنعتی دارد. 70 درصد فو لاد کشور، 50 درصد مصالح 
ساختمانی و 3۲ درصد فرآورده های  نفتی کشور در اصفهان 

تولید می شود.
استانداراصفهان به 450 هزار هکتار زمین  کشاورزی  زیرکشت  
در اصفهان اشاره کرد و افزود:100هزار هکتار زمین  کشاورزی  
به دلیل خشکسالی هفت سال گذش��ته از چرخه تولید خارج 

شده است. 
دکتر زرگر پور گفت: اس��تان  اصفهان  ۲0 هزار جاذبه طبیعی و 
میراثی،1700 میراث ملی ثبت شده و پنج میراث ثبت شده در 
یونسکو دارد و شهر اصفهان به عنوان یکی از 10 شهر دیدنی دنیا 

شناخته شده است.
ب��ه گفت��ه اس��تانداراصفهان 40 درص��د ب��ار کش��ور و ۲0 
 درصد مس��افر کش��ور از ش��ریان های اس��تان اصفهان عبور

 می کنند.
وی گفت: روی دیگر سکه وجود مشکات حاد درشهر اصفهان 
است که اصلی ترین آنها نداش��تن یک سند آمایش سرزمین 
استانی اس��ت. آلودگی آب و هوا، خاک  و اس��تقرار نا مناسب 
صنایع که به ج��ای آنکه نعمت باش��د، نقمت اس��ت از دیگر 

مشکات استان اصفهان است.
اس��تانداراصفهان با بی��ان اینک��ه تاریخی تری��ن رودخانه فات 
 مرکزی ای��ران اکنون رود خانه فصلی ش��ده اس��ت، عنوان کرد:

بارگذاری بیش از حد صنایع و کشاورزی و کمبود قابل توجه منابع 
آبی  از دیگر چالش های پیش روی استان  اصفهان است.

دکتر زرگرپور عن��وان کرد: نرخ بی��کاری اس��تان اصفهان یک 
ونیم درصد بیش��تر از متوسط کشور اس��ت و مهاجران نیمی از 
 جمعیت اصفهان را تش��کیل می دهند و30 درصد بیمارستان های
 اس��تان اصفهان ب��ه بیم��اران غی��ر اصفهان��ی خدم��ات ارائه

 می کنند.
وی گفت که اصفهان نش��انه های برخورداری بر سینه دارد و 
مجلس و دولت بر برخورداری اصفهان تاکید دارند، اما واقعیت 
 این نیست. در شرایطی که باید خدمات بهداشتی در کوتاه ترین

زمان ممکن فراهم ش��ود، خور و بیابانک در اس��تان اصفهان 
بیمارس��تان ندارد و اولین نقطه ای که می ت��وان بیماران این 
شهر را به آن انتقال داد، نایین است که ۲40 کیلو متر با خورو 

بیابانک فاصله دارد.
به گفته اس��تاندار اصفهان  اس��تان اصفهان با چهار هزارمیلیارد 
تومان مالیاتی که به خزانه دولت پرداخت می کند، دومین استان 
درپرداخت مالیات است و باتوجه به اینکه تنها 500 میلیارد تو مان از 
آن به ما باز می گردد، در تخصیص آن به استان ها در رتبه سی ام 

قرار داریم و هزینه عمرانی 11 استان را فراهم می کنیم.
دکتر زرگر بابیان اینکه بس��یاری از معضات کنونی دو یا سه 
دهه قدمت دارند، عنوان کرد : دول��ت تدبیر و امید در 15 ماه 

اقدامات موثری انجام داده است. 
اکنون اس��تان اصفهان اولین اس��تانی اس��ت که طرح آمایش 
سرزمین برش استانی را تهیه کرده است و طرح کاهش آلودگی 
هوای استان اصفهان تدوین شده اس��ت. در برنامه پیش بینی 
شده اس��ت که تا س��ال آینده 60 روز هوای ناس��الم، به سالم 

تبدیل شود.
 وی گفت: اصفهان بیش��ترین تعداد تصادفات برون شهری و 
درون ش��هری را دارد وتاش می کنیم با کم��ک همه نهادها، 
ش��هرداری ها و ش��هرداری اصفهان طرح کاهش تصادفات را 

اجرایی کنیم و معضات را حل کنیم.
استاندار اصفهان عنوان کرد: متوسط جمعیت شهرنشین در کشور 
75 درصد است، اما در اصفهان ۸5 درصد جمعیت شهر نشین داریم 
 و بیشترین تعداد ش��هرهای کشور؛ 106 ش��هر در اصفهان وجود 

دارد.
دکتر زرگر پورگف��ت: در دورانی که در وزارت کش��ور خدمت 
می کردم، قائم مقام 600شهر کش��ور بودم و از آن زمان برای 
انجام پنج محور در حوزه مدیریت شهری تاش می کردم اما 
اکنون پس از ۲0 س��ال می بینم هیچ ی��ک از آن موارد تحقق 

نیافته است. 
وی با بیان اینکه اولین مبحث قانون جامع شهرو شهرداری هاست، 
گفت: این قانون در سال 34 تصویب شد و در برخی از امور قانون 

مترقی است، اما شش دهه گذشته است .
بای��د قوانی��ن متناس��ب ب��ا زم��ان تدوی��ن ش��ود ول��ی دو 
ب��ار ت��اش م��ن در دوران وزارت کش��ور ب��رای تدوی��ن 
 قان��ون جدی��د ب��ی ثم��ر مان��د و تا کن��ون نی��ز عملی نش��ده

 است.

استاندار اصفهان بر تحقق مدیریت یکپارچه تاکید کرد و گفت: 
صاح کشور و دولت است که تصدیگری های 
دولت به شهرداری ها واگذار ش��ود. با تحقق 

مدیریت یکپارچه، دولت سبک تر می شود.

    برنامه شش�م و بودجه سال آینده 
باید با رویکردتفکیک مدیریت محلی از 

ملی تدوین شود
دبیر مجمع ش��هرداران  کانشهرهای کشور 
تاکید ک��رد: زمان آن فرا رس��یده اس��ت که 
مدیریت محلی درسراسر کش��ور برای آینده 

خود چاره اندیشی کند.
دکتر قالیباف گفت: چاره اندیشی برای آینده 
اکنون ی��ک انتخاب نیس��ت، ی��ک ضرورت 
اجتناب ناپذیر است و مدیریت ملی نیز از این 

امر مستثنی نیست.

ش��هردار تهران با بی��ان اینکه کش��ور ما نزدیک 100 س��ال 
اس��ت ک��ه اداره برنام��ه و پیش��رفت خ��ود را 
درس��ت یا ب��ه غلط ب��ه سرنوش��ت نف��ت گره 
زده اس��ت و ه��ر زم��ان بیش��تر ش��عار ع��دم 
 وابس��تگی دادی��م، وابس��تگی به نفت بیش��تر

 شد.
وی گفت: منک��ر اینکه نفت یک��ی از ظرفیت های 
توسعه کشوراست نیستم؛ اما تجربه نشان داده است 
وابستگی به نفت برای کشور ما بیشتر از کشورهای 
هم طراز مش��کل ایجاد کرده اس��ت ت��ا جایی که 
اکنون دشمنان کمر بس��ته نظام از این ظرفیت به 
 عنوان یک اهرم برای ازپای در آوردن نظام استفاده 

می کنند.
ش��هردارتهران عنوان ک��رد: در اوای��ل دهه ۸0 
موفق ش��دیم ب��ه رش��د دو رقم��ی در صنعت 
 برس��یم وامروز نیزای��ن ظرفیت در کش��ور وج��ود دارد. باید 

سیاست های ما به دور از تکیه بر نفت باشد وتنها راه ما تکیه بر 
مردم و افتصاد مردمی است.

دبیر مجمع شهرداران کانشهرهای کش��ور تاکید کرد: وقت 
آن رس��یده تفکیک در مدیری��ت ملی و محلی انجام ش��ود و 
گرنه رویکرد اقتصاد مقاومت��ی و ظرفیت  های درون زا تحقق 

نمی یابد.
بسیاری از موضوعات دلیل ندارد در سطح ملی تصمیم گیری 
ش��ود و کارهای خدماتی در هر حجم باید به مدیریت محلی 

واگذار شود.
دکتر قالیباف گفت: در شرایطی که برنامه ششم توسعه کشور 
در حال تدوین است و مراحل تدوین بودجه 94 کشور نیز آغاز 
ش��ده، برنامه شش��م و بودجه س��ال آینده باید با این رو یکرد 
تدوین ش��ود. برخی از م��واردی در بودجه که ب��ا این رویکرد 

تبعیت نمی کند باید اصاح شود.
وی تاکید کرد: تفکیک مدیریت محل��ی از ملی باید به عنوان 
یک تکلیف مورد توجه قرار بگی��رد و همانگونه که لحظه ای از 
نگهداری شهر غفلت نمی کنیم، لحظه ای از این مبحث غفلت 
نکنیم تا تفکیک مدیریت ها تحقق یابد. دس��ت به دست هم 

دهیم و در این مسیر پیش برویم.

    تمرکز زدایی جایگزین تراکم زدایی شود 
شهردار اصفهان در این نشس��ت با بیان اینکه مدیریت محلی 
شامل ش��ورا و ش��هرداری پس از انقاب  و 15 س��ال پس از 
استقرار شوراها اکنون نهادینه شده است، گفت: اکنون بسیاری 
از ش��بهات در زمینه مدیریت محلی بر طرف شده است و هم 
دولت و هم مردم به مدیریت محلی اعتماد دارند، اما نگرش ها 

هنوز یکسان نیست.
دکتر س��ید مرتضی س��قائیان نژاد با تاکید بر اینکه برای حل 
مشکات شهرها باید مدیریت ملی از مدیریت محلی تفکیک 
شود، عنوان کرد: تا کنون پنج برنامه توسعه کشور را پشت سر 

گذاشته ایم  که زیر بنای همه آنها تمرکز زدایی است.
وضعیت کنونی ش��هرها  از نظر تراکم جمعیت، مهاجر پذیری 
و مشکات پیچیده اداره شهرها به گفته وی به گونه ای پیش 
رفته اس��ت که باید تمرکز زدایی به صورت جدی مورد توجه 

قرار گیرد.
شهردار اصفهان گفت: آنچه امروز ما انجام داده ایم بیشتر تراکم زدایی 
بوده است تا تمرکز گرایی؛ درحالی که باید تمرکز گرای مورد 

توجه قرار گیرد.  
واگذاری مسوولیت ها به مدیریت محلی به صورت کامل از دیگر 
 مواردی بود  که دکتر س��قائیان نژاد به آن اش��اره کرد و گفت:

در سال های گذشته لوایح در مجلس به تصویب رسیده است که 
تقویت کننده مدیریت محلی نیس��ت و  نش��انی از بخشی نگری 

است.
دکتر س��قائیان نژادگفت: برای اینکه واگذاری مسوولیت ها از 
 سوی حاکمیت تحقق یابد، مدیریت محلی باید ظرفیت خود را

 نشان دهد و شوراهای شهری باید دراین مسیر حرکت کنند تا  
وحدت را تقویت کنند تا اعتماد مردم و حاکمیت به مدیریت 

محلی افزایش یابد.
تحقق نیافتن لایحه درآمد پایدار از سال 6۲ تا کنون  یکی  دیگر 
از مواردی بود که ش��هردار اصفهان به آن اش��اره کرد و افزود: 
مدیریت یکپارچه تحقق نیافته است و اکنون ۲5 ارگان در شهر 

حکم می رانند وشاهد موازی کاری ها و دخالت ها هستیم.
وی با تاکید بر اینکه  هنوز جایگاه مدیریت شهری  در سلسله 
مراتب تش��کیاتی کش��ور مش��خص نیس��ت، عنوان کردکه 
فراکس��یون مدیریت ش��هری در مجلس تش��کیل شده است 
 و کمیس��یون هش��تم ش��کل گرفته، ولی این اقدامات ناقص

 است.
شهردار اصفهان تاکید کرد که اکنون  جایگاه مدیریت محلی 
 درتصمیم گیری های کشور مشخص نیست و ناهماهنگی ها

بین مدیریت شهری و س��ازمان های دولتی در برنامه ریزی و 
اجرا، مشکاتی را در شهرها ایجاد کرده است.

دکتر سقائیان نژادگفت که نبود بستر مناسب برای مشارکت 
بخش خصوص��ی، کمبود مناب��ع مالی، وابس��تگی به فروش 
 تراکم  و نبود مناب��ع درآمد پای��دار از دیگر مش��کات امروز 

شهرهاست.
فق��دان برنامه ه��ای کوتاه مدت، می��ان م��دت و بلند مدت، 
 توسعه نامتناس��ب ش��هرها، نا رس��ایی طرح های شهری در 
 برآورد نیازهای شهری، کمبود زیر ساخت های شهری و بافت های

  فرس��وده ش��هری به گفته وی از دیگر معض��ات پیش روی 
شهر هاست.

ش��هردار اصفهان گفت که در س��ال ۸1 قرار بود تکلیف کادر 
شهرداری با سه سال سابقه روشن شود، ولی 11 سال گذشته 

است و این امر تحقق پیدا نکرده است.
به گفته وی حمل و نقل و ترافی��ک  از دیگر چالش های پیش 
روی شهرهاست و ناهماهنگی سازمان های تصمیم گیر در این 

حوزه مشکاتی ایجاد کرده است.
دکتر س��ید مرتض��ی س��قائیان نژادگف��ت ک��ه ورود دیوان 
عدال��ت اداری به مصوبات ش��ورا با ابه��ام همراه اس��ت و در 
قانون نیامده اس��ت. نباید مش��کاتی که در ش��ورای  یکی از 
 ش��هرهای کوچک رخ می دهد به س��ایر ش��هرها تسری پیدا 

کند.
شهردار اصفهان بابیان اینکه موارد ذکر شده تنها خاصه ای از 
 انبوه مشکات شهرهاست، عنوان کرد: برگزاری این نشست ها

به ایجاد همدل��ی و برنامه ریزی  برای  حل مش��کات کمک 
می کند.

درهشتاد و هشتمین نشست مشترک شهرداران و روسای شورای شهر کلانشهرهای کشورعنوان شد :

مدیریت محلی از مدیریت ملی  تفکیک شود

مدیر پروژه ایستگاه مترو سی و سه پل اصفهان تاکید کرد:

آب گرفتگی ایستگاه مترو را کاملًا  رد می کنم
در پی انتشار شایعاتی مبنی بر آب گرفتگی ایستگاه مترو سی و سه 
پل و جاری شدن آب در تونل های مترو اصفهان، جمعی از اصحاب 
رسانه های اصفهان با حضور در ایستگاه مترو سی و سه پل از نزدیک 
 شاهد فعالیت عادی این ایس��تگاه بودند. مدیر پروژه ایستگاه مترو

 سی و سه پل ضمن رد شایعات آب گرفتگی این ایستگاه گفت:  بحث 
آب گرفتگی ایس��تگاه را کاماً  رد می کنم و می توانید با مشاهده 
قسمت های مختلف ایستگاه به این نکته پی ببرید. مرتضی قدیریان 
با اشاره به اینکه ایستگاه سی و سه پل در فاصله حدود 300 متری 
زاینده رود قرار دارد که 1۲0 متر ط��ول، ۲5 متر عرض و ۲1 متر 
 عمق دارد، افزود: با جریان یافتن آب در رودخانه زاینده رود، سطح 
آب های زیرزمینی بالا آمده و باعث تراوش آب در س��طح ایستگاه 
شده است که امری طبیعی است. وی ادامه داد: 16 متر از فنداسیون 

این پروژه زیر سطح آب های زیرزمینی اس��ت و تراوش هایی که 
وجود دارد،  اثرات آب های زیرزمینی و بخشی از دیواره هاست، اما 
با این وجود کارگاه به فعالیت ع��ادی خود ادامه می دهد. قدیریان 
تاکید کرد: در ایستگاه یک دیوار آب بند با ضخامت 60 سانتی متر 
وجود دارد که بعد از اجرای دیوارهای دور تا دور ایس��تگاه و اتمام 

فنداسیون، به هیچ عنوان تراوش آب در ایستگاه نخواهیم داشت.
وی با تاکید بر اینکه با اقدامات��ی که صورت گرفته تونل های مترو 
کاماً  آب بند است، تصریح کرد: برای تخلیه آب های تراوش شده 

در حین اجرای پروژه،  پمپ هایی پیش بینی شده است که آب را به 
بیرون پمپاش می کند. مدیر پروژه ایستگاه مترو سی و سه پل خاطر 
نشان کرد:  بیش از دو ماه اس��ت که این پمپ ها در ایستگاه نصب 
شده است و زمانی که دیواره تونل مترو به صورت کامل اجرا شده و 
بتن ریزی آن تمام شود،  سازه نیز آب بندی خواهد شد ولی تا زمانی 
که فعالیت کارگاه تمام نشود، تراوش آب های زیرزمینی در پروژه های 
زیرزمینی یک موضوع طبیعی اس��ت. قدیریان اظهار داشت: پنج 
دستگاه پمپ به صورت مداوم این آب ها را به بیرون پمپاژ می کند 

و چنانچه یکی از پمپ ها خراب شود،  جایگزین می شود. قدیریان 
تصریح کرد: پیشرفت فیزیکی پروژه درحال حاضر بیش از 70 درصد 
است و بالغ بر 95 درصد حفاری ایستگاه تمام شده و از 60 هزا متر 
خاکبرداری حدود دو تا ۲500 متر خاکبرداری باقی مانده است و 
در بحث فنداسیون نیز 60 درصد فنداسیون ریخته شده است. وی 
خاطر نشان کرد:  در این ایستگاه، دور تا دور سازه، شمع های آب بند 
زده شده است و برای اطمینان بیشتر یک دیوار آب بند به ضخامت 
60 سانتی متر هم اضافه می ش��ود و به محض اینکه دیوار آب بند 

اجرا شود دیگر به هیچ وجه تراوش آب نخواهیم داشت.
مدیر پروژه ایستگاه مترو سی و سه پل در خصوص وضعیت فعلی 
ایستگاه گفت: فعالیت این ایس��تگاه همانند روزهای قبل طبیعی 

بوده و ادامه داد. 

لیلا 
یزدانی 
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خبــــــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

طرح کاهش آلودگی 
هوای استان اصفهان 

تدوین شده ودر 
برنامه پیش بینی 

شده که تا سال 
آینده 60 روز هوای 

ناسالم، به سالم 
تبدیل شود

   در حاشیه :  

  ش�هر موجود زنده  ای اس�ت که نبای�د دچار کم 
خونی شود 

شهردار اصفهان با تاکید بر اینکه تحقق درآمد پایدار برای 
 ادامه حیات ش��هرها ضروری اس��ت، گفت که ش��هر موجود 
زنده ای اس��ت که منابع درآمدی پای��دار مانند خون برای 

حیاتش ضروری است و نباید دچار کم خونی شود.

   با استاندار اصفهان هماهنگ هستیم
شهر دار اصفهان از استاندار ا صفهان به عنوان فرد با تجربه 
یاد کرد و گ��ف : دکتر زرگر پ��ور در وزارت کش��ور و حوزه 
مدیریت شهری تجربیاتی دارند و باید این فرصت را مغتنم 
دانست و روز به روز برای رفع معضات شهرتاش کرد و با 
همدلی مشکات را برطرف کرد. اکنون با استاندار اصفهان 

هماهنگ هستیم.

  ش�هردار پر تلاش اصفهان مانند همه اصفهانی ها 
میزبان خوبی است 

استاندار اصفهان خطاب به شرکت کنندگان نشست گفت: 
ش��هردار پر تاش اصفهان مانند هم��ه اصفهانی ها میزبان 
خوبی است و امیدوارم در اصفهان روز خوبی را سپری کنید.

   در 25 آبان 61 باید 1000 ش�هید درشهر اصفهان  
تشییع می شد

دکتر زر گر پور گف��ت که افتخار می کنم اس��تان اصفهان 
6 درص��د جمعیت کش��ور را دارد، اما 10 درصد ش��هدای 
کش��ور و 11 درصد ازایثارگران و جانبازان کشور اصفهانی 
 هس��تند و 400 فرمان��ده ب��زرگ  دفاع مق��دس اصفهانی 

هستند.
وی گفت ک��ه در ۲5 آبان 61 باید 1000 ش��هید درش��هر 
اصفهان  تش��ییع می شد ولی 370 ش��هید  در یک مرحله 

تشییع شدند. 

   به ای�ن  جمع بن�دی رس�یدیم قوانی�ن فعلی را 
دودستی بچسبیم 

استاندار اصفهان گفت که دو بار تاش کردیم قانون جامع 
ش��هر و ش��هرداری ها را اصاح کنیم ولی آنچه در مجلس 
تحقق می یافت حتی 10 درصد ویژگی های قانونی س��ال 
34 را نداشت و به این جمع بندی رسیدیم، قوانین فعلی را 

دودستی بچسبیم.

   ما منصرف شدیم، ظاهرا بعد از ما هم همه منصرف 
شدند و قانون فعلی را دو دستی چسبیده اند

دکتر زرگر پ��ور عنوان کرد: ما منصرف ش��دیم، ظاهرا بعد 
 از ما ه��م همه منصرف ش��دند و قانون فعلی را دو دس��تی 

چس��بیده اند تا نکند قانون جدید چی��زی دربیاید که این 
اختیارات فعلی را نیز از مدیریت شهری بگیرد.

   ما موفق نشدیم، شما موفق شوید 
استاندار اصفهان  گفت: ما موفق نشدیم مدیریت یکپارچه 

رامحقق کنیم، امیدوارم  شما  درتحقق آن موفق شوید.

   به جای آنکه جایگاه شو راها تقویت شود، تضعیف 
می شود 

اس��تاندار اصفهان گفت  که به جای آنکه جایگاه ش��وراها 
تقویت ش��ود، بر عکس  تضع��ی جایگاه این نه��اد تضعیف 

می شود.

   اختلاف�ات ش�ورا و ش�هرداری مان�ع افزای�ش 
اختیارات شو را ها می شود 

دکتر زرگ��ر پور تاکید کرد: اختافات ش��ورا و ش��هرداری 
مانع افزایش اختیارات ش��ورا ها می شود. اختافات شورا و 
شهرداری مساله ای عادی است اما طرفین باید با منطق جلو 

بروند تا مشکل ایجاد نشود.

   ش�هردار پر تلاش و پرتجربه اصفهان با 12 س�ال 
خدمت مستمر

اس��تاندار اصفهان گفت که ش��هردار پر ت��اش و پر تجربه 
اصفهان 1۲ سال  به صورت مستمر خدمت کرده است و تنها 

شهردار کشور با سابقه1۲ سال  خدمت است.

   اصفه�ان، ش�هری نمونه درهماهنگ�ی حاکمیت 
مردمی و دولتی 

دکتر زرگ��ر پ��ور  تاکید ک��رد: اصفه��ان، ش��هری نمونه 
درهماهنگی حاکمیت مردمی و دولتی اس��ت و اس��تاندار  
مدافع کامل ش��هرداری اس��ت اما هر جا مش��کلی باشد با 

کارشناسی مسائل حل و فصل می شود.

   ش�ما وضع بهتری دارید، حمل و نق�ل عمومی  را 
توسعه دهید، سهم ما را به حسابمان بگذارید

استاندار اصفهان خطاب به ش��هردار اصفهان گفت: شما وضع 
 بهتری دارید، حم��ل و نقل عمومی را توس��عه دهید، س��هم 

 50 درصد ما را به حسابمان بگذارید.

   در سیاس�ی ترین ش�ورای ش�هر کش�ور چالش 
نداشتیم 

شهردار تهران تاکید کرد: ش��ورای شهر تهران  سیاسی ترین  
و قوی ترین شورای شهر کشور اس��ت  اما در سیاسی ترین 
شورای شهر کشور چالش نداشتیم وشورای شهر و شهرداری 
 تهران برای رضایت  ش��هروندان به صورت منس��جم عمل 

کرد. 
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گجت پوش��یدنی TZOA می تواند با سنس��ورهای خود شرایط 
محیط��ی و می��زان آلودگ��ی آن را به اط��اع کاربر خود برس��اند. 
صبح هایی هس��تند که از خواب بیدار می شوید و شاداب و سر حال 

آماده رفتن به سر کار یا محل تحصیل خود می شوید.
 اما با باز شدن در خانه و رفتن به فضای آزاد ناگهان با هوایی بسیار 
کثیف مواجه می ش��وید که ش��اید بتوانید آن را تحم��ل کنید، اما 
می تواند به مرور عاملی برای بیماری های مختلف خونی و غیرخونی 

در شما باشد. 
 اما چه می شد اگر دستگاهی وجود داش��ت که می توانست شما را 
از هوای آلوده دور کند؟ چنین ایده ای زمینه تولید دس��تگاهی به 
نام TZOA بوده؛ پروژه ای کیک اس��تارتری که لقب »نخس��تین 
آنالیزور پوش��یدنی هوای محیط« را برای خود برگزیده است. این 
گجت کوچک کروی ش��کل، دارای سنسورهایی است که با کنترل 
کیفیت هوا، نور فرابنفش، رطوبت و دمای محیط شما را از وضعیت 

اطرافتان با خبر می کند.
 در کنار این گجت اپلیکیش��ن ویژه ای نیز تولید 
ش��ده که با دریافت اطاعات سنسورها آنالیز 

نهایی را انجام می دهد. 
حاصل جمع آوری چنین اطاعاتی می تواند 
ایجاد یک نقشه وضعیت هوای شخصی برای 
کاربران باشد. این پروژه فعا در مراحل توسعه 
خود ق��رار دارد و تی��م طراح��ی در حال کار 
ب��ر روی نمونه اولیه و تس��ت هر چه بیش��تر 
سنسورهای آن است. اگرهمه چیز به خوبی 
پیش برود، TZOA به زودی وارد پروس��ه 
تولید می شود و در تابس��تان 2015 به بازار 
وارد خواهد ش��د. قیمت ابتدایی این گجت 

135 دلار اعام شده است.

خانم ها در فیس��بوک: کاربران مونث بیشتر از 
کاربران مذکر به فیسبوک تمایل نشان می دهند. 
این قضیه بدان معناست که نسبت کاربران زن 
به کاربران مرد در این ش��بکه اجتماعی در حال 
تغییر است. فیس��بوک همچنان محبوب ترین 
ش��بکه اجتماعی در میان نوجوان��ان آمریکایی 

است.

اینستاگرام با کلاس: شبکه 
اجتماعی اینستاگرام به شدت در 
میان کاربران جوان محبوب شده، 
به طوری که بسیاری از جوانان، 
 اینستاگرام را به اصطلاح 
»با کلاس تر« از فیسبوک و توییتر 
می دانند. 

محبوبیت یوتی��وب: محبوبیت 
س��رویس اش��تراک گ��ذاری 
ویدئ��وی یوتوب به س��رعت در 
حال افزایش است. بر اساس آمار 
موج��ود، برای بس��یاری از افراد 
18 تا 34 ساله، ش��بکه اجتماعی 
یوتوب به تدریج در حال جایگزین 
ش��دن با ش��بکه های تلویزیونی 

سنتی است. 

لینکدین برای تحصیلکرده ها: شبکه 
 )LinkedIn اجتماع��ی لینکدی��ن )
همچن��ان در بی��ن اف��راد تحصیلکرده 
محبوب است. بسیاری از افراد30 تا 49 
ساله و به خصوص کسانی که به دنبال 
کسب اعتبار در کسب و کار خود هستند 
به این ش��بکه اجتماعی روی می آورند. 
لینکدین در ایالات متح��ده آمریکا در 
میان جامعه بزرگس��الان این کشور از 
شبکه اجتماعی توییتر محبوب تر است.

توییتر مردانه: شبکه اجتماعی توییتر به شدت 
در حال مردانه شدن است! نسبت کاربران مذکر 
این شبکه اجتماعی به کاربران مونث آن در حال 
افزایش اس��ت، این در حالی است که فیسبوک 

مسیر متفاوتی را می پیماید. 

یک نرم افزار چت محبوب: اسنپ چت )Snapchat( در 
میان تمام ش��بکه های اجتماعی و اپلیکیشن های پیام رسانی 
مختلف، بیش��ترین اقبال را در میان جوانان داشته است؛ به 
طوری که از هر10 کاربر اسنپ چت، شش کاربر بین 18 تا 
24 سال سن دارند. از این لحاظ اس��نپ چت حتی از شبکه 

اجتماعی جوان اینستاگرام هم جوان تر است!

اپلیکیشن های کاربردی 
با این گجت از میزان آلودگی 

هوای اطراف با خبر شوید

ش�اید برای ش�ما هم این س�وال پیش آمده ک�ه اوضاع 
شبکه های اجتماعی مختلف در اواخر سال 2014 چگونه 
 Business( اس�ت. وبس�ایت معتبر بیزنیس اینس�ایدر
Insider( در یک مقاله تحلیلی و جامع، داده های مربوط 
به ش�بکه های اجتماعی مختلف را زیر ذره بین برده و به 
نتایج جالبی دس�ت پیدا کرده اس�ت. بر اساس آمارهای 
ارائه شده توسط وبسایت بیزنیس اینسایدر، شبکه های 
اجتماعی قدیمی تر در حال رسیدن به نوعی بلوغ هستند، 
این در حالی است که اپلیکیشن های پیام رسانی اجتماعی 
جدید، به سرعت در حال رشد بوده و مخاطبان نوجوان را 
با قدرت به سمت خود جذب می کنند. در ادامه به برخی از 
حقایق جالب به دست آمده از این گزارش اشاره خواهیم 

کرد:

 اینستاگرام 
 »با کلاس تر«
 از فیسبوک 

و توییتر

آخرین آمارها از شبکه های 
اجتماعی مختلف

بررسی رویدادهای بزرگ ترین نمایشگاه IT کشوری

الکامپ؛ محل برو  بیا 
آنچه در مورد نوستالژی دیروز و امروز باید بدانید

 Playstation 20س��ال با ب��رند
اکسپریا Z3 ای ها بخوانند 

چگونه می توان باگوشی Sony در زیر آب عکس و فیلم گرفت؟
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دانـــــش

روزنامــه خــری، فرهنگــی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

خودروی هیوندا  NSX  که هم اکنون در بریتانیا پیش فروش شده  است، در ماه ژانویه سال ۲۰۱۵ در نمایشگاه دیترویت رونمایی خواهد شد.آخرین خبرها |

 PasswordBox اینتل نرم افزار
را خریداری کرد

بلوتوث
 ورژن 4.۲ معرفی شد

 گویا روزهای بد برای س�ونی پیکچرز تمام ش�دنی نیس�ت. هکرها در اقدامی جدید، دس�تمزد عوامل و بازیگران فیلم
 The Interview را روی اینترنت قرار دادند. بنا بر این سند جدید که به تازگی توسط بلومبرگ منتشر شده، سث روگن از 
نویسندگان فیلمنامه و همچنین بازیگر نقش اصلی در مجموع 8.4 میلیون دلار دریافت کرده است. دستمزد جیمز فرانکو، 
دیگر بازیگر نقش اصلی این فیلم نیز 6.5 میلیون دلار اعلام شده است. همچنین در این گزارش آمده که هزینه نهایی تولید 
این فیلم 44 میلیون دلار بوده است.  هکرها چند روز پیش نیز با افشای سندی از اسناد درون سازمانی سونی، لیست کاملی 
از حقوق دریافتی سالانه 17 تن از مدیران بلند پایه سونی پیکچرز را منتشر کردند که به عنوان مثال در آن، دستمزد سالانه 
مایکل لینتون، مدیر اجرایی ارشد سونی پیکچرز آمریکا، مبلغ سه میلیون دلار عنوان شده بود. علاوه بر این، نتایج جالب 

 توجهی از این گزارش به دست آمده که به عنوان مثال می توان به این نکته اشاره کرد که مردسالاری افراطی، در رده های
  بالای مدیریتی س�ونی پیکچرز حاکم اس�ت. همان طور که به وضوح دیده می شود، در میان این لیس�ت تنها اسم خانم
  Amy Pascal به چشم می خورد و دیگر مدیران بالارتبه سونی همگی مرد هستند. همچنین نژاد پرستی و دادن پست های
  اصلی به آمریکایی های سفید پوس�ت از دیگر اتهاماتی است که پس از انتشار این سند به س�ونی وارد است. کره شمالی

 به عنوان مظنون اصلی پشتیبانی از این هک، هنوز نه آن را تایید و نه رد کرده است. تنها یکی از مقامات این کشور در مواجهه 
با این سوال که آیا این حمله از جانب دولت متبوع شما و در پاسخ به فیلم The Interview بوده است یا خیر گفته: » بنشینیم 

و تماشا کنیم!«

هکرها دست سث روگن در فیلم The Interviewرا  رو کردند

  League of Legends ۲7 میلیون تماشاگر برای لوکیشن Assassin’s Creed  لو رفت! World of Warcraft بازگشت بازیکن های قدیمی به

League of Legends که جدی ترین رقیب بازی مشابه خود یعنی Dota 2 می باشد، هر ساله مسابقات 
معتبری را در سطح جهانی برگزار می کند که حامیان مالی بزرگ و معتبری از جمله شرکت Intel این مراسم 
را پشتیبانی می کنند. Riot Games کمپانی سازنده این بازی بسیار محبوب اعلام کرد، مسابقات جهانی 
LOL در سال 2014 حدود 27 میلیون تماشاگر در سراسر دنیا داشته است. لازم به ذکر است که این مسابقات 
در سایت رسمی بازی به صورت زنده در زمان برگزاری مسابقات بخش ش��ده است. طبق آمار گزارش شده 
توسط Riot، حدود 227 میلیون بازدید از مسابقات به ثبت رسیده است که در مجموع، توسط 27 میلیون 
کاربر اعلام شده، 179 ساعت از مسابقات به صورت زنده مورد تماشا قرار گرفته است. طی 15 روز برگزاری 
مسابقات، حدود 100 ساعت بازی با ترجمه به 19 زبان مختلف با همکاری 40 شرکت مرتبط  به صورت زنده 
در سایت رسمی Riot Games بخش شد که این یک رکورد بسیار خوب برای این کمپانی به حساب می آید.

ش��ماره بعدی بازی Assassin’s Creed با نام Victory تولید می ش��ود. گفته شده که این بازی در شهر 
لندن اتفاق می افتد و روایتگر دوره ویکتوریا خواهد بود. بر اساس خبری که وبسایت Kotaku منتشر کرده، 
اتفاقات شماره بعدی بازی Assassin’s Creed در لندن رخ خواهد داد. این وبسایت همچنین خبر داده که 
نام بازی Victory انتخاب شده و احتمالا به دوره ملکه ویکتوریا مربوط می شود؛ دوره ای که طرفداران این 
بازی مدت هاست از یوبی سافت درخواست روایت آن را در بازی دارند. البته انتشار این اطلاعات محرمانه به مذاق 
خالق این سری خوش نیامده و یوبی سافت با ارسال اطلاعیه ای به وبسایت های خبری از افشای این اطلاعات 
ابراز ناراحتی کرده است. در اطلاعیه یوبی سافت آمده: » مایه تأسف است که اطلاعات داخلی کمپانی که قرار 
بر عمومی شدن آن نبوده، افشا می ش��ود. در حالی که ما از انتظار گیمرها برای انتشار رسمی جزییات بازی ها 

استقبال می کنیم، از عمومی شدن جزییاتی که در مرحله اولیه هستند، متأسفیم.« 

پرطرفدارترین بازی آنلاین در دنیا یعنی World of Warcraft حدود 10 سال است که تعداد زیادی از ذهن 
علاقه مندان به بازی های آنلاین را به خود معطوف کرده است. کمپانی Blizzard از سال 2004 که اولین نسخه 
این بازی را منتشر کرد،توانست موفقیت خوبی را به دست آورد و طرفداران زیادی را به سمت خود جلب کند. و 
حال کمپانی بزرگ Blizzard با افزونه جدید خود در سال 2014 با نام Warlords of Draenor با هدف 
برگرداندن بازیکن های قدیمی خود، توانس��ته موفقیت نسبتا خوبی را کس��ب کند. به نقل از سایت معتبر 
GameSpot در این افزونه جدید، بلیزاد توانسته اس��ت با نزدیک کردن کلیت بازی به افزونه قدیمی ولی 
فوق العاده موفق خود، یعنی Burning Crusade، مجدد نظر بازیکن��ان قدیمی خود را جلب کرد و رقم 
میلیونی از آنان را به دنیای وارکرافت باز گرداند و همواره امیدوار اس��ت این ب��ازی پرطرفدار به روزهای اوج 

خود بازگردد.

Gamer ها بخوانند   

بلوتوث ورژن 4.2 با تمرکز بر دستگاه های اینترنت اشیا، امنیت بیشتر و سرعت بالاتر نقل 
و انتقال فایل از سوی کمپانی توس��عه دهنده معرفی شد.کمپانی توسعه دهنده بلوتوث 
از جدیدترین ورژن تکنولوژی محبوب خود رونمای��ی کرد. ورژن جدید » بلوتوث 4.2« 
نامگذاری شده و دارای قابلیت هایی چون سرعت ارتباط بالاتر، کنترل حریم خصوصی 
بیش��تر و ارتباط با اینترنت س��ریع تر اس��ت. همچنین می تواند ارتباط بهتری را برای 
دستگاه های بلوتوث انرژی پایین یا Bluetooth LE فراهم کند. این کمپانی در سرعت 
نقل و انتقال فایل نیز ادعای افزایش سرعتی 2.5 برابری را نسبت به نسل پیشین دارد. 
با توجه به آماده بودن ورژن جدید، پیش بینی شده که نخستین دستگاه های مجهز به 

بلوتوث 4.2 در اوایل سال 2015 میلادی به بازار وارد شوند.

ش��رکت ب��زرگ Intel برای ب��الا بردن س��طح امنی��ت خ��ود در اینترن��ت، نرم افزار 
PasswordBox که برای مدیریت رمز عبوراست را خریداری کرد. البته هنوز طرفین 
بر سر مبلغ نهایی قرارداد به توافق نرسیده اند، ولی به زودی این نرم افزار استارت آپ امنیتی 
به زیرمجموعه های اینتل اضافه خواهد ش��د. از مزیت های این نرم افزار این است که به 
کاربران اینترنتی که قصد ورود به پروفایل های شخصی در وب سایت ها و یا هر درگاهی که 
نیازمند وارد کردن نام کاربری و رمز عبور است را دارد، این امکان را می دهد که اطلاعات 
خود را در یک مکان امن ذخیره کرده و برای دفعات بعدی نیازی به لاگین مجدد نداشته 
باشند. این نرم افزار کاربردی از ماه ژوئن سال 2013 شروع به کار کرده و تا به امروز توانسته 

است به رکورد بیش از 14 میلیون دانلود برسد.

آشنایی با Google Now و نحوه
 فعال سازی آن

با چهره ها 

 گوگل ناو – Google Now – سرویسی است که شاید شما از وجود آن 
بر روی تلفن هوش��مند یا تبلت خود یا از نحوه دسترس��ی به آن بی خبر 
هستید. در این مقاله سعی می کنیم تا شما را بیشتر با این بخش آشنا کنیم.

گوگل ناو سرویسی است که به وسیله شناخت شما و استفاده از اطلاعاتی 
مثل موقعیت مکانی، اطلاعات مفیدی را برای ش��ما فراهم می کند. ایده 
اصلی، نشان دادن اطلاعات مفیدی است که شما قصد جست و جو کردن 
آن را دارید. بنابراین بدون هیچ زحمتی شما را به نتیجه جست و جو هدایت 
می کند. طبق اطلاعیه شرکت گوگل، » گوگل ناو به شکل کارت اطلاعات 
مفیدی را که در طول روز به دنبال آن هس��تید را بدون آن که حتی آن را 
درخواست کنید، به شما نشان خواهد داد«. اطلاعات بر روی کارت ها نشان 
داده می شوند؛ بنابراین شما برای مثال می توانید یک کارت برای پیش بینی 

هوا در موقعیت های مختلف مثل خانه و محل کار را ببینید.

 چه دستگاه هایی قابلیت استفاده از گوگل ناو را دارند؟
 اگر چه گوگل ناو یک قابلیت اولیه اندروید برای تلفن های هوشمند و تبلت ها 
می باش��د، اما در حال حاضر برای آی او اس هم امکان پذیر اس��ت. دقیقا 
به همان ش��یوه ای که ش��ما نرم افزار های جی میل و گ��وگل مپز را برای 
محصولات اپل دانلود م��ی کنید، گوگل ناو هم در اپ اس��تور برای آیفون 
و آیپد هایی که آی او اس 7 به بالا دارند، قابل دسترس��ی می باش��د. برای 
دستگاه های اندرویدی، شما نیازمند یک تلفن هوشمند یا تبلتی هستید 
که حداقل دارای اندروید 4.1 جیلی بین باشد تا بتوانید از گوگل ناو بر روی 

آنها استفاده کنید.

 چگونه به گوگل ناو دسترسی پیدا کنیم؟
گوگل ناو قسمتی از نرم افزار جست و جوی گوگل می باشد که به صورت 
پیش فرض بر روی دس��تگاه اندرویدی شما نصب شده است. با این وجود، 
شما کارت های گوگل ناو را مشاهده نخواهید کرد، مگر اینکه این سرویس 
را انتخاب کنید. برای انجام این کار، نوار جست و جوی گوگل که احتمالا در 
قسمت بالای صفحه اصلی دستگاه شماست، را انتخاب و دستورالعمل ها را 
دنبال کنید.گوگل ناو را انتخاب کنید، شما می توانید گوگل ناو را با گذاشتن 
انگشت خود بر روی دکمه هوم و کشیدن به سمت بالا باز کنید و گزینه های 
گوگل را انتخاب کنید. همچنین در صورت تمایل می توانید گوگل ناو لانچر 
را که رابط کاربری ضروری برای نکسوس 5 است را نصب کنید و با کشیدن 
انگشت خود در صفحه اصلی به سمت راست، به آن دسترسی داشته باشید. 
اما در محصولات اپل ش��ما تنها یک راه پیش رو داری��د و آن هم باز کردن 

مستقیم نرم افزار گوگل است.

 غول ژاپنی برمی خیزد 

20سال پیش محصولی معرفی شد که دنیا را تغییر داد. سوم دسامبر امسال، سونی20سالگی 
پلی استیشن را جشن گرفت که پس از گذشت20س��ال، به بلوغ و کمال رسیده و طرفداران 

بسیاری در سراسر دنیا پیدا کرده است.
 دقیقا سوم دسامبر 1994 بود که سونی کنسول بازی خانگی Playstation را به دنیا معرفی 
کرد. غول ژاپنی در حالی به این بازار وارد شد که Nintendo و SEGA در کشاکشی تنگاتنگ 
به دنبال به دست آوردن محبوبیت بیشتر میان کودکان سراسر دنیا بودند. سونی به پشتوانه 
مارک معروفش و با تکیه بر سابقه ای طولانی که در بازار محصولات صوتی و تصویری داشت، 
دستگاهی وسوسه برانگیز را راهی بازار کرد و طولی نکشید که به یکی از محبوب ترین کنسول های 
بازی خانگی تبدیل شد. اولین پلی استیشن، انقلابی در کنس��ول های خانگی به پا کرد؛ زیرا 
 سونی در آن از دیسک گردان CD استفاده کرده بود. حرکتی که تا آن زمان در بین دستگاه های

بازی سابقه نداش��ت و همه را شوکه کرد.  این حرکت جسورانه س��ونی بسیار ستودنی بود، از 
طرفی هزینه تکثیر و توزیع CD ها بس��یار ارزان تر از کارتریج هایی بود که نینتندو و سگا در 
آن زمان، به آن وابس��ته بودند. به علاوه، انتقال محتوای بازی ها به روی دیس��ک به سرعت و 
سهولت امکان پذیر می شد. از طرف دیگر CD ها، فضای ذخیره سازی بسیار بیشتری نسبت 
به کارتریج ها داش��تند.دیالوگ های صوتی فراوان Metal Gear Solid و انیمیش��ن های 
زیبای از پیش رندر شده Final Fantasy هم به مدد همین فضای بالا ممکن شد. به علاوه 
 خریداران پلی استیشن در کنار یک کنسول بازی ایده آل، صاحب یک CD پلیر خیلی خوب هم 
 می ش��دند. اما س��ونی در طول این20 س��ال بیکار ننشس��ت؛ زیرا ب��ازار را می ش��ناخت و 
می دانست که رکود، مساوی است با شکست. در این مدت، چهار نسل از کنسول خانگی پلی 
استیشن معرفی شد، اولین پلی استیشن که با آن ظاهر خاکستری اش دل ها را ربود و اندکی بعد 
مدل رژیمی همان دستگاه را با ظاهری شکیل تر و این بار با رنگ سفید دلربایی روانه بازار کرد.

 
  Playstation2 چگونه شکل  گرفت؟ 

در اکتبر 2000، نس��ل دوم کنس��ول پلی استیش��ن عرضه ش��د و سونی به س��ادگی آن را 
Playstation 2 نامگذاری کرد که البته باز هم نس��خه ای باریک ت��ر و جمع و جورتر از آن 
ساخته شد. PS2 هم اولین کنس��ولی بود که درایو DVD در آن به کار گرفته می شد. گویا 
سونی همیشه می خواست اولین شرکتی باشد که بهترین ها را عرضه می کند. از آن زمان به 
بعد، DVD ها بسیار باب شدند و هالیوود نیز فیلم هایش را روی این دیسک ها روانه بازار کرد 
که باعث می ش��د خریداران PS2 در خرید DVD Player هم صرفه جویی کرده باشند. 
 360 Xbox شش سال بعد در ماه های پایانی سال 2006 و در حالی که مایکروسافت مدتی با
در بازار کنسول ها یکه تازی کرده بود، کنس��ول Playstation 3 معرفی شد. گویا نوآوری 
سونی پایانی نداشت و این بار سونی از درایو Blu-Ray در این دستگاه استفاده کرد. این اقدام 

 HD-DVD سونی( و( Blu-Ray در جهت دادن به جنگ فرمت ها که در واقع جنگ بین
)مایکروسافت( بود نیز جهت داد. در نهایت Blu-Ray برنده میدان شد و این بار نیز سرمایه 
گذاری س��ونی جواب داد. PS3 البته بر خلاف برادران بزرگ ترش، در س��ه مرحله باریک و 
باریک تر ش��د و به ترتیب Slim PS3 و Super Slim PS3 نام گرفت. در نهایت نیز شاهد 
 Playstation 4هستیم که یک سال میهمان خانه هایمان است و با فروش فوق العاده خوبی 

که داشته، محبوبیتی بیش از پیش برای پلی استیشن رقم زده است. 
 

  کنسول بازی پلی استیشن 4
سونی اما با هوشمندی بسیار دریافته بود که اگر تنها به ارائه سخت افزار بسنده کند، قاعده را 
خواهد باخت. این شرکت به اکوسیستمی فکر می کرد که همه نیازهای یک گیمر در آن لحاظ 

شده باشد. PSN )مخفف Playstation Network( با همین هدف شکل گرفت. جایی که 
در آن هم می ش��د بازی خرید، هم به صورت آنلاین با دیگر گیمرها به رقابت پرداخت و هم از 

اخبار مربوط به گیم مطلع شد. 
بعدها این شرکت با توزیع کنندگان معروف و صاحب نام س��ینما و تلویزیون و موسیقی وارد 
قرارداد ش��د و محتوای مالتی مدیا را به شبکه پلی استیش��ن افزود. از این پس، گیمرها می 

توانستند تمام نیازهایشان را از اتاق نشیمن منزلشان تهیه کنند.
علاوه بر همه این ها، سونی به تولید بازی های اختصاصی درجه یک برای کنسول هایش فکر می 
کرد. فرنچایزهایی که با کیفیت خیره کننده شان جذب مشتری کنند و تنها روی پلی استیشن 
قابل دسترس باشند؛ فاکتوری که بتواند مشتری را قانع به خرید یک دستگاه پلی استیشن کند. 
عناوینی مانند Metal Gear Solid و  Final Fantasy و God of War، ریسینگ شبیه 
 Uncharted و Little Big Planet و اخیرا بازی های Gran Turismo سازی رانندگی
تنها روی پلی استیشن قابل بازی بودند و هر کدام آن قدر جاذبه داشتند که مخاطب را از خرید 

یک کنسول بازی دیگر منصرف کنند.
ایده آلی که سونی به دنبالش بود محقق شده بود و گیمرها سونی را نه فقط به خاطر دستگاه 

پلی استیشن، که به خاطر بازی های با کیفیتش می شناختند.
 

Playstation Vita کنسول بازی همراه 
اما در کنار کنسول های خانگی، سونی به راهکاری دیگر نیز اندیشیده بود. دقیقا دسامبر 2004 
بود که گیمرها با پدیده ای دیگر از طرف سونی مواجه شدند؛ پلی استیشنی که قابل حمل بود 
و PSP نام گرفت و این امکان را فراهم آورد که گیمرها قادر باشند در اتومبیل و قطار و هواپیما 

و...  هم دست از بازی کردن برندارند. 
س��ونی خیلی زود دریافت که ایده، ایده خوبی بوده و حس��ابی روی آن کار کرد و س��ه مدل 
از روی ط��رح اولی��ه س��اخت و آنه��ا را  PSP-1000، PSP-2000و  PSP-3000نامید. 
 اندکی بعد و در اکتب��ر 2009، مدلی ب��ا طراحی کش��ویی از PSP با ن��ام PSP Go عرضه

 شد. آخرین و پیشرفته ترین کنسولی که در سری پلی استیشن های قابل حمل ارائه شد مدل 
PS Vita است که کنترل های لمسی را نیز به این کنسول اضافه کرد. برندسازی سونی جواب 
داد و پس از Walkman و Handycam، برند پلی استیش��ن نیز مقبولیت عام پیدا کرد. 
اکنون عده بسیاری عضو خانواده دارندگان پلی استیشن هستند و مفهوم سرگرمی دیجیتال را 

با برند سونی و پلی استیشن اش می شناسند.

آنچه در مورد نوستالژی دیروز و امروز باید بدانید  

 Playstation ســـــال با بــــرند
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دان�����ش

آخرین خبرها |
 نام آیفون ۶ در بین

 ۱۰ جست وجوی برتر سال 
سرویس یاهو لیستی منتشر کرده است  که ۱۰ جست وجوی برتر سال ۲۰۱۴ را در آن 

معرفی کرده است. 
همانطور که انتظار می رفت با توجه به گس��تردگی بیماری مهلک ابولا در غرب آفریقا، 
ویروس ابولا در جایگاه نخست قرار گرفته است؛ رده های بعدی این لیست مربوط به اسامی 

هنرپیشگان هالیوودی و خوانندگان معروف است. 
در کنار نام هنرپیشگان و خوانندگان معروف آیفون ۶ هم توانسته جایی در بین این ۱۰ 
جست وجوی برتر برای خودش پیدا کند و در رده نهم جای گیرد. Minecraft در رده 
دوم قرار دارد و انیمیشن Frozen شرکت Disney در جایگاه هفتم بالاتر از اپل قرار 

گرفته اند. 

طبق گزارش کاربران وب سایت های نقد کننده، Nexus 9 که جدیدترین تبلت تولید 
شده توسط کمپانی HTC است، به نظر می رسد کلیدهای کناری این محصول که برای 
کنترل صدا و خاموش/ روشن کردن تبلت استفاده می شوند، سفت بوده و فشار دادن آنها 
کمی دشوار است. اما به نظر می رسد که کمپانی HTC تعدادی از تبلت های معترضین 
را تعویض کرده و در مدل های جایگزین، تقریبا این مشکلات برطرف شده است، از طرفی 
دیگر برخی از کاربران از مشکل light bleed گلایه داشته اند، به نظر می رسد هنگام 
نمایش تصویر مشکی، بخشی از صفحه نمایش روشن یا به صورت رنگی باقی می ماند. در 
نتیجه اگر قصد خرید آخرین تبلت Nexus را دارید، بهتر است قبل از خرید، مطالعاتی 

در مورد روند تولید و رفع مشکلات آن داشته باشید.

کیت مارتین انگلیسی، چاق ترین فرد جهان درگذشت. مارتین ۴۴ساله ۴۴۵ کیلو وزن داشت، پس از سال ها مبارزه با چاقی درگذشت.

 قبل از خرید
  Nexus 9بخوانید 

گلکسی نوت ۵ با پردازنده گرافیکی اختصاصی مشخصات گلکسی S۶ در بنچمارک آنتوتو نخستین اطلاعات نسل بعدی لومیا ۱۰2۰ 

سامسونگ در میانه سال آینده میلادی پردازنده های گرافیکی اختصاصی اش را معرفی می کند و احتمالا باید 
شاهد رونمایی از آن در گلکسی نوت 5 باشیم. سامس��ونگ هم اکنون از چیپست های اختصاصی اگزینوس 
در گوشی های هوشمندش استفاده می کند که همچون بس��یاری از پردازنده های موبایل، بر اساس معماری 
ARM طراحی و بنا شده اند. پردازنده گرافیکی آن از خانواده Mali تولیدی کمپانی ARM و بدون دخالت 

سامسونگ انتخاب شده است. 
از سوی دیگر کوالکام نیز از پردازنده ای گرافیکی آدرینو خود در سری چیپست های مشهور اسنپ  دراگون بهره 
می برد.  کوالکام  با کنار هم قرار دادن پردازنده گرافیکی و پردازنده اصلی اختصاصی خود سبب افزایش عملکرد و 

کنترل میزان مصرف گرما به شکل بسیار قابل ملاحظه ای شده است. 

در حالی که چندین ماه تا معرفی رسمی پرچمدار آینده سامسونگ، گلگسی S۶ فاصله داریم، امروز می توانیم 
نگاهی به مشخصات سخت افزاری این گوشی داشته باشیم. مشخصات این پرچمدار اگرچه ماه گذشته توسط 
 S۶ سام موبایل منتشر شده بود، اما اطلاعات جدید در دیتابیس بنچمارک مشهور آنتوتو مشاهده شده است. گلکسی 
با کد SM-G9۲5F در این بنچمارک مش��خص ش��ده که در واقع کد S۶ برای اروپا خواه��د بود. طبق این 
بنچمارک، گلکسی S۶ با صفحه نمایش 5.5 اینچ، رزولوشن QHD یا ۲5۶۰x۱۴۴۰ پیکسل، دوربین عقب ۲۰ 
مگاپیکسل و دوربین جلو پنج مگاپیکسل تولید خواهد شد. دیگر مشخصات مهم این اسمارت فون نیز چیپست 
7۴۲۰ اگزینوس با پردازنده ۶۴ بیتی هشت هسته ای، پردازنده گرافیکی ARM Mali T7۶۰، اندروید 5.۰، 

سه گیگابایت رم و 3۲ گیگابایت حافظه داخلی است. 

امروز و دیروز تصاویر و اطلاعات جدیدی پیرامون نس��ل بعدی لومیا ۱۰۲۰ مایکروسافت منتشر شده است. 
اگرچه سخت افزار این گوشی با داشتن رمی دوگیگابایت و یا صفحه نمایش ۱۰8۰p تطابق چندان زیادی با 
یک پرچمدار سال ۲۰۱5 ندارد، اما وجود یک سنسور دوربین 5۰ مگاپیکسلی نوید بهترین اسمارت فون/دوربین 
عکاسی ۲۰۱5 بازار را می دهد! این اسمارت فون با کد Nokia RM-۱۰5۲ مشخص شده و دارای ویندوزفون 
8.۱، دو گیگابایت رم و صفحه نمایش پنج اینچ ۱۰8۰p است. مهم ترین شاخصه ظاهری این گوشی دوربین 
غول پیکر و برآمده آن است که بدنه آلومنیومی پشت گوشی را تقریبا به شکل کامل پوشانده است.اگرچه ممکن 
است این دستگاه به شکل استادانه ای جعل شده باشد، نشانه هایی وجود دارد که می توان آن را یک نمونه اولیه 

ویندوزفونی واقعی تصور کرد. 

تازه های دنیای موبایل  

دانستنی ها

الهام اپلی ها از سقوط گربه ها 

Apple روز سه شنبه پتنتی را در اداره ثبت اختراعات و علائم تجاری 
آمریکا به ثبت رساند که در صورت رسیدن به مرحله اجرا، iPhone ها 
را قادر می سازد از سقوط آزاد جان سالم به در ببرند. گربه ها به خاطر 
قابلیت عکس العم��ل اصلاح کنن��ده )Righting Reflex( ش��ان 

معروف هستند. 
حتما یا دیده یا حداقل شنیده اید که » گربه رو از هرجا بندازی روی 
چهار دس��ت و پا فرود میاد«. گربه ها به خاطر استخوان فوق العاده 
انعطاف پذیر کمرشان می توانند حتی در صورتی که در حال سقوط 
به پشت باش��ند، خود را به وضعیت نرمال دربیاورند و روی دست و 

پایشان فرود بیایند.
حال مهندس��ان اپل با الهام گیری از این خصوصیت گربه ها به فکر 
روشی افتاده اند تا محبوب ترین گوشی هوش��مند را از گزند آفات 

مصون کنند. 
 اپلی ه��ا روز سه ش��نبه )دوم دس��امبر ۲۰۱۲( پتنت��ی ب��ا عنوان 
» مکانیس��م حفاظت��ی ب��رای ی��ک دس��تگاه الکترونیک��ی« به 
 ش��ماره پتنت No. 8.9۰3.5۱9 را ب��ه نام خالقان ای��ن اختراع، 
Nicholas V. King و Fletcher Rothkopf ثبت کردند که 
اساس آن، همان الگوگیری از مکانیسم دفاعی گربه ها در برابر سقوط 
است. در این اختراع با کمک گرفتن از تغییر در مرکز ثقل دستگاه، 
آن را به گونه ای در هوا تغییر جهت می دهند که روی س��خت ترین 
قسمتش فرود بیاید و از قسمت های حساس دستگاه مثل نمایشگر 

و دوربین تا حد ممکن حفاظت شود.
پتنت��ی که ثبت ش��ده می گوید می ت��وان با به کار گیری درس��ت 
سنسورهای دستگاه از قبیل شتاب سنج، ژیروسکوپ و جی پی اس 
)که مدت هاست در دستگاه های موبایل موجود هستند( و پردازش 
درس��ت اطلاعاتی که ارائ��ه می کنند به همراه چن��د قطعه اضافه، 

کنترل نوع برخورد دستگاه به زمین را در دست گرفت. 
این سنس��ورها مرتبا وضعیت فیزیکی دس��تگاه، س��رعت، شتاب 
سقوط و زاویه ای آن، زمان برخورد و  ارتفاع لحظه به لحظه دستگاه و 
همچنین سطح تماس موثری که ممکن است با زمین برخورد کند 

را اندازه گیری می کنند. 
این اطلاعات به پردازش��گر مجزایی فرستاده می ش��وند و در آنجا 
سریعا وضعیت فیزیکی دقیق دستگاه تعیین شده و سپس بر اساس 
تطبیق دادن داده های دریافتی با اطلاعاتی ک��ه از قبل در حافظه 
همراه پردازنده قرار گرفته، تصمیمات لازم گرفته می شود. زمانی که 
محاسبات کامل شد، ویبراتور مخصوصی که در دستگاه کار گذاشته 

شده به کار می افتد.
این ویبراتور با بهره گیری از قانون گریز از مرکز جرم می تواند زاویه 
چرخش و س��رعت زاویه دس��تگاه را طوری تنظیم کند تا گوشی 
مطابق برنامه ای از پیش طراحی شده و بر اساس اطلاعاتی که طراح 

از نقاط قوت و ضعف محصولش دارد به زمین برخورد کند. 
در نتیجه، دس��تگاه به نحوی می چرخد که کمترین خس��ارت به 

قسمت های حساس و شکننده وارد شود.

Apple Insider & Gizmodoمنبع

اکسپریا Z3 ای ها بخوانند 

چگونه می توان باگوشی Sony در زیر آب عکس و فیلم گرفت؟
س�ونی آخرین نس�ل از پرچمدار خود را ب�ا دریافت 
بهتری�ن گواه�ی ض�د آب و گرد و غب�ار روان�ه  بازار 
کرده اس�ت. این کمپانی با اطمین�ان خاطر از کیفیت 
محصولات خود و برای پررنگ تر ک�ردن این قابلیت، 
نمایش�گاهی زیر آبی را در دوبی راه اندازی کرده است . اکسپریا Z3 و 
Z3 کامپکت سونی علی رغم بهره گیری از بدنه  باریک و ساختار بسیار 

ظریف موفق به دریافت گواهی ۶8/۶۵IP شده است. این گواهی نسل 
جدید پرچمداران س�ونی را هم ردی�ف با محصولاتی چ�ون تلفن های 
کاترپیلار قرار می دهد که اختصاصا برای اس�تفاده در ش�رایط س�خت 
طراحی می شوند. با توجه به برخورداری از این گواهی، می توان اکسپریا 
Z3 و Z3 کامپکت را برای مدت زمان 3۰ دقیقه در داخل آب تا عمق یک ونیم 

متری نگهداری کرد.

Touch Lock - تاچ لاک

پس از مش��خص کردن قابلی��ت فیلم برداری ی��ا عکس ب��رداری در زیر آب، به س��راغ 
پنجره Setting در اپلیکیش��ن دوربین می رویم. در پایین پنج��ره Touch Lock را 
فعال می کنیم. با تغییر کاربری کلید  تنظیم صدا می توان از این کلید برای عکس برداری 
استفاده کرد. در حالت عادی این کلید برای زوم استفاده می شود که با تغییر کاربری آن در 
زیر آب، به عنوان کلید فیزیکی ثبت تصویر از آن استفاده می شود. با اعمال تنظیمات مورد 
نظر، می توان در زیر آب از کلید فیزیکی شاتر روی گوشی برای آغاز فیلم برداری استفاده 
کرد. در حین فیلم برداری نیز با فش��ردن کلی��د تنظیم صدا، تصاویر با رزولوش��ن فول 
اچ دی ثبت خواهند 
شد، یعنی همزمان با 
فیلم برداری در حالی 
که صفح��ه  نمایش 
قفل اس��ت، می توان 
لحظات به یادماندنی 
را با استفاده از کلید 
تنظی��م ص��دا ثبت 

کرد.
آغاز حالت قفل صفحه  نمایش

با فعال کردن قفل صفحه  نمایش، سنس��ور تاچ غیرفعال می ش��ود و با 
ورود گوشی هوشمند به آب، صفحه  نمایش از فشار آب وارد شده تاثیر 

نخواهد پذیرفت.

مش��اهده تصاویر و دنیای زیر آب 
بس��یار هیجان انگیز و جالب توجه 
اس��ت. پی��ش از این ام��کان ثبت 
تصاویر زی��ر آب تنها ب��ا در اختیار 
داش��تن امکانات مخص��وص این 
کار میسر بود، اما س��ونی با اشاعه  
استفاده از گوش��ی های ضد آب و 
بالا بردن قابلیت های گوش��ی های 
تولیدی خود ب��رای کار در زیر آب، 
امکان ثبت تصاویر از دنیای زیر آب 

را برای همه میسر کرده است.

کلید فیزیکی شاتر

کلی��د فیزیک��ی ش��اتر ک��ه در 
اکسپریا Z3 و Z3 کامپکت تعبیه 
ش��ده، نقش پررنگی در س��هولت 
تصویربرداری زیر آب توس��ط این 

دو گوشی  هوشمند دارد.

غیرفعال کردن تاچ لاک

زمانی که فیلم برداری یا عکس برداری زیر آب به پایان رسید، می توانید به راحتی با 
کشیدن انگشت روی صفحه  نمایش، قابلیت تاچ لاک را غیرفعال کنید.

لذت تصاویر زیر آب

حسین 
خلیلی صفا

به نظر می رس��د کم ک��م ب��ازار لباس هایی که قابلیت ش��ارژ 
ابزارهای الکترونیکی را دارند نیز رونق می گیرد. 

در جدیدترین اق��دام در این زمینه یک��ی از طراحان معروف 
لباس، مدل های��ی را به بازار عرض��ه کرده که قابلیت ش��ارژ 

گجت های شما با استفاده از انرژی خورشیدی را دارند.
 به گزارش ایمنا همه ما در شرایطی قرار گرفته ایم که هنگامی 
که بیرون از منزل یا محل کار خود در حال حرکت هستیم با 
هشدار مبنی بر خالی شدن ش��ارژ گوشی مواجه شده ایم و در 

این زمان نیاز به شارژ مجدد آن پیدا کرده ایم.
Tommy Hilfiger حالا به نظر می رسد که طراح لباس مشهور 

 فن��اوری ش��ارژ ابزاره��ای الکترونی��ک را ب��ه یکس��ری از 
 مدل های لب��اس تعطیلات آخر س��ال می��لادی اضافه کرده

 اس��ت. Hilfiger تعداد محدودی لباس با پنل خورشیدی 
برای خانم ها و آقایان عرضه کرده است.

Tommy Hilfiger ای��ن لباس ه��ای ویژه را ب��ا همکاری 
کمپانی Pvilion تولید کرده است.

vilion پنل ه��ای خورش��یدی را از ی��ک س��یلیکون مقاوم 
 در براب��ر آب، س��بک وزن و انعطاف پذی��ر توس��عه داده 

است.
پنل های خورشیدی این لباس ها انرژی را جمع آوری کرده و 
در یک باتری ۶۰۰۰ میلی آمپر ساعتی که در جیب جلوی این 

لباس قرار دارد، ذخیره می کنند.
پ��ک بات��ری دارای دو درگاه USB اس��ت که قابلیت ش��ارژ 
دستگاه های مختلف را فراهم می کنند. البته این قابلیت وجود 
دارد که اگر از ظاهر پنل های خورشیدی روی لباس خوشتان 

نیامد، می توانید آنها را جدا کنید.
 هنوز مشخص نیست که چقدر طول می کشد تا با استفاده از 
انرژی خورش��یدی، این باتری ۶۰۰۰ میلی آمپر ساعتی شارژ 

شود، ولی در صورتی که عجله داشته باشید می توانید از پریز 
منزل خود نیز برای شارژ آن اس��تفاده کنید. این لباس ها در 
حال حاضر در اروپا، آمریکای شمالی، آمریکای لاتین و آسیا در 

دسترس خریداران هستند. قیمت این لباس ها ۶۰۰ دلار است 
و به نظر می رسد با شلوارهای مایکروس��افت که پیش از این 

ارائه شده بودند، می توانند سِت شوند.

۶۰۰ دلار بدهید؛ نگران شارژ موبایل تان نباشید
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دانـــــش

روزنامــه خــری، فرهنگــی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

ال جی درصدد اضافه کردن اولین گوشی هوشمند با بهره گیری از سیستم عامل فایرفاکس در سری محصولات خود است.آخرین خبرها |

دریافت جرائم رانندگی 
توسط پست بانک 

همایش هوش 
مصنوعی در ایران

۵۰۰ مخترع به اصفهان مي آیند ممنوعیت فروش سیم کارت به افراد زیر ۱۸ سال وزیر ارتباطات الکامپ تهران را تحریم کرد

 جشنواره ملي اختراعات كوهرنگ از ۱۸ تا ۲۱ آذر سال جاري ميزبان ۵۰۰ مخترع از سراسر كشور خواهد بود.
دكتر شقايق حق جوي جوانمرد در گفت وگو با ايمنا با اشاره به برگزاري جشنواره نوآوري و شكوفايي كوهرنگ 
از ۱۸ تا ۲۱ آذر در اصفهان، گفت: اين جش��نواره با حضور تمام استان هاي كش��ور و به ميزباني بنياد نخبگان 
استان اصفهان با حضور ۱۷۰ مخترع برگزار مي شود.رييس بنياد نخبگان اصفهان ادامه داد: جشنواره اختراعات 
كوهرنگ زيرمجموعه جشنواره ملي»نوآوري و شكوفايي رويش« است كه همه ساله آن را بنياد ملي نخبگان 
در تهران برگزار می كرد.وی گفت:جشنواره های منطقه ای رويش،فرصت مناسبی برای تبديل ايده به ثروت و 
تسهيل ارتباط مخترعان با سرمايه گذاران است.در اين جشنواره بخش های جديدی از جمله  دالان مشاوره،دالان 

تسهيلگران،جلسات مذاكره با صاحبان ايده و سرمايه گذاران و كارگاه های آموزشی و...پيش بينی شده است. 

وزير ارتباطات گفت: در راستای اهداف دولت برای دسترسی آزاد به اطلاعات از اين پس كاربران ايرانی در فضای 
اينترنت شناسنامه دار می شوند تا كسی بدون هويت مشخص از اينترنت استفاده نكند. وزير ارتباطات درباره 
فروش سيم كارت های فعال و بی نام نشان گفت: در مقاطعی همه اپراتورها مبادرت به فروش فله ای سيم كارت 
كردند و حساب و كتاب از دستشان در رفته است، اكنون اين موارد بسيار كم شده و در آينده نيز كمتر خواهد 
شد.واعظی در بخش ديگری از سخنان خود درباره شائبه گران شدن قبوض تلفن همراه، گفت: در ۷ الی ۸ ماه 
گذشته تغيير تعرفه ای حاصل نشده. وی درباره پيامک های تبليغاتی، نامناسب برای برخی سنين گفت: اساسا 
فروش سيم كارت به پائين تر از ۱۸ سال ممنوع است و خانواده هايی كه برای فرزندان خود سيم كارت می خرند 

بايد روش استفاده را نيز به فرزندان خود آموزش دهند. 

وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات در نمايش��گاه تله كام ۲۰۱4 دوحه قطر ش��ركت كرد. حال آنكه هم اكنون 
نمايشگاه الكامپ تهران در حال برگزاری است و وزير ارتباطات از اين نمايشگاه بازديد نكرد. اين نمايشگاه روز 
گذشته توسط وزير ارشاد افتتاح ش��د ولی وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات آن را تحريم كرد.محمود واعظی  
در تله كام جهانی۲۰۱4 كه توس��ط اتحاديه جهانی ارتباطات به ميزبانی دولت قطر برگزار می شود، از ۱6 تا 
۱9 آذرماه حضور يافته است.بر اساس اعلام روابط عمومی اين وزارتخانه، علاوه بر نشست های علمی، سران 
كشورها، دولت ها، وزرا، سياست گذاران، ارائه دهندگان خدمات، توسعه دهندگان محتوا، دانشگاهيان و روسای 
آژانس سازمان ملل متحد در اين نمايش��گاه با هم ملاقات خواهند داشت و برپايی نمايشگاه تخصصی توسط 
دولت ها و بخش خصوصی و حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات از ديگر برنامه های اين سفر وزير ارتباطات است. 

سمپوزيوم بين المللی هوش مصنوعی و پردازش سيگنال توسط انجمن كامپيوتر 
ايران ۱۲ تا ۱4 اسفند ۱393 در دانشگاه فردوسی مشهد برگزار می شود. 

رضا منصف��ی، دبير س��مپوزيوم بين المللی ه��وش مصنوعی و پردازش س��يگنال 
گفت: هدف از برگزاری اين س��مپوزيوم بين المللی، ارائه آخرين نتايج تحقيقات و 
پژوهش های علمی در حوزه تخصص هوش مصنوعی، پردازش سيگنال و دانش های 
وابس��ته و مرتبط با آن اس��ت.وی افزود: دانش پژوهان و محققان تا اول دی ۱393 
فرصت دارند يافته های علمی و پژوهشی خود را در قالب مقاله به دبيرخانه كنفرانس 
 ارسال كنند. جزييات برگزاری اين س��مپوزيوم در وب گاه اين سمپوزيوم به نشانی

    http://aisp۲۰۱۵.um.ac.ir  منتشر شده است.

براساس تفاهم نامه ای بين پست بانک ايران و پليس راهنمايی و رانندگی نيروی انتظامی 
جمهوری اس��لامی ايران، جرائ��م قبوض راهنماي��ی و رانندگی به ص��ورت حضوری و 
غيرحضوری توسط پست بانک ايران در سراسر كشور دريافت می  شود. بر اساس تفاهمنامه 
پس��ت بانک و پليس راهنمايی و رانندگی،دارندگان قبوض جرائم راهنمايی و رانندگی 
می توانند با مراجعه حضوری به ش��عب و دفاتر اين بانک و يا ب��ه صورت غيرحضوری از 
www.postbank. طريق درگاه ه��ای الكترونيكی اعم از اينترن��ت بانک به نش��انی

ir، دستگاه های خودپرداز، تلفنبانک ۸4۲۸4، دس��تگاه های كارتخوان و پايانه شعب و 
وب كيوسک با استفاده از كارت شتابی نسبت به پرداخت وجوه آن اقدام كنند.پست بانک 
ايران به عنوان دومين بانكی است كه وجوه قبوض راهنمايی و رانندگی را دريافت می كند.

ضد گزارش 

از دست پیامک های تبلیغاتی 
به کجا فرار کنیم؟ 

»چگونه در جلس��ات اس��تخدامی و كاری پيروز ش��ويم؟«، »رازهای 
موفقيت بزرگان كسب و كار«، »فروش آپارتمان...«،»عاشقانه ترين ها 
برای كسی كه دوستش داری«،»تناسب تضمينی اندام«، »هوشمندانه 
انتخاب كن: فال، بازی، جک، ش��عر«،»آموزش نكات حقوقی، قوانين 
مهريه، نفقه، طلاق، ارثيه«،»ارتودنسی...« پيامک هايی از اين دست و 
نمونه های بی شمار ديگر موضوعی است كه برای بسياری از موبايل به 

دستان كشور غيرقابل تحمل شده است.

  بازار ارسال پیامک تبلیغاتی گرم است
به گزارش ايس��نا، در حين رانندگی صدای پيامكی از گوشی شما بلند 
می شود و با زحمت گوش��ی خود را برداش��ته و پيامک هايتان را چک 
می كنيد تا ش��ايد خبر مهمی داشته باش��يد اما روی گوشی شما يک 
پيامک تبليغاتی نقش بس��ته اس��ت. هنوز مدت زيادی نمی گذرد كه 
پيامک ديگری نيز از همين جنس به دست شما می رسد و شايد در طول 
روز حدود ۱۰ بار اين اتفاق تكرار شود.پيامک های تبليغاتی جدا از بحث 
محتوايی، چالش های متعدد ديگ��ری نيز برای كاربران ايجاد كرده اند 

كه شايد يكی از جدی ترين آنها مزاحمتی است كه ايجاد می كنند.
اكنون اگرچه مدتی است بر اس��اس مقررات اعمال شده از ساعت ۲۰ 
به بعد ديگر اپراتوری مجاز به ارس��ال پيامک های تبليغاتی نيس��ت اما 
 اين روند در ط��ول روز نيز عاری از مزاحمت نب��وده و كاربران را به تنگ 
می آورد. البته در اين زمينه برخی اپراتورها كمتر ورود كرده و پيامک های 
كمتری برای كاربران خود ارسال می كنند اما در نهايت ارسال نابجای اين 
پيامک ها به گونه ای شده كه گاهی حتی به عنوان ضدتبليغ عمل كرده و 
موجب شده است كاربران برای برخی شركت ها يا اماكنی كه سفارش اين 

آگهی ها را داده اند لطيفه های متعدد بسازند.
با اين حال همچنان بازار ارسال پيامک تبليغاتی گرم است و در نهايت 
تنها راهكاری كه برای مواجهه با اين موضوع اعلام شده اعلام كدهايی 
است كه با ارس��ال آنها كاربران می توانند انصراف خود از دريافت اين 
پيامک ها را اعلام كنند، اگرچه اين راهكار نيز كاستی های خاص خود 
را دارد و در موارد متعدد كاربران اين گونه اعلام می كنند كه در فاصله 
 كمتر از ي��ک هفته به طور مجدد ارس��ال اين پيامک ها از س��ر گرفته 

می شود. 
تا چندی پيش مشكل ديگری نيز دراين زمينه وجود داشت و در صورت 
 اعلام انص��راف از دريافت پيامک ه��ای تبليغاتی افراد ق��ادر به دريافت 
پيامک های بانكی يا اداری خود نيز نبودند كه البته اكنون مدتی اس��ت 
گفته می شود اين مشكل برطرف شده و مش��تركان می توانند با خيال 

راحت نسبت به انصراف از دريافت پيامک های تبليغاتی اقدام كنند.

  راه های غیر فعال سازی پیامک های تبلیغی
برای دريافت نكردن پيامک های تبليغاتی، نيز همان گونه كه گفته شد 
راهكارهايی وجود دارد كه در اين ميان مشتركان اپراتور اول ارتباطی 

می توانند به يكی از روش های زير اقدام كنند:
۱ - ارسال عدد »۱« به »۸999«

۲ - شماره گيری كد دستوری *#۸999
3 - تماس با مركز اطلاع رسانی 999۰

سال گذشته درباره دريافت پيامک های تبليغاتی در ايرانسل نيز اين گونه 
اعلام شده بود كه ارسال پيامک تبليغاتی برای مشتركان ايرانسل از سوی 
شركت های ارسال كننده پيامک انبوه، بدون هماهنگی با اپراتور تخلف 
محسوب شده و مشتركان می توانند شكايات خود را در اين زمينه به بخش 
ثبت و پاسخگويی به شكايات پورتال سازمان تنظيم مقررات و ارتباطات 

راديويی منعكس كنند تا نسبت به شكايات آنان رسيدگی شود.  
همچنين اعلام ش��ده بود كه درحال حاضر مش��تركان ايرانسل صرفا 
پيام های اطلاع رسانی خدمات و س��رويس های اين اپراتور را دريافت 
می كنند كه درصورت عدم تماي��ل به دريافت آن ني��ز می توانند عدد 
»۲« را به شماره ۵۰۰۵ ارسال كنند تا اين سرويس برای آنها لغو شود.

بررسی رویدادهای بزرگ ترین نمایشگاه IT کشوری

الکامپ؛ محل برو  بیا 

از  فناوری در کشور چه خر؟   

  بیستمین نمایشگاه الکامپ آغاز به کار کرد
بيستمين نمايشگاه الكامپ به عنوان بزرگ ترين رويداد فناوری اطلاعات كشور از۱6 
تا ۱9 آذر در محل نمايشگاه  بين المللی تهران برپاست و ۲۵9 شركت در اين نمايشگاه 
حضور دارند. در افتتاح اين نمايشگاه وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی، دبير شورای عالی 
فضای مجازی، معاون وزير صنعت، مديرعامل شركت سهامی نمايشگاه ها، رييس مركز 
توسعه فناوری اطلاعات و رسانه های ديجيتال وزارت ارشاد حضور دارند. طبق نقشه  
ارائه شده در نمايشگاه ۲۵9 شركت در الكامپ بيستم حضور دارند. اين نمايشگاه در 

سالن های 4۰A ،۲/44 ،۱/44 ،3۱A ،3۱B ،4۱ ،4۰ ،3۸ ،3۵، و 4۱B برگزار شدند.

  نمایشگاهی پر از حاشیه 
بيستمين نمايشگاه الكامپ به عنوان مهم ترين رويداد فناوری اطلاعات كشور در حالی 
افتتاح شد كه هيچ يک مديران و مس��وولان حوزه IT در اين مراسم حضور نداشتند. 

 در مراس��م افتتاح ، وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی، دبير ش��ورای عالی فضای مجازی، 
نايب رييس اتاق بازرگانی ايران، مدير عامل شركت سهامی نمايشگاهی، رييس مركز 
توسعه فناوری اطلاعات و رسانه های ديجيتال وزارت ارشاد، معاون وزير صنعت و در اين 
مراسم حتی وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی از ايراد سخنرانی خودداری كرد و اين وظيفه 

را به رييس مركز فناوری اطلاعات و رسانه های ديجيتال سپرد. 
موسوی در اين باره گفت: آقای جنتی عادت دارند كه برای هر موضوع مطالعه كنند و 
روز گذشته به دليل اينكه در نشست وزرای اطلاع رسانی مشغول بودند فرصت مطالعه 
نداش��تند. علاوه بر اين رييس اتاق بازرگانی ايران نيز در اين مراسم حضور نداشت و 

وظيفه خود را به نايب رييس اتاق سپرده بود. 

  پیشنهاد مرکز تجارت جهانی دوبی برای مشارکت در الکامپ بیست و یکم
رييس تش��كل های IT اتاق بازرگانی ايران گفت: نماينده مركز تجارت دوبی پس از 

بازديد از نمايشگاه الكامپ پيشنهاد كرد برای سال آينده شريک تجاری الكامپ ايرانی 
باش��د و الكامپ را در س��طح منطقه معرفی كند. محمدرضا طلايی با ارائه اطلاعاتی از 
نمايشگاه اظهار داشت: برگزاری نمايشگاهی ظرف شش روز كاری نشان از عزم و توانايی 
شركت های آی تی دارد. در نمايش��گاه امسال حدود 3۰۰ ش��ركت ايرانی و خارجی از 
كشورهای امارات، چين، سنگاپور، ژاپن و آلمان حضور دارند. وی گفت:  نماينده مركز 
تجارت دوبی پس از بازديد از نمايش��گاه اعلام كرد كه برای سال آينده شريک تجاری 
الكامپ ايرانی باشد و الكامپ را در سطح منطقه معرفی كند.وی خاطرنشان كرد:  نمايشگاه 

امسال به عنوان شفاف ترين الكامپ از نظر مالی برگزار شده است.

  جهانگرد با اصرار مجوز الکامپ را گرفت
 مديرعامل شركت سهامی نمايش��گاه ها  در مورد حاشيه های برگزاری اين نمايشگاه 
می گويد :  در ابتدا برای برگزاری الكامپ آقای جهانگرد و معاونان وزارت ارتباطات به 
عنوان متولی ICT كشور اصرار كردند و علی رغم ميل باطنی اما به لحاظ جايگاه مجوز 
را در اختيار وی قرار دادم.  اسفهبدی با روايت چگونگی واگذاری مجوز الكامپ به معاون 
وزير ارتباطات اظهار داشت: در زمان ارائه مجوز اعلام كردم كه نظر من آقای طلايی، 
رييس تشكل های فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق بازرگانی ايران است اما در آن زمان 
آقای جهانگرد و معاونان وزارت ارتباطات در جلسات مختلفی كه با من برگزار كردند 

اعلام كردند كه متولی ICT كشور هستيم و از اين رو مجوز الكامپ را به ما بدهيد.
مديرعامل ش��ركت س��هامی نمايش��گاه ها اظهار داش��ت: علی رغم ميل باطنی اما به 
 لحاظ جايگاهی مجوز را در اختي��ار جهانگرد قرار داديم. در لحظ��ات آخر با التيماتوم 
4۸ ساعته ای كه س��ازمان نظام صنفی رايانه ای دادم آنها از برگزاری نمايشگاه انصراف 
دادند. وی ادامه داد: به اين ترتيب ش��بانه برای برگزاری نمايشگاه با رييس تشكل های 

ICT تماس گرفتم.

  گلایه از جای خالی وزیر ارتباطات و معاونان در افتتاح الکامپ
نايب رييس اتاق بازرگانی ايران از عدم حضور وزير ارتباطات و معاونان او در مراس��م 
افتتاحيه الكامپ بيستم گلايه كرد. در افتتاح اين نمايشگاه در جمع مديران صنعت و 

فرهنگ كشور هيچ يک از مديران دولتی حوزه IT حضور نداشتند.
جلال پور، نايب رييس اتاق بازرگانی ايران با انتقاد از عدم حضور مديران بخش ارتباطات 
كشور در اين نمايشگاه گفت: از وزير ارتباطات و معاونان كه هيچ كدام در مراسم حاضر 
نشدند گلايه داريم. وی گفت: آقای واعظی در ابتدای كار خود به ما اعلام كرد ۲۷ سال 
تجربه سياس��ت خارجی خود را به حوزهICT خواهد آورد.  اين در حالی است كه در 
مدت فعاليت ايشان مشاهده كرديم كه تمركز خاصی روی مباحث داخلی نداشتند و در 

مورد سياست خارجی نيز اقدامات چندانی از ايشان نديديم. 

  سرویس فکس اینترنتی رونمایی شد
نماب��ر اينترنتی رايانا، س��رويس جدي��دی از راياناس��ت و به كاربران ام��كان می دهد  
علاوه بر ارس��ال نامه الكترونيک و پيامک اينترنتی قادر به ارس��ال نمابر اينترنتی در 
همان محيط كاربری باش��ند. بدين ترتيب كارب��ران با ورود به محي��ط كاربری رايانا 
 ب��ه نش��انی www.rayana.ir می توانن��د مطالب خ��ود را به صورت نمابر ارس��ال 

كنند.
 سرويس نمابر اينترنتی رايانا به صورت رايگان فعال س��ازی می شود و ارسال نمابر 
نيز رايگان خواهد بود. استفاده از نمابر اينترنتی رايانا علاوه بر دسترسی آسان از هر 
 كجا و در هر لحظه برای كاربرانی كه محل كارشان ثابت نيست اين امكان را  فراهم 

می كند  كه نمابر خود را تنها با ورود به محيط كاربری رايانا ارسال كنند. 
همچنين در حال حاضر سرويس پيامک )SMS( رايانا، از امكانات متمايز راياناست 
كه رايگان بوده و كارب��ران مي توانند از طريق محيط كاربری رايانا، پيامک ارس��ال 
كنند. از ديگر قابليت هاي رايانا، س��رويس هاي »اعلان پيامكي ورود« و نامه رس��ان 
يا PushMail است. كاربران با س��رويس نامه رسان رايانا مي توانند بدون اتصال به 

اينترنت از طريق پيامک از نامه هاي الكترونيكي جديد خود مطلع گردند.

 به اين صورت كه چنانچه نامه  جديدي در حساب كاربران رايانا دريافت شود، موضوع 
و نشانی الكترونيک فرستنده آن براي كاربر پيامک خواهد شد.اين سرويس همچنين 
در نمايشگاه الكامپ س��رويس ميزبانی نامه الكترونيک خود را به صورت رايگان در 

قالب بسته ويژه نمايشگاهی ارائه می دهد.
با توجه به اينك��ه نامه الكترونيک اختصاصي )پس��ت الكترونيک تح��ت نام دامنه( 
سند اعتبار يک شركت يا سازمان محسوب مي ش��ود و اغلب شركت ها براي ارتباط 
با مشتريان و يا همكاران خود از پست الكترونيک اختصاصي استفاده مي كنند، رايانا 
س��رويس ميزبانی نامه الكترونيک خود را با رعايت ايمني ه��اي لازم از قبيل حفظ 
امنيت حساب هاي نامه الكترونيک )ايميل( كاربران و امكان تهيه سرويس ميزبانی 
 نامه الكترونيک )Email Hosting( برای ش��ركت ها و س��ازمان ها ايجاد كرده 

است.
شركت هايی كه صرفا خواستار اس��تفاده از امكانات نامه الكترونيک از يک سرويس 
ميزباني )هاس��ت( هس��تند و قصد ايجاد يک س��ايت بر روي اينترنت را ندارند نيز 
می توانند از بس��ته ويژه نمايشگاهی رايانا اس��تفاده كنند.س��رويس ميزبانی رايانا 
ش��امل امكاناتی همچون؛ نامه الكترونيک، پيامک، نمابر اينترنتی و س��رويس هاي 

 »اعلان پيامكي ورود« و نامه رس��ان يا PushMail اس��ت كه با مراجعه به نشانی:
 www.rayana.ir می توان از جزييات آن آگاهی پيدا كرد.

  فعال سازی سرویس پیامک اینترنتی تلفن ثابت با تسهیلات ویژه
 شركت ارائه كننده سرويس »پيامک اينترنتی شماره تلفن ثابت« اقدام به فعال سازی 
سرويس اعتباری كاربران عادی سامانه پيامكی آسانک و مشتركان تلفن ثابت در تهران 
با ۵۰ تخفيف كرده اس��ت. همزمان با برگزاری نمايش��گاه الكامپ 94 و در راستای 
ترويج سرويس پيامک تلفن ثابت و ترغيب متقاضيان فعال سازی سرويس مذكور، 
آسانک در بازه زمانی ۱6 تا ۱9 آذر ماه 93، فعال سازی سرويس »پيامک تلفن ثابت« 
را با ۵۰ درصد تخفيف انجام خواهد داد.سرويس »ارسال فكس اينترنتی« نيز روی 
همان پنل و به صورت رايگان برای كاربران فعال می  شود و كاربران علاوه بر ارسال 
و دريافت پيامک می  توانند از امكان ارس��ال فكس از طريق پن��ل اينترنتی و بدون 
نياز به دس��تگاه فكس، برخوردار ش��وند.همچنين با در اختيار داشتن پنل آسانک، 
تعرفه ارس��ال پيامک به ايرانس��ل تا پايان آذرماه، تنها ۷۰ ريال محاسبه می  شود.
 متقاضيان می توانند برای فعال سازی سرويس و كسب اطلاعات تكميلی به سايت:

 www.Asanak.ir مراجعه كنند.

رونمایی از چند محصول جدید 
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

سه شنبه   18 آذر 1393 

شماره 2255 | 12  صفحه

رشد ۹ درصدی منابع، پاسخگوی کشاورزی نیست ساماندهی مشاغل خُرد وخانگی کلید خورد
 رییس مجمع ملی تش��کل های کش��اورزی ضمن انتقاد از رش��د

 ۹ درصدی بودجه کشاورزی در لایحه دولت خواستار توجه بیشتر 
به این بخش شد. مسعود اسدی در مورد لایحه بودجه سال ۹4 کل 
کشور در حوزه کشاورزی اظهار داشت: افزایش ۹ درصدی بودجه 
بخش کشاورزی در لایحه دولت موجب ناراحتی و تاسف ما شد؛ چون 
به بخش کشاورزی که قرار است موتور محرک اقتصاد و تامین کننده 

غذای جامعه باشد، باید بیش از پیش توجه شود.
رییس مجمع ملی تشکل های کش��اورزی افزود: انتظار نداشتیم 
رشد بودجه بخش کشاورزی یک پنجم ورزش و جوانان باشد و از 

نمایندگان مجلس تقاضا داریم که در هنگام بررسی لایحه بودجه 
در مجلس این کاستی را جبران کنند.

وی افزود: در شرایطی که برای دفاع از ارزش ها مورد شدیدترین 
تحریم ها قرار گرفته ایم، باید به کشاورزی کمک شود و اگر دولت با 
محدودیت منابع مالی مواجه است، باید اولویت بندی انجام شود و 

بخشی که مهم تر است، بیشتر مورد توجه قرار گیرد.
وی افزود: یک کش��اورز یا دامدار برای دریافت مجوز فعالیت باید 
مراحل بسیار زیادی را طی کند و این مساله زمان زیادی به خود 

اختصاص می دهد.

معاون وزیر کار از دور جدید تلاش ها برای ساماندهی مشاغل 
خُرد و خانگی خبر داد و گفت: از طریق اجرای سیاست تسهیل 
کار از خانه تا کارخانه به دنبال اتصال این واحدها به بنگاه های 
بزرگ هستیم. حسن طایی گفت: جایگاه مشاغل خانگی نقطه 
شروع اش��تغال و بهبود بازار کس��ب و کار محسوب می شود. 
معاون توسعه کارآفرینی و اش��تغال وزارت کار اظهارداشت: 
اگر اطلاعات در سامانه حمایت از مشاغل خانگی درست شکل 
بگیرد ما می توانیم هم فرایند کار را پیگیری کنیم و هم نظارت 

خوبی داشته باشیم.

وی به ورود دقیق اطلاعات در این س��امانه اشاره کرد و گفت: 
ورود اطلاعات در این س��امانه باید با دقت انجام شود؛ چرا که 
تصمیم گیری در مراحل بعدی بر اساس همین داده ها خواهد 

بود.
طایی تاکید کرد: در ورود اطلاعات به این سامانه از یک طرف 
بانک ها و از طرف دیگر دستگاه های عامل درگیر کار هستند 
و ما تلاش داریم این تعاملات بهتر شود. وی  افزود: آمارهای 
جهانی نشان دهنده نقش موثر مشاغل خانگی در بازار کسب و 

کار است که این خود گویای اهمیت این موضوع است.

آیا دختران می توانند لباس��ی که رنگ آن مایل به آبی پررنگ است 
بپوشند؟

حضرت آیت الله خامنه ای: فی نفسه اشکال ندارد به شرطی 
که منجر به جلب توجه دیگران و ترتب مفسده نشود. 

درآمد ۸۹۰۰ میلیارد تومانی 
گمرک در ۸ ماه سال جاری

سهم ایران درتولید صنایع 
دریایی ۰.25 درصد است

مدیریت کیفیت خودرو 
ایران، عقب تر از جهان

رییس کل گمرک ایران گفت: درآمد گمرک در 
هشت ماه نخست سال جاری ۸۹۰۰ میلیارد 
تومان بوده و برای سال آینده نیز ۱۳هزار و ۵۰۰ 
تومان پیش بینی شده است. به گزارش اصفهان 
زیبا به نقل از فارس، طبق لایحه پیش��نهادی 
بودجه ۹4 کل کش��ور درآمد گمرک در سال 
آینده ۱۳ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان پیش بینی 
شده اس��ت. امس��ال نیز در بودجه ۹۳ حدود 
۱۱ هزار و 2۰۰ میلیارد تومان درآمد از محل 
گمرک پیش بینی ش��ده ب��ود.  در همین باره 
مس��عود کرباس��یان رییس کل گمرک ایران 
عنوان می کند که درآمدهش��ت ماهه گمرک 
درسال جاری با احتس��اب ضمانت ها تا کنون 
هش��ت هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان بوده است.

کرباس��یان پیش بینی می کند تا پایان س��ال 
درآمدها از رقم در نظر گرفته شده فراتر رود و 

رشد قابل توجهی داشته باشد.

مدیرعامل س��ازمان بنادر و دریانوردی س��هم 
ایران در تولید صنایع دریایی را نسبت به سهم 
جهان اکن��ون حدود ۰.2۵ درص��د ذکر کرد و 
گفت: آمارها موجود نش��ان می ده��د که هم 
اکنون تولید صنایع دریایی کشور حدود ۱۰۱ 
تن اس��ت که 4۱ درص��د آن مربوط ب��ه تولید 
کشتی های متوسط و کوچک و 6۰ درصد دیگر 

به تولید کشتی های بزرگ است.
محمد س��عید نژاد با بیان اینکه س��هم صنایع 
دریایی در تولید ناخالص داخلی به 4.۱ درصد 
رسیده، افزود: فعالیت صندوق توسعه دریایی در 
افزایش این سهم بس��یار تاثیرگذار است و باید 
سهم صنایع دریایی در تولید ناخالص داخلی به 

حدود ۱۰ درصد افزایش یابد.
وی تصریح کرد: صندوق توسعه دریایی به منظور 
حمایت بیش��تر از صنایع داخلی تشکیل شده و 
با فعالیت این صندوق شاهد ش��کوفایی صنایع 

دریایی خواهیم بود.

رییس انجم��ن مدیریت کیفی��ت ایران گفت: 
کیفیت مدیریت خودروی ایرانی در مقایس��ه 
با جهان، فاصل��ه بس��یاری دارد، به طوری که 
می توان با صراحت گفت: ایران از این نظر ۱۰۰ 
پله عقب تر از جهان اس��ت. فرزی��ن انتصاریان  
اظهار کرد: اگر بخواهیم کیفیت خودرو را مدنظر 
قرار دهیم در ای��ران خودروه��ای متفاوتی با 
کیفیت های متفاوت تولید می شوند. وی افزود: 
زمانی که بحث مدیریت کیفیت خودرو مطرح 
می شود، کیفیت خودرو به تنهایی مدنظر قرار 
نمی گیرد، بلکه تمامی جوانب از مرحله  طراحی 
تا از رده  خارج ش��دن خودرو مورد ارزیابی قرار 
می گیرد. انتصاریان اظهار کرد: ممکن اس��ت 
مواردی پی��ش آید که کیفیت خ��ودرو خوب 
باشد، اما مدیریت کیفیت خودرو مشکل داشته 
باشد و این همان مساله ای است که در کشور ما 

بسیار موج می زند.

۹۰ درصد موبایل های وارداتی 
قاچاق هستند

ایران 42۰ هزار تن برنج 
باسماتی از هند  وارد کرده است

معاون س��تاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز ضمن 
اعلام اینک��ه ۹۰ درصد موبایل ه��ای وارداتی 
قاچاق هس��تند، گفت: در حوزه موبایل و تبلت 
ای��ن ذهنیت وج��ود دارد که برخ��ی صاحبان 
نمایندگی ه��ا، مس��تقیما درگی��ر قاچ��اق 
 هس��تند یا به نوعی مس��یر را ب��رای قاچاق باز 

می کنند.
علیرض��ا بیات با بی��ان اینکه نظ��ام مندکردن 
تعرفه ها یکی از برنامه های جدی در ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز محس��وب می ش��ود، گفت: 
تعرفه های موجود در زمین��ه موبایل و تبلت از 
نظم و انضباط خوبی برخوردار نبوده و می توان 
گفت که این تعرفه ها ناهمگون است که همین 
موضوع باعث می ش��ود در برخی کالاها اظهار 

خلاف واقع صورت گیرد.
وی ادامه داد: تعرفه واردات تبلت بیشتر از رایانه 
است و برخی تبلت ها را در قالب رایانه که تعرفه 

کمتری دارد اظهار می کنند.

یک منبع آگاه در وزارت بازرگانی هند اعلام 
کرد، امسال از ماه آوریل تا سپتامبر 42۰ هزار 
تن برنج باس��ماتی هند به ای��ران وارد کرده 
 است که نسبت به مدت مش��ابه سال گذشته

۵۱ درصد کاهش داش��ته اس��ت. وی اظهار 
داشت: صادرات برنج باس��ماتی هندوستان 
درش��ش ماهه نخست امس��ال با 26 درصد 
کاهش به ۱.4 میلیون تن رسید که در مدت 
مشابه سال گذشته صادرات این نوع برنج ۱.۹ 
میلیون تن بوده است. بر اساس این گزارش، 
ارزش برن��ج صادراتی باس��ماتی هند حدود 
2.24 میلیارد دلار اس��ت که نسبت به 2.۳ 
میلیارد دلار س��ال گذش��ته حدود 2 درصد 
کاهش یافته اس��ت. ۳۰ درصد صادرات برنج 
باسماتی هند به ایران انجام می شد که کاهش 
در میزان صادرات برنج باسماتی هند بیشتر 
ناشی از کاهش صادرات به کشور ایران است. 

اقتصاد و 
صن�عت

 وزیر امور خارجه گفت: جمهوری اسلامی همواره آماده گفت و گوی
راهب��ردی س��ازنده با هم��ه کش��ورهای منطقه اس��ت و هیچ 
محدودیتی ب��رای همکاری با همس��ایگان و دیگر کش��ورهای 

منطقه ندارد.
محمد جواد ظریف: ایران هم��واره آماده گفت  و گوی راهبردی 

سازنده با همه کشورهای منطقه است
وی در دیدار با ابراهیم جعفری مسائل دوجانبه منطقه ای و بین 

المللی را مورد بررسی و تبادل نظر قرار داد.
وزیر امور خارجه در این دیدار با اشاره به عزم و اراده جدی ایران 

و عراق نسبت به توسعه بدون سقف و نامحدود روابط دو کشور 
تأکید کرد: جمهوری اسلامی همواره آماده گفت و گوی راهبردی 
سازنده با همه کشورهای منطقه است و هیچ محدودیتی برای 

همکاری با همسایگان و دیگر کشورهای منطقه ندارد.
وی تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران به دنبال کاهش نگرانی 
ها در منطقه اس��ت و اعتقاد راس��خ دارد که ص��لاح ملت ها در 
برخورداری از منطقه ای با ثبات و به دور از تشنج و بحران است.

ظریف گفت: خوشبختانه امروز نوعی اجماع نسبت به خطر واقعی 
تروریسم بوجود آمده است.

شرکت های آلمانی تمایل خود برای مش��ارکت در پروژه های 
اکتش��اف و حفاری میادی��ن نفت��ی و گازی ای��ران را اعلام 
 و مذاکرات��ی را نی��ز با مس��وولان ش��رکت ملی نف��ت آغاز 

کرده اند.
شرکت های آلمانی س��ابقه طولانی در حضور در پروژه های 
صنعتی دارند که البته در سال های اخیر با فراز و نشیب هایی 
مواجه بوده اس��ت. آخرین همکاری ایران و آلمان در صنعت 
نفت مربوط به همکاری در اکتشاف ذخایر نامتعارف شیل های 

نفتی بوده است که در منطقه زاگرس جریان دارد.

همچنی��ن چندی پی��ش یک ش��رکت آلمانی تفاه��م نامه 
همکاری با پژوهشگاه صنعت نفت برای تولید سوخت از نفت 

فوق سنگین و ته مانده های نفتی را امضا کرد.
گفته می شود که قرار است، از طریق همکاری با این شرکت 
 آلمانی، فناوری تولید این نوع سوخت در داخل کشور بومی 

می شود.
با توجه به اینکه میدان های نفتی ایران از نفت سبک به نفت 
سنگین تبدیل می شوند، دستیابی به فناوری تهیه سوخت 

از نفت فوق سنگین در داخل کشور اهمیتی فراوان دارد.

مدیرعام��ل بزرگ تری��ن تولیدکننده انواع ن��ان صنعتی در 
کش��ور با بیان آنکه پرداخ��ت یارانه در هر بخ��ش اقتصادی 
فساد و رانت ایجاد خواهد کرد، گفت: پرداخت غیرمستقیم 
یارانه به صنعت آرد و نان کشور به ضرر دولت، مردم و تولید 

کنندگان واقعی است.
نعمت الله بابایی افزود: متاسفانه اختصاص یارانه غیرمستقیم 
به بخش نان به خصوص بخش صنعتی تنها باعث ایجاد یک 
حاشیه سود برای فعالان این عرصه شده و از سوی این گونه 
تولیدکنن��دگان هیچ تلاش��ی به منظور بهب��ود کیفیت نان 

صورت نمی گیرد.
وی، از بین رفتن رقابت، کاهش کیفیت نان و در نتیجه از بین 
رفتن سالانه حداقل سه میلیون تن گندم به صورت ضایعات 
دورریز را ازدیگر تبعات منف��ی پرداخت یارانه به صنعت آرد 
و نان کشور دانس��ت و ضمن حمایت از پرداخت یارانه نان به 
صورت مس��تقیم به مردم، این اتفاق را باعث افزایش قدرت 
خرید مردم، ایجاد رقابت در صنعت آرد و نان، افزایش کیفیت 
نان و در ادام��ه افزایش ق��درت مردم در انتخ��اب محصول 

برشمرد. بابایی، کیفیت آرد سهمیه ای را پایین دانست.

در حالی که به گفته برخی از مشاوران املاک همچنان رکود 
بر بازار مسکن حاکم است، اما رییس مشاوران املاک تهران 
معتقد اس��ت: حجم معاملات نسبت به س��ال قبل افزایش 

داشته است.
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از ایرنا،هرچند بازار مسکن در 
یکی دو سال اخیر اوضاع مناسبی نداش��ته و بالا رفتن تورم 
همراه با کاهش قدرت خرید مردم این ب��ازار را دچار چالش 
کرد؛ اما با ای��ن وجود، حس��ام عقبایی می گوی��د که حجم 
معاملات مسکن طبق آمارهای گرفته شده بالا رفته و بازار در 

حال خروج از رکود است.
وی اظهار داش��ت: در س��ال ۹۱ بازار مس��کن با یک جهش 
قیمتی مواجه شد، جدای از این تورم بالا رفت و بازار طلا و ارز 
هم متشنج و مجموع این عوامل سبب شد تا وارد یک رکود 

تورمی در کشور شویم.
عقبایی گفت: رشد نس��بی بازار مسکن از س��ه ماهه پایانی 
س��ال گذش��ته یعنی دی و بهمن و اس��فند ماه آغاز شد که 
 ش��اهد افزایش حجم معاملات نسبت به س��ال قبل تر از آن 

بودیم.

پرداخت غیرمستقیم یارانه به صنعت آرد و نان کشور به ضرر جامعه است

بازار مسکن راکد نیست

ایران آماده گفت وگوی راهبردی سازنده با همه کشورهای منطقه است

تمایل آلمانی ها برای اکتشاف چاه های نفتی ایران

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

اخبــار

 آسیب شناسی اسراف 
در عرصه اقتصاد مقاومتی 

سیدمهدی سلطانی: اسراف از جمله پدیده هایی است که موجب 
رکود و زوال اقتصاد مقاومتی در جامعه اس��لامی شده و انسان ها را 
از نظر معنوی در پرتگاه سقوط و تباهی قرار می دهد. عوامل دخیل 
در این عرصه را که به نوعی همان آسیب شناسی اسراف می نامیم، 

چنین برشمرده می شود: 
1- گسترش مصرف گرایی و رفاه زدگی بی حد و حصر 

2- عدم سرمایه گذاری اقتصادی در بخش های زیربنایی و تولیدی 
3- ترویج خرید کالاهای تجملاتی و غیر لازم خارجی 

4- فسادهای اخلاقی بس��یاری همچون غرق شدن در شهوت ها و 
هوس ها و زیاده روی در لذت های جسمانی 

5- گس��ترش رذیلت های اخلاقی همچون آزمندی، حرص، طمع 
و بخل 

6- پرداختن به تجملات بیهوده و کام جویی های همراه با ناشایست های 
اخلاقی و رفتاری، چون خود برتربین��ی و بی بند و باری. )نک:  قرآن 
کریم،  سوره قلم/ ۱4-۱2؛ سوره مدثر / ۱2-۱۵؛ سبا/ ۳۵-۳4؛ فجر/ 
۱2-6؛ مومنون؛ ایروانی، جواد،  اسلام چه مصارفی را نادرست می داند، ج ۸ 
از سلسله مباحث اقتصاد در سبک زندگی اسلامی،  مشهد، دانشگاه 

علوم اسلامی رضوی،  صص ۵6-۵۵(

اقتصاد  ایران بخاطر تحمل تحریم در سال های 
اخیر با مشکلات بی شماری دست و پنجه نرم 
کرد. مشکلاتی اس��تخوان س��وز که به  بخش 
صنعت و تولید و دیگر بخ��ش ها نفوذ پیدا کرد 
و اقتصاد کشور ما را به اقتصادی درونگرا تبدیل 

کرد.
مسلم است که اقتصاد درونگرا تا زمانی که به اقتصاد بین المللی گره 
نخورد، نمی تواند مورد سنجش قرار بگیرد و قدرت رقابت پذیری 

خود را با کشورهای بیگانه محک بزند. 
به اعتقاد اغلب کارشناسان اقتصادی داخلی و خارجی؛ اقتصاد 
زخم دیده ما این روزها تنها در حالی می تواند میدان وس��یعی 

برای بالندگی و شکوفایی پیدا کندکه به اقتصاد جهانی و بین المللی 
پیوند بخورد.

   رقابت کشورهای خارجی برای سرمایه گذاری در ایران 
پس از رفع تحریم ها

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنای��ع و معادن ایران و  
اتاق بازرگانی اصفهان در این خصوص گفت:تحریم در سال های 
اخیر به واقع بر پیکره صنعت، معدن،کشاورزی وسایر بخش های 

کشور لطمه وارد کرد.
سید رس��ول رنجبران با بیان اینکه اولین محدودیت ما پس از 
تحمل تحریم های خارجی و محدودیت ارتباطات تجاری با سایر 

کشورها و مشکلات پیامد این قطع ارتباطات بود، اظهار داشت: 
بدون شک اگر تحریم ها برداشته شوند، کشور ما به بالندگی و 

پیشرفت چشمگیری دست پیدا خواهد کرد.
وی ادامه داد: ایران با داشتن پتانس��یل های بالقوه فراوانی که 
در خود دارد، اگر بتواند س��طح ارتباطات جهانی خود را وسعت 

دهد به زودی به مطرح ترین کشور جهان تبدیل 
خواهد شد.

رنجبران تصریح کرد: اگر تحریم ها برداشته شوند  
ارتباط ایران با دنیا به س��هولت انجام  می گیرد و 
در حقیقت تجارت و اقتصاد کش��ور ما به تجارت 
جهانی متصل خواهد شد و بدون تردید رشد قابل 
ملاحظه ای را در بخش صنعت، معدن،کشاورزی 
 و س��ایر بخش های اقتص��ادی ش��اهد خواهیم

 بود. 
عضو هیات نمایندگان ات��اق بازرگانی، صنایع و 
معادن ایران و اتاق بازرگانی اصفهان اذعان داشت: 
با توجه به پتانس��یل هایی که در کشور، در همه 
زمینه های اقتصادی وجود دارد،کشورهای غربی 
که تاکنون روابط تجاری محدودی با ما داشتند، 
پس از رفع تحریم سعی می کنند جبران مافات کنند 
و به نظر می رسد نوعی رقابت برای سرمایه گذاری 

در کش��ور ما بین کش��ورهای خارجی س��ر بگیرد که نهایتا به 
پیشرفت اقتصادی ایران منجر خواهد شد.

   بس�یاری از معادن ایران هنوز دست نخورده باقی 
مانده اند

رنجبران درخصوص وضعیت معادن در ایران خاطر نشان کرد: 
در حال حاضر معادن غنی زیادی در کش��ور وج��ود دارد که به 
دلیل وجود تحریم دس��ت نخورده مانده ان��د و هنوز به مرحله 

اکتشاف و بهره برداری نرسیده اند.
وی افزود: اگر تحریم ها از ایران برداشته شود، یکی از بخش هایی 
که به بالندگی خواهد رسید، بخش معدن کشور است؛ چرا که 
کشور ما از معادن بسیار متنوع و ذخایر بسیار کلانی برخوردار 
 اس��ت و تاکنون در بخش فرآوری صنایع معدن��ی اقدام درخور 

و شایسته ای انجام نداده ایم.

رنجبران تاکید کرد: ما باید بکوش��یم برای رش��د بخش معدن 
کش��ورمان با کش��ورهایی که صاحب تکنو لوژی های برتر دنیا 
هستند رابطه برقرارکنیم و خواهان س��رمایه گذاری آنان برای 

اکتشاف و بهره برداری از معادنمان باشیم.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنای��ع و معادن ایران و 
اتاق بازرگانی اصفهان تصری��ح کرد: روش های 
سنتی که تاکنون در ایران برای حفاری و اکتشاف 
معادن به کار گرفته می ش��دند؛ ب��ه واقع دیگر 
جوابگو نیس��تند و درحال حاض��ر معادن غنی 
فراوانی درگوشه و کنار کشور دست نخورده باقی 
مانده اند که منتظر تکنولوژی و سرمایه گذاری 

کشورهای پیشرفته در این زمینه هستند.
وی تاکید کرد: ایران در سایر زمینه ها همچون 
بخش خدمات نیاز به سرمایه گذاری خارجی و 

گسترش وتحکیم روابط با دیگر کشورهاست.

   بخش گردش�گری اصفه�ان نیازمند 
جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی است

رنجبران نیازمندترین بخش خدمات به ایجاد رابطه 
با کش��ورهای خارجی را بخش گردشگری و جذب 
توریست دانست و گفت: در حال حاضر در کشورهای 
پیشرفته ترکیب در آمدهای ملی ۸۰ درصد از محل خدمات و 2۰ 
 درصد از بخش صنعت و تولید است؛ اما در کشور ما این میزان

6۰  به 4۰ اس��ت که باید برای افزایش درآمد از بخش خدمات 
همچون بخش گردشگری اقدامات جدی  صورت بگیرد.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگان��ی، صنایع و معادن ایران، و 
اتاق بازرگانی اصفهان با اشاره به اینکه ش��هر اصفهان جزو۱۰ 
شهر برتر جهان از لحاظ گردشگری است، بیان داشت: اصفهان 
با داشتن ویژگی های خاص و جهانی خود می تواند بسیار بیشتر 
از وضعیت کنونی خود در جهان مطرح شود و با جذب توریست 

به افزایش درآمد ملی کشور کمک کند.
رنجبران پیش��رفت اقتصادی اس��تان اصفهان را در گرو جذب 
توریست و جذب سرمایه گذاری های داخلی و خارجی دانست 
و گفت: صنعت گردش��گری اصفهان می تواند سهم وسیعی از 

تجارت جهانی را به خود اختصاص دهد.

رفع درونگرایی اقتصاد ایران در گرو پیوند به اقتصاد جهانی

رقابت کشورهای خارجی برای سرمایه گذاری 
در ایران پس از رفع تحریم ها

مهناز
احمدی

علت رشد 14 درصدی حقوق کارمندان
معاون رییس جمهور ضمن اش��اره به پنج هدف قطعی بودجه س��ال 
۹4 برای دستیابی به اهداف قانون برنامه پنجم توسعه، علت تصمیم 
 دولت برای افزایش ۱4 درصدی حقوق و دستمزد کارمندان را تشریح 

کرد.
محمدباقر نوبخت در نشست خبری تشریح لایحه بودجه سال ۱۳۹4 
کل کشور، اظهار داشت:  لایحه بودجه سال ۹4 دیروز با ۱۰ پیوست 

به مجلس شورای اسلامی ارائه شد.
رییس س��ازمان مدیریت و برنامه ریزی کش��ور افزود: پنج پیوست 
مربوط به خود لایحه، سه پیوست مربوط به گزارش عملکرد برنامه 
پنجم در س��ال ۹2 اس��ت و یک جلد مبانی اقتص��ادی، اجتماعی و 

فرهنگی لایحه بودجه به همراه برنامه سال ۹4 به مجلس ارائه شد.
وی با بیان اینکه اهداف لایحه بودجه سال آینده در راستای دستیابی 
به قانون برنامه پنجم توس��عه اس��ت، گفت: اهداف بودجه سال ۹4 
عبارت است از رشد سرمایه گذاری، رشد تولید، محدود کردن رشد 

نقدینگی، مهار تورم و افزایش اشتغال.
به گفته نوبخت، متوس��ط تورم در سال آینده ۱4 درصد خواهد بود؛ 
بنابراین افزای��ش حقوق کارکن��ان دولت را ۱4 درص��د پیش بینی 

کرده ایم.

حذف کارت بازرگانی امکانپذیر نیست
مدت هاست بحث حذف کارت بازرگانی مطرح شده که این موضوع 
موافق و مخالفانی دارد، اما به اعتقاد رییس اتاق بازرگانی تهران حذف 

کارت بازرگانی به صلاح نیست و امکان حذف آن وجود ندارد.
یحیی آل اسحاق با تاکید بر اینکه کارت بازرگانی نباید برداشته شود 
و به مصلحت نیس��ت گفت: کارت عضویت در اتاق بازرگانی و کارت 
بازرگانی باید وجود داشته باش��د ولی اصلاحاتی در روند صدور آن 

باید صورت گیرد.
وی در رابطه با مش��کلاتی که در مرز بازرگان به وجود آمده و توافق 
کوتاه مدتی که در این زمینه صورت گرفته است، اظهار کرد: مساله 
روابط حمل و نقلی ما با ترکیه دیرینه ب��وده و توافق کوتاه مدتی نیز 
در این زمینه وجود دارد. ولی  هر سیاستی تبعات خاص خود را دارد 
و امیدواریم مشکل موجود بین ایران و ترکیه در این مرز نیز هر چه 

زودتر برطرف شود.
آل اسحاق گفت: شرایط نا آرام اقتصادی مانع تک نرخی شدن ارز در 
سال جاری شد و برای کاهش نوسانات قیمت ارز باید منفعت تمامی 

فعالان اقتصادی مد نظر قرار گیرد.

خداحافظ مگان!
چند ماهی اس��ت پس از توقف تولید مگان، مدل های صفر کیلومتر این 

خودرو در سطح نمایشگاه های اتومبیل در بازار آزاد نیز یافت نمی شود.
تولید خودروی مگان از چند ماه پیش متوقف شده است، علت توقف تولید 

این خودرو توقف ارسال قطعات از سوی شرکت رنو پارس بوده است.
در این زمینه گفته می شود تولید مدل فعلی خودروهای مگان در خارج 
از ایران متوقف شده و به همین دلیل تولید قطعات و ارسال آن به ایران از 

توجیه اقتصادی لازم برخوردار نیست.
بنابراین در این شرایط به نظر می رس��د که مگان دیگر به خطوط تولید 
باز نخواهد گشت و تولید این خودرو برای همیشه در ایران متوقف شده 
است. در این شرایط از بازار آزاد خودرو نیز خبر می رسد که مدل های صفر 
کیلومتر مگان دیگر در سطح نمایشگاه های اتومبیل نیز یافت نمی شود. 

 اقتصاد درونگرا تا 
زمانی که به اقتصاد 

بین المللی گره 
نخورد، نمی تواند 

مورد سنجش قرار 
بگیرد و قدرت 

رقابت پذیری خود 
را با کشورهای 

بیگانه محک بزند



درآمدی معادل20 سال فروش نفت ایران 

تج��ارت دخانیات آن قدر پر س��ود اس��ت ک��ه صاحب��ان کمپانی های 
معروف س��یگار در دنیا حاضرند بابت تبلیغات محصولات خود رقم های 
 نجومی پرداخت کنند. بررس��ی ها نش��ان می دهد درآمد یک سال این 
کمپانی ها رقمی بالغ بر 300 میلیارد دلار است که با 20سال فروش نفت 

ایران برابری می کند. 
در حالی که هر پنج ثانیه یک نفر در دنیا بر اثر مصرف س��یگار جان 
خود را از دس��ت می دهد آمارها نش��ان می دهد که در قرن بیستم 
حدود 100 میلیون نف��ر در اثر مصرف مواد دخان��ی جان خود را از 
دس��ت دادند و س��ازمان بهداش��ت جهانی تخمین می زند اگر این 
روند به همین ش��کل ادامه پیدا کن��د تا پایان ق��رن 21 نزدیک به 
 یک میلیارد نفر در اثر مصرف س��یگار جان خود را از دست خواهند

 داد.
این در حالی است که س��الانه حدود 58 میلیارد نخ سیگار در ایران 
مصرف می شود که 5 میلیارد و 15 میلیون نخ آن از طریق تولیدات 
داخل، 7 میلیارد و 11 میلیون نخ از طریق تولیدات مش��ارکتی، 21 
میلیارد نخ از طریق واردات قانونی و 10 میلیارد نخ از طریق قاچاق 

تامین می شود.
دود سیگار باعث می شود هر س��ال 26 هزار کودک در کشور مبتلا 

به آسم شوند، وروزانه 200 نفر سیگاری در کشور فوت می کنند.
حدود 12 میلیون نفر در کشور سیگار مصرف می کنند،هزینه سیگار 
این تعداد افراد روزانه 4 تا 5 میلیارد تومان اس��ت. در حالی که دو تا 
سه برابر این مبلغ نیز توس��ط دولت صرف هزینه های درمان ناشی 
از عوارض مصرف سیگار می شود. بنابراین روزانه 20 میلیارد تومان 

بابت مصرف سیگار در کشور هزینه می شود.
بدون شک استنشاق تحمیلی دود مواد دخانی برای سلامتی بسیار 
مضر است و بیش از 4000 ماده ش��یمیایی خطرناک در دود سیگار 
موجود است که بیش از 50 نوع از این مواد سرطانزا بوده و استنشاق 
تحمیلی، باعث ابتلا افراد به بیماری های قلبی، عروقی، گوارش��ی و 

تنفسی شده و در نتیجه منجر به مرگ می شود.
طبق برآورد سازمان بهداش��ت جهانی بیش از 700 میلیون کودک 
در جهان در معرض استنشاق تحمیلی دود س��یگار قرار دارند. این 
آلودگی خصوصا در خانه بیشتر است. به طوری که تحقیقات انجام 
شده بر روی دانش آموزان 13تا 15 سال در 132 کشور جهان نشان 
می دهد که 46 درص��د از دانش آموزان در خان��ه و 56درصد آنها در 
اماکن عمومی در معرض دود دخانیات قرار می گیرند و 76 درصد از 
دانش آموزان از قانون ممنوعیت استعمال دخانیات در اماکن عمومی 

استقبال می کنند.
نوجوانان تحت تاثیر تبلیغات صنعت دخانیات، مصرف سیگار و سایر 
مواد دخانی را عامل جذابیت، آزادی، رهایی، هوش و زیبایی می دانند 

و فکر می کنند همه همسالان آنها سیگاری هستند.
در هر حال، سیگار تنها ماده اعتیادآوری است که به طور قانونی در 
دسترس همگان قرار دارد. از این رو مصرف آن نیز به دور از هر گونه 
مش��کل و محدودیتی در اختیار تمام افراد جامعه در هر رده سنی و 
جنسی قرار دارد. این وضعیت باعث شده سن مصرف سیگار در کشور 
کاهش یابد که این مساله علاوه بر تشدید بیماری ها، باعث می شود 
عوارض ناگوار اس��تعمال مواد دخانی منجر به تش��دید هزینه های 

سلامت جامعه شود.

تاثیر عناصر متع��دد محیطی و اجتماعی در ح��وزه ارتکاب جرم 
 را نمی توان نادیده انگاش��ت ک��ه این تاثیرات بر بزه��کاری افراد 
موثرند. امروزه مش��خص ش��ده طراحی های محیطی و شهری 
توانس��ته اند با کاهش امکان بروز اعمال مجرمان��ه و یا بالابردن 
هزینه های جرم، بر آمار بزه موثر باشند، بنابراین نمی توان با مفهوم 

پیشگیری ساده برخورد کرد. 
این امر نش��ان از نیاز ش��دید به همکاری نهادهای مختلف برای 
پیشگیری از وقوع جرم دارد. قوای سه گانه باید در جهت کاهش 
آمار جنایی با یکدیگ��ر همکاری کرده و این ام��ر را با برنامه های 
جامع در حوزه های ملی و محلی پیگیری کنند.از سوی دیگر هر 
برنامه ای برای پیشگیری از جرم ، مس��تلزم ریشه یابی جرایم در 

سطح کلان اجتماع است. 
ب��دون داش��تن چنی��ن نگاه��ی ه��ر فعالیت��ی ک��ه ب��ا ه��دف 
پیش��گیری از وق��وع ج��رم صورت پذی��رد، ن��اکام خواه��د ماند. 
زی��را  ت��ا زمانی ک��ه علل ج��رم هنوز ب��ر جای اس��ت، مب��ارزه با 
 معل��ول دردی دوا نمی کن��د و کاه��ش می��زان ج��رم حاص��ل 
نمی ش��ود. همچنین نیاز ب��ه آمار دقی��ق جنایی نی��ز از ملزومات 

پیشگیری از وقوع جرم است. 
چرا که بدون داش��تن چنین آماری، نمی توان ملاک درستی برای 
ارزیابی نتایج برنامه های پیش��گیری از وقوع جرم داشت. البته در 

کنار همه این مس��ائل، اصلاح نگرش ها و برنامه ه��ای نهادهای 
مختلف با هدف کاهش میزان جرائم باید حاصل ش��ود.به اعتقاد 
بس��یاری از علمای حقوق در ایران هنوز جرم شناس��ی در کشور 
متولد نشده است و نتوانسته ایم با استفاده از این علم، به تدبیر در 

حوزه پیشگیری بپردازیم.
توجه به قوانین متناسب با ش��رایط جامعه از الزامات رسیدن به 
اهداف پیشگیری از وقوع جرائم است. قوانین تا زمانی که متناسب 
با شرایط و اوضاع و احوال جامعه نباشند، نمی توانند تاثیر مناسبی 
بر کاهش جرم داشته باشند. مثال مشهور در قوانین داخلی ما نیز 
جرم انگاری و س��پس جرم زدایی از چک های پرداخت نشدنی در 
سال های اخیر است که خود موضوع بحث ها و جدل های بسیاری 
شده است. قوانین تا زمانی که مبتنی بر مقتضیات زمانه نباشند، 

به مرحله  اجرا نمی رسند.
در ح��وزه  کیفرها بای��د ن��گاه اصلاح گرایانه به کیف��ر، جایگزین 
نگاه های یک س��ویه در حوزه ی مجازات های بازدانده و تعزیرات 
گردد. تنبیه صرف، نمی تواند هدف اصلاح اجتماع و تکامل افراد را 
برآورده سازد.  بند 5 اصل 156 قانون اساسی، در کنار پیشگیری 

از وقوع جرم، اصلاح مجرمان را نیز ذکر کرده است که از وظایف 
قوه  قضاییه است. نظارت و کنترل پس از آزادی از تحمل کیفرها 
و به خصوص زندان، یک��ی از مهم ترین ش��یوه های جلوگیری از 
تکرار مجازات هاست. حمایت از بزه دیدگان نیز یکی از شیوه های 
پیشگیری از جرم است. تحقیقات نشان داده است که اولا کسانی 
که یک بار در معرض بزه دیدگی واقع ش��ده اند، ب��ه راحتی برای 
دفعات بعد، قربانی جرم واقع می شوند. ثانیا نیاز این افراد به توجه 
و پشتیبانی بیش از سایر اقشار است. چرا که صدمات ناشی از جرم 
باعث خواهد شد تا بزه دیدگان امروز به بزهکاران فردا بدل شوند. 
این موضوع در مورد کودکان باید بیش��تر مورد توجه قرار گیرد. 
آموزشِ روش های مقابله با زمینه های جرم زا برای این گونه افراد 
از تکرار بزه جلوگیری می کنند. این آموزش ها برای کسانی که در 

معرض این آسیب ها هستند نیز لازم و ضروری است.
توجه به نقش نهادهای غیردولتی، مردم��ی و مذهبی از الزامات 
تحقق برنامه  پیش��گیری موفق اس��ت. علاوه بر آثار پیش��گیرانه  
این فعالیت ها از بروز جرم، این نهاد ه��ا می توانند با برنامه ریزی 
مسوولان امر، در کاهش آثار زیان بار جرم همکاری و تعاون داشته 

باشند. هرچند داشتن برنامه  جامع نیز بسیار مهم است چون باید به 
نقشه  جرم در کشور دست پیدا کنیم، اما در برنامه های پیشگیری 
باید متناسب با شرایط منطقه ای برنامه ریزی کرد. پیش فرض این 
سخن آن است که علل ایجاد کننده جرم د رهر منطقه متفاوت است 
و از همین رو باید با در نظر گرفتن شرایط هر منطقه و جرائم ارتکابی 
در آن ناحیه به برنامه ریزی متناسب با شرایط آن منطقه دست زد. 
با آموزش قوانین به صورت همگانی می توان میزان بزهکاری را در 
کشور کاهش داد. چرا که این امر باعث می ش��ود افراد با شناخت 
وضعیت خود و جامعه  پیرامونی و نی��ز هنجارهای مورد توجه آنها 
به درک درس��ت تری از هزینه های بزهکاری دست یابند و از انجام 
آن منصرف شوند. اخلاق مداری و آخرت گرایی به عنوان دو مؤلفه  
اساس��ی دین داری، می توانند به کاهش دعاوی کیفری بینجامد. 
اخلاق مداری و تقوی، فرد را از تعدی به حقوق دیگران باز می دارد و 

او را فردی اجتماعی و خیرخواه جامعه می گرداند.
از سوی دیگر اعتقاد به آخرت، انس��ان را از اندیشه  انتقام گیری باز 
می دارد. انسان دیندار، با اعتقاد به اینکه مجازات واقعی گناهان در 
آخرت خواهد بود و در آن دنیا ظالمان را مفری نخواهد بود، به جای 
جزع و فزع در قبال حق کشی ها به آینده امیدوار خواهد بود. اعتقاد 
به عفو و بخشش به جای عصیان و انتقام نیز از آموزه های دین است 

که به وفور از آن سخن به میان آمده است.

معاون وزیر بهداشت می گوید: بیماري هاي قلبي  
و عروقي س��الانه منجر به 93 هزار س��کته قلبي 
مي شود، ضمن اینکه در طول س��ال 43 هزار نفر 

دچار سکته مغزي مي شوند. 
ای��ن هم��ه درد نیس��ت وقت��ی عل��ت م��رگ 
ایرانی��ان درغذاي ناس��الم، تحرک ک��م، دیابت، 
مخاط��رات ش��غلي و م��واد مخ��در خلاصه می ش��ود ک��ه جزو 
بالاترین عوامل در رتبه بندي 10عامل خطر س��لامت در کش��ور 
ثبت ش��ده اند.به ای��ن آم��ار تصادفات ج��اده ای، ای��دز و محیط 
زیس��ت آلوده که اضافه ش��ود، س��بد مرگ ایرانی��ان تکمیل می 
 ش��ود که در آن س��هم کلانش��هری همانند اصفهان بیشتر است. 
درحالی که هرم جمعیتی کشور به س��مت میانسالی و سالمندی 
پیش می رود، بیش��ترین بار س��بد مرگ ایرانیان بر دوش جوانان 

سنگینی می کند. 
سند این گفته، اظهار نظر سیاری،معاون بهداشت وزارت بهداشت 
است که اعلام کرده عمده مرگ ها در فاصله سني 30 تا 70 سالگي 
رخ می دهد و اکثر این مرگ ها قابل پیشگیري است که با رفتارها و 

سبک زندگي مردم ارتباط مستقیم دارد.

   مرگ را باور نداریم!
 وقتی آمار س��کته و مرگ ب��ر اثر بیم��اری ه��ای غیرواگیر اعلام 
می شود،بس��یاری از مردم،منفعلانه می گذرند.گویا مرگ کلیشه 
ای اس��ت که فقط در خان��ه همس��ایه را می زند.آنچه در س��ایت 
وزارت بهداش��ت به رخ کش��یده می ش��ود، هنرنمای��ی ایرانیانی 
اس��ت که باور ندارند بس��یاری از رفتارها به مرگ ی��ا ایجاد هزینه 
 های گ��زاف ب��رای خان��واده و سیس��تم س��لامت کش��ور ختم 
می شود. مطابق آنچه در س��ایت وزارت بهداشت آمده 10 درصد 
مردم ایران س��یگار مي کشند،س��ه میلی��ون نفر قلی��ان مصرف 
مي کنند.90 درصد علت س��رطان هاي ریه دود اس��ت وسیگار به 
تنهایي مي تواند خطر س��کته قلبي را تا چهار برابر افزایش دهد و 
این عامل خطری است که به سادگی از کنارش می گذرید و باورش 
ندارید. آمارها از سبک غلط زندگی و مصرفگرایی ایرانیان، همچنان 
ادامه دارد:درحال حاضر مردم در کش��ور س��الانه 33 لیتر نوشابه 
مصرف مي کنند.25 میلیون نفر در کشور اضافه وزن دارند ومرگ 
34 هزار نفر مربوط به چاقي اس��ت.10 میلیون نفر مبتلا به فشار 
خون هس��تند که 83 هزار مورد مرگ در سال را به خود اختصاص 
داده است. این آمارها پنهان نشده و همیشه از رسانه ها اطلاع رسانی 

شده است. با این وجود نه تنها کاهش نیافته بلکه روز به روز در حال 
 رش��د بوده و پس لرزه های مرگبارش نیز روی منحنی رشد رفته

 است.آمار ش��یوع اختلال قند خون در حدود 14 درصد جمعیت 
14 تا 64 سال مش��اهده شده که س��الانه حدود 34 هزار مرگ به 
دلیل این عامل خطر اتفاق مي افتد. همچنی��ن آمارمرگ و میر به 
دلیل کلسترول بالا سالانه 34 هزار نفر است.  ولی جای تاسف دارد 
بسیاری از افراد حتی در سال های پایانی میانسالی حتی برای یک 
بار نیز میزان فشار، قند و چربی خون خود را اندازه نگرفته  و اجازه 
می دهند که بیماری تا درج��ه نهایی پیش رفته و پس لرزه هایش 
را بر بدنشان مستولی کند. وضعیت سرطان در ایران چندان خوب 
نیست اما از متوسط دنیا پایین تر است.هم اکنون در ایران به ازاي 
هر 100 هزار نفر جمعیت 82 مرگ ناشي از سرطان اتفاق مي افتد، 
درحالي که آمارها نش��ان مي دهد در کشور ترکیه و ایالات متحده 
آمریکا این آمار به ازاي هر 100 هزار نفر بین 130 تا 140 نفر است. 
اما متخصصان اعلام کرده اند تا سال2025مرگ به علت سرطان در 

رتبه نخست علت مرگ ایرانیان قرار می گیرد.

   جایگاه اصفهان 
به گفته مدیر کل دفتر آمار و اطلاعات جمعیتی سازمان ثبت احوال 
کشور، چهار علت اول فوت در هشت ماه ابتدای امسال بیماری های 
قلبی و عروقی، سرطان ها و تومورها، حوادث غیر عمدی و بیمار های 
دستگاه تنفس��ی بوده اس��ت.81 هزار و 488 نفر به علت بیماری 
های قلبی و عروقی معادل37.1 درصد، 23 هزار و 73 نفر به علت 
س��رطان ها و تومورها معادل با 10.5 درصد،17 هزار و 861 نفر به 
علت حوادث غیر عمدی معادل با 8.1 درصد و 14 هزار و 971 نفر 
به علت بیماری های دستگاه تنفسی معادل با 6.8 درصد درهشت 
ماهه ابتدایی سال جاری در کشور فوت کرده اند. سهم اصفهان از 
میان همه این آمارها، جایگاه سوم کشور است.استان تهران با 31 
هزار و 561نفر، خراسان رضوی با 18 هزار و 336 نفر و اصفهان با 13 
هزار و 976 نفر بیشترین آمار ثبت شده فوت را به خود اختصاص 
داده است. اصفهان همچنین رتبه دوم آمار فوت به علت مرگ قلبی 
را از آن خود کرده است.تعداد وفات ثبت شده در سال 92 نسبت به 
سال قبل از آن 1.5 درصد رشد داشته و استان های تهران، اصفهان 
 و فارس رکورددار ثبت ف��وت به علت بیماری ه��ای قلبی عروقی 
بوده اند. همچنین مطابق آمار ثبت احوال، سهم اصفهان از مرگ به 

علت مشکلات ریوی، جایگاه س��وم کشور است.سرطان و تومورها 
بیشترین سهم علل فوت در اس��تان های تهران، خراسان رضوی و 
آذربایجان شرقی، بیماری های دستگاه تنفسی بیشترین سهم علل 
فوت را در اس��تان های تهران، خراسان رضوی و اصفهان و حوادث 
غیرعمدی بیش��ترین س��هم علل فوت را در اس��تان های فارس، 

خراسان رضوی و خوزستان داشته است.

   پژوهشکده ای برای تمام فصول
رییس پژوهشکده پیش��گیری از بیماری های غیر واگیر اصفهان 
بیماری های غیر واگیررا بیماری می داند که به صورت مزمن اتفاق 
می افتد.  به گفته رویا کلیشادی، دیابت،  مشکلات قلبی و عروقی، 
فشار خون بالا، پوکی استخوان، انواع سرطان ها و بیماری های ریوی 
و کلیوی در شمار بیماری های غیر واگیر است.این استاد دانشکده 
پزشکی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان معتقد است  بیماری های 
غیر واگیر با توسعه شهر نشینی و تغییر سبک زندگی رو به فزونی 
اس��ت لذا انجام تحقیقات کاربردی در این زمینه ضروری است.او 
عوامل ایجاد کننده این بیماری ها را در محیط، ژنتیک و س��بک 
زندگی اعلام می کند. به گفته او عامل اساس��ی برای پیشگیری از 
این بیماری ها همکاری مردم است چرا که جامعه باید شیوه بهتر 
زندگی و زندگی سالم تری را در پیش بگیرد. پژوهشکده پیشگیری 
از بیماری های غیر واگیراصفهان همتایی در کشور ندارد و به بررسی 
علل شروع و شیوع بیماری های غیر واگیر، مداخلات جامع نگر و 
درمانی و روش های پیشگیری از بیماری های غیرواگیر می پردازد.

   راهبرد
 تغذیه ناس��الم را بای��د یکي از عوامل مهم در ش��یوع بس��یاري از 
بیماري هاي غیرواگیر و به خصوص قلبي و عروقي در نظر بگیریم. 

روغن، نمک، قند و فست فودها معجوني از زیان ها هستند. 
در نمودار س��لامت جوامع یکي از ش��اخص هاي جهاني، مصرف 
روزانه پنج نوبت میوه و س��بزي است. بر اس��اس نتایج تحقیقات 
وزارت بهداش��ت در کشور مش��خص ش��ده در ایران 88 درصد و 
معادل 47میلیون نفر این شاخص را رعایت نمي کنند. همچنین از 
کم  تحرکي باید به عنوان یکي دیگر از عوامل بروز خطر بیماري هاي 
غیرواگیر نام برد. کارشناسان معتقدند براي کاهش مرگ و میرهاي 
زودرس مي توان سه راهبرد را در دستور کار قرار دارد: ابتدا افزایش 
سواد سلامت مردم که به صورت ارائه پکیج هاي آموزشي در جامعه 
صورت گیرد،سپس ارائه خدمات سلامت به مردم در مراکز بهداشتي 
و درماني به این نحو که براي هر فرد ایراني کارت س��لامت ایجاد و 
شرایط رژیم غذایي فرد مشخص  شود و در پایان همکاري هاي بین 

 بخشي که عوامل خطر را ارزیابي و روي آن نظارت داشته باشند. 
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

فرمانده انتظامی استان:

اتحاد مسوولان برای کاهش تلفات جاده ای در اصفهان
فرمانده انتظامی اصفهان گفت: در حال حاضر مسوولان ذی ربط 
در امور حمل و نقل جاده ای همانند امور پایانه ها، راه و ترابری و 
معاونت عمرانی استانداری اصفهان به همراه پلیس استان برای 

کاهش تلفات جاده ای در سطح استان متحد شده اند.
سردار آقاخانی ادامه داد: با همکاری دستگاه های ذی ربط تعویض 
تابلوها در جاده ها، شناس��ایی نقاط حادثه خیز و نقاط کور جاده 
های استان  در دستور کار قرار گرفته که نتیجه آن کاهش تلفات 
 در جاده های استان در آبان ماه سال جاری بوده است. وی افزود: 
در عین حال در کنار افزایش عملکرد دس��تگاه های یاد ش��ده، 

آموزش و فرهنگ سازی نیز افزایش یافته است.
فرمانده انتظامی اس��تان با اش��اره به کاهش تصادفات فوتی در 
جاده ای درون و برون شهری استان در ماه گذشته، اظهار داشت: 

در آبان ماه س��ال جاری رد تصادفات درون ش��هری23درصد و 
در تصادفات برون ش��هری، 15درصد از میزان تصادفات فوتی 

کاسته شده است.

   امنیت گردشگران
این مقام مس��وول با بیان اینکه پلیس گردش��گری اس��تان در 
سطح کشور نمونه است، گفت: پلیس گردشگری به همراه سایر 
دستگاه های مسوول در این حوزه ، سعی دارد تا با حفظ امنیت 

گردشگران، برتعداد توریست ها در اصفهان افزوده شود. سردار 
آقاخانی ادامه داد: در ماه های گذشته افزایش حضور گردشگر در 
اصفهان مشهود بوده است که سعی می شود با حفظ امنیت آنها 
این رشد آمار حفظ شود. وی تصریح کرد: در حال حاضر مسیر 

تردد گردشگران به صورن غیرمحسوس کنترل می شود.
آقاخانی در مورد عملکرد پلیس فتا نیز اظهار داشت:  این پلیس 
حرفه ای با عملکرد مطلوب خود توانس��ته در سطح کشور رتبه 
نخست را ازآن خود کند. وی ادامه داد: بررسی و به نتیجه رساندن 

بیش از260پرونده از جمله عملکرد این پلیس تخصصی است.

   امنیت محله محور
آقاخانی با اش��اره به اینکه ط��رح امنیت با محوری��ت محله ها 
همچنان ادام��ه دارد، گفت: در ای��ن طرح با شناس��ایی پاتوق 
معتادان، اراذل و فروشندگان خرد مواد مخدر، طی عملیات های 
گسترده، دستگیر و تحویل مقامات قضایی می شوند. وی درباره 
علت بازگشت دوباره اشرار به محله ها پس از دستگیری گفت: 
در مواردی فقر علت اصلی ارتکاب جرم است که باید این معضل 
برطرف شود. وی افزود: به طور حتم با مجرمان برخورد های لازم 
انجام می شود، اما نمی توان محکومان را تا ابد نگه داشت وآنها 

سرانجام آزاد می شوند.

آلودگی هوا و سبک غلط زندگی باعث شد؛

رتبه دوم مرگ اصفهانی ها به علت مشکلات ریوی و قلبی 
یادداشـت

لیلی
زواره ای

راهکارهای پیشگیری از جرم

درآمدی معادل20 سال فروش نفت ایران 

تجارت دخانیات آنقدر پر سود است که صاحبان کمپانیهای معروف 
سیگار در دنیا حاضرند بابت تبلیغات محصولات خود رقمهای نجومی 
پرداخت کنند. بررسیها نشان می دهد درآمد یک سال این کمپانیها 
رقمی بالغ بر 300 میلیارد دلار است که با 20سال فروش نفت ایران 

برابری می کند. 
در حالی که هر پنج ثانیه یک نفر در دنیا بر اثر مصرف س��یگار جان 
خود را از دس��ت می دهد آمارها نش��ان می دهد که در قرن بیستم 
حدود 100 میلیون نف��ر در اثر مصرف مواددخانی ج��ان خود را از 
دس��ت دادند و س��ازمان بهداش��ت جهانی تخمین می زند اگر این 
روند به همین ش��کل ادامه پیدا کن��د تا پایان ق��رن 21 نزدیک به 
 یک میلیارد نفر در اثر مصرف س��یگار جان خود را از دست خواهند

 داد.
این در حالی است که س��الانه حدود 58 میلیارد نخ سیگار در ایران 
مصرف می شود که 5 میلیارد و 15 میلیون نخ آن از طریق تولیدات 
داخل، 7 میلیارد و 11 میلیون نخ از طریق تولیدات مش��ارکتی، 21 
میلیارد نخ از طریق واردات قانونی و 10 میلیارد نخ از طریق قاچاق 

تامین می شود.
دود سیگار باعث می شود هر س��ال 26 هزار کودک در کشور مبتلا 

به آسم شوند، وروزانه 200 نفر سیگاری در کشور فوت می کنند.
حدود 12 میلیون نفر در کشور سیگار مصرف می کنند،هزینه سیگار 
این تعداد افراد روزانه 4 تا 5 میلیارد تومان اس��ت. در حالی که 2 تا 
3 برابر این مبلغ نیز توس��ط دولت صرف هزینه های درمان ناشی از 
عوارض مصرف سیگار می ش��ود. بنابراین روزانه 20 میلیارد تومان 

بابت مصرف سیگار در کشور هزینه می شود.
بدون شک استنشاق تحمیلی دود مواد دخانی برای سلامتی بسیار 
مضر است و بیش از 4000 ماده ش��یمیایی خطرناک در دود سیگار 
موجود است که بیش از 50 نوع از این مواد سرطانزا بوده و استنشاق 
تحمیلی، باعث ابتلا اف��راد به بیماریهای قلبی، عروقی، گوارش��ی و 

تنفسی شده و در نتیجه منجر به مرگ می شود.
طبق برآورد سازمان بهداش��ت جهانی بیش از 700 میلیون کودک 
در جهان در معرض استنشاق تحمیلی دود س��یگار قرار دارند. این 
آلودگی خصوصا در خانه بیشتر است. به طوری که تحقیقات انجام 
شده بر روی دانش آموزان 13تا 15 سال در 132 کشور جهان نشان 
می دهد که 46 درص��د از دانش آموزان در خان��ه و 56درصد آنها در 
اماکن عمومی در معرض دود دخانیات قرار می گیرند و 76 درصد از 
دانش آموزان از قانون ممنوعیت استعمال دخانیات در اماکن عمومی 

استقبال می کنند.
نوجوانان تحت تاثیر تبلیغات صنعت دخانیات، مصرف سیگار و سایر 
مواد دخانی را عامل جذابیت، آزادی، رهایی، هوش و زیبایی می دانند 

و فکر می کنند همه همسالان آنها سیگاری هستند.
در هر حال، سیگار تنها ماده اعتیادآوری است که به طور قانونی در 
دس��ترس همگان قرار دارد. از اینرو مصرف آن نیز به دور از هر گونه 
مش��کل و محدودیتی در اختیار تمام افراد جامعه در هر رده سنی و 
جس��نی قرار دارد. این وضعیت باعث شده که سن مصرف سیگار در 
کشور کاهش یابد که این مسئله علاوه بر تشدید بیماریها، باعث می 
شود که عوارض ناگوار استعمال مواد دخانی منجر به تشدید هزینه 

های سلامت جامعه شود.

تأثیر عناصر متع��دد محیطی و اجتماعی در ح��وزه ارتکاب جرم 
 را نمی توان نادیده انگاش��ت ک��ه این تأثیرات ب��ر بزهکاری افراد 
موثرند. امروزه مش��خص شده اس��ت که  طراحی های محیطی 
و ش��هری توانس��ته اند با کاهش ام��کان بروز اعم��ال مجرمانه و 
یا بالاب��ردن هزینه های جرم، بر آم��ار بزه مؤثر باش��ند، بنابراین 
نمی توان با مفهوم پیشگیری س��اده برخورد کرد.  این امر نشان 
از نیاز ش��دید به هم��کاری نهاده��ای مختلف برای پیش��گیری 
از وقوع ج��رم دارد. قوای س��ه گانه بای��د در جه��ت کاهش آمار 
جنایی با یکدیگر همکاری کرده و این ام��ر را با برنامه های جامع 
در حوزه ه��ای مل��ی و محلی پیگی��ری کنند.از س��وی دیگر هر 
برنامه ای برای پیش��گیری از جرم ، مس��تلزم ریش��ه یابی جرائم 
در س��طح کلان اجتماع اس��ت. بدون داش��تن چنین نگاهی هر 
فعالیتی که با هدف پیش��گیری از وقوع جرم صورت پذیرد، ناکام 
خواهد ماند. چرا ک��ه تا زمانی که علل جرم هنوز بر جای اس��ت، 
 مبارزه با معلول دردی دوا نمی کن��د و کاهش میزان جرم حاصل 
نمی ش��ود. همچنی��ن نی��از ب��ه آم��ار دقی��ق جنای��ی نی��ز از 
ملزوم��ات پیش��گیری از وق��وع ج��رم اس��ت. چ��را ک��ه بدون 
داش��تن چنی��ن آم��اری، نمی ت��وان م��لاک درس��تی ب��رای 
 ارزیاب��ی نتای��ج برنامه ه��ای پیش��گیری از وق��وع ج��رم 
داشت. البته در کنار همه این مسایل، اصلاح نگرش ها و برنامه های 

نهادهای مختلف با هدف کاهش میزان جرائم باید حاصل ش��ود.
به اعتقاد بسیاری از علمای حقوق در ایران هنوز جرم شناسی در 
کشور متولد نشده است و نتوانس��ته ایم با استفاده از این علم، به 

تدبیر در حوزه پیشگیری بپردازیم.
توجه به قوانین متناسب با ش��رایط جامعه از الزامات رسیدن به 
اهداف پیشگیری از وقوع جرائم است. قوانین تا زمانی که متناسب 
با شرایط و اوضاع و احوال جامعه نباشند، نمی توانند تأثیر مناسبی 
بر کاهش جرم داشته باشند. مثال مشهور در قوانین داخلی ما نیز 
جرم انگاری و س��پس جرم زدایی از چک های پرداخت نشدنی در 
سال های اخیر است که خود موضوع بحث ها و جدل های بسیاری 
شده است. قوانین تا زمانی که مبتنی بر مقتضیات زمانه نباشند، 

به مرحله ی اجرا نمی رسند.
در حوزه ی کیفرها باید ن��گاه اصلاح گرایانه ب��ه کیفر، جایگزین 
نگاه های یک س��ویه در حوزه ی مجازات های بازدانده و تعزیرات 
گردد. تنبیه صرف، نمی تواند هدف اصلاح اجتماع و تکامل افراد 
را براورده سازد.  بند 5 اصل 156 قانون اساسی، در کنار پیشگیری 
از وقوع جرم، اصلاح مجرمین را نیز ذکر کرده است که از وظایف 

قوه ی قضائیه است. نظارت و کنترل پس از آزادی از تحمل کیفرها 
و به خصوص زندان، یکی از مهم ترین شیوه های جلوگیری از تکرار 
مجازات ها می باش��د. حمایت از بزه دیدگان نیز یکی از شیوه های 
پیشگیری از جرم است. تحقیقات نشان داده است که اولاً کسانی 
که یک بار در معرض بزه دیدگی واقع ش��ده اند، ب��ه راحتی برای 
دفعات بعد، قربانی جرم واقع می شوند. ثانیاً نیاز این افراد به توجه 
و پشتیبانی بیش از سایر اقشار است. چرا که صدمات ناشی از جرم 
باعث خواهد شد تا بزه دیدگان امروز به بزهکاران فردا بدل شوند. 
این موضوع در مورد کودکان باید بیش��تر مورد توجه قرار گیرد. 
آموزشِ روش های مقابله با زمینه های جرم زا برای این گونه افراد 
از تکرار بزه جلوگیری می کنند. این آموزش ها برای کسانی که در 

معرض این آسیب ها هستند نیز لازم و ضروری است.
توجه به نقش نهادهای غیردولتی، مردم��ی و مذهبی از الزامات 
تحقق برنامه ی پیشگیری موفق است. علاوه بر آثار پیشگیرانه ی 
این فعالیت ها از بروز جرم، این نهاد ه��ا می توانند با برنامه ریزی 
مسئولان امر، در کاهش آثار زیان بار جرم همکاری و تعاون داشته 
باشند. هرچند که داش��تن برنامه ی جامع نیز بسیار مهم است و 

باید به نقشه ی جرم در کشور دست پیدا کنیم، اما در برنامه های 
پیشگیری باید متناس��ب با ش��رایط منطقه ای برنامه ریزی کرد. 
پیش فرض این سخن آن اس��ت که علل ایجاد کننده جرم د رهر 
منطقه متفاوت اس��ت و از همین رو باید با در نظر گرفتن شرایط 
هر منطقه و جرائم ارتکابی در آن ناحیه به برنامه ریزی متناسب با 

شرایط آن منطقه دست زد.
با آموزش قوانین به صورت همگانی می ت��وان میزان بزهکاری را 
در کش��ور کاهش داد. چرا که این امر باعث می ش��ود که افراد با 
شناخت وضعیت خود و جامعه ی پیرامونی و نیز هنجارهای مورد 
توجه آنها به درک درست تری از هزینه های بزهکاری دست یابند 
و از انجام آن منصرف شوند.اخلاق مداری و آخرت گرایی به عنوان 
دو مؤلفه ی اساسی دین داری، می توانند به کاهش دعاوی کیفری 
بیانجامند. اخلاق مداری و تقوی، فرد را از تعدی به حقوق دیگران 

باز می دارد و او را فردی اجتماعی و خیرخواه جامعه می گرداند.
از سوی دیگر اعتقاد به آخرت، انسان را از اندیشه ی انتقام گیری 
باز می دارد. انسان دیندار، با اعتقاد به اینکه مجازات واقعی گناهان 
در آخرت خواهد بود و در آن دنیا ظالمان را مفری نخواهد بود، به 
جای جزع و فزع در قبال حق کشی ها به آینده امیدوار خواهد بود. 
اعتقاد به عفو و بخشش به جای عصیان و انتقام نیز از آموزه های 

دین است که به وفور از آن سخن به میان آمده است.

معاون وزیر بهداشت می گوید: بیماري هاي قلبي  
و عروقي س��الانه منجر به 93 هزار س��کته قلبي 
مي ش��ود، ضمن اینکه در طول سال 43 هزار نفر 
دچار سکته مغزي مي شوند. و این همه درد نیست 
وقتی که علت م��رگ ایرانیان درغذاي ناس��الم، 
تحرک کم، دیابت، مخاطرات شغلي و مواد مخدر 
خلاصه می ش��ود که جزو بالاترین عوامل در رتبه بندي 10عامل 
خطر سلامت در کشور ثبت شده اند. به این آمار تصادفات جاده ای، 
ایدز و محیط زیست آلوده که اضافه شود، سبد مرگ ایرانیان تکمیل 
می شود که در آن سهم کلانشهری همانند اصفهان بیشتر است. در 
حالی که هرم جمعیتی کشور به سمت میانسالی و سالمندی پیش 
می رود، بیشترین بار سبد مرگ ایرانیان بر دوش جوانان سنگینی 
می کند. سند این گفته، اظهار نظر سیاری،معاون بهداشت وزارت 
بهداشت است که اعلام کرده عمده مرگ ها در فاصله سني 30 تا 
70 سالگي رخ می دهد و اکثر این مرگ ها قابل پیشگیري است که 

با رفتارها و سبک زندگي مردم ارتباط مستقیم دارد. 

   مرگ را باور نداریم!

 وقتی آمار س��کته و مرگ ب��ر اثر بیم��اری های غی��ر واگیر اعلام 
می شود، بسیاری از مردم، منفعلانه می گذرند.

گویا مرگ کلیش��ه ای است که فقط در خانه همس��ایه را می زند.
آنچه در سایت وزارت بهداشت به رخ کشیده می شود، هنرنمایی 
ایرانیانی است که باور ندارند بس��یاری از رفتارها به مرگ یا ایجاد 
 هزینه های گزاف برای خانواده و سیس��تم س��لامت کش��ور ختم 
می شود. مطابق آنچه در س��ایت وزارت بهداشت آمده 10 درصد 
مردم ایران س��یگار مي کشند،س��ه میلی��ون نفر قلی��ان مصرف 
مي کنند.90 درصد علت س��رطان هاي ریه دود اس��ت وسیگار به 
تنهایي مي تواند خطر س��کته قلبي را تا چهار براب��ر افزایش دهد 
و این عامل خطری اس��ت که به س��ادگی از کن��ارش می گذرید 
و ب��اورش ندارید. آمارها از س��بک غل��ط زندگ��ی و مصرفگرایی 
ایرانی��ان، همچنان ادام��ه دارد:در ح��ال حاضر مردم در کش��ور 
س��الانه 33 لیتر نوش��ابه مصرف مي کنن��د.25 میلی��ون نفر در 
کش��ور اضافه وزن دارن��د ومرگ 34 ه��زار نفر مرب��وط به چاقي 
اس��ت.  10 میلیون نفر مبتلا به فشار خون هس��تند که 83 هزار 
مورد مرگ در س��ال را به خود اختصاص داده اس��ت. این آمارها 
پنهان نش��ده و همیشه از رس��انه ها اطلاع رسانی ش��ده است. با 

این وجود نه تنه��ا کاهش نیافته بلک��ه روز به روز در حال رش��د 
 بوده و پ��س لرزه ه��ای مرگبارش نی��ز روی منحنی رش��د رفته
 است.آمار شیوع اختلال قند خون در حدود 14 درصد جمعیت 14 
تا 64 سال مشاهده شده که سالانه حدود 34 هزار مرگ به دلیل 
این عامل خطر اتفاق مي افتد. همچنی��ن آمارمرگ و میر به دلیل 
کلسترول بالا سالانه 34 هزار نفر است.  ولی جای تاسف دارد که 
بسیاری از افراد حتی در سالهای پایانی میانسالی حتی برای یک 
بار نیز میزان فشار، قند و چربی خون خود را اندازه نگرفته  و اجازه 
میدهند که بیماری تا درجه نهایی پیش رفته و پس لرزه هایش را 
بر بدنشان مستولی کند. وضعیت س��رطان در ایران چندان خوب 
نیست اما از متوسط دنیا پایین تر است.هم اکنون در ایران به ازاي 
هر 100 هزار نفر جمعیت 82 مرگ ناشي از سرطان اتفاق مي افتد، 
در حالي که آمارها نشان مي دهد در کشور ترکیه و ایالات متحده 
امریکا این آمار به ازاي هر 100 هزار نفر بین 130 تا 140 نفر است. 
اما متخصصان اعلام کرده اند که تا سال2025مرگ به علت سرطان 

در رتبه نخست علت مرگ ایرانیان قرار میگیرد.

   جایگاه اصفهان 
به گفته مدیر کل دفتر آمار و اطلاعات جمعیتی سازمان ثبت احوال 
کش��ور، چهار علت اول فوت در 8 ماه ابتدای امسال بیماری های 
قلبی و عروقی، سرطان ها و تومورها، حوادث غیر عمدی و بیمار های 

دستگاه تنفسی بوده است.
  81 هزار و 488 نفر به علتبیماریهای قلبی و عروقی معادل37.1 
درصد، 23 هزار و 73 نفر به علتسرطان ها و تومورها معادلبا 10.5 
درصد،17 هزار و 861 نفر به علت حوادث غی��ر عمدی معادل با 
8.1 درصد و 14 هزار و 971 نفر به علتبیماریهای دستگاه تنفسی 
معادل با 6.8 درصد در8 ماهه ابتدایی س��ال جاری در کشور فوت 
کرده اند. سهم اصفهان از میان همه این آمارها، جایگاه سوم کشور 
است.استان تهران با 31 هزار و 561نفر، خراسان رضوی با 18 هزار 
و 336 نفر و اصفهان با 13 هزار و 976 نفر بیشترین آمار ثبت شده 
فوت را به خود اختصاص داده است. اصفهان همچنین رتبه دوم آمار 
فوت به علت مرگ قلبی را از آن خود کرده است.تعداد وفات ثبت 
شده در سال 92 نسبت به سال قبل از آن 1.5 درصد رشد داشته 
و استان های تهران، اصفهان و فارس رکورددار ثبت فوت به علت 
بیماریهای قلبی عروقی بوده اند.همچنین مطابق آمار ثبت احوال، 

سهم اصفهان از مرگ به علت مشکلات ریوی، جایگاه سوم کشور 
است.سرطان و تومورها بیشترین س��هم علل فوت در استان های 
تهران، خراسان رضوی و آذربایجان ش��رقی، بیماریهای دستگاه 
تنفسی بیشترین سهم علل فوت را در استان های تهران، خراسان 
رضوی و اصفهان و حوادث غیرعمدی بیشترین سهم علل فوت را 

در استان های فارس، خراسان رضوی و خوزستان داشته است.

   پژوهشکده ای برای تمام فصول
رییس پژوهشکده پیش��گیری از بیماری های غیر واگیر اصفهان 
بیماری های غیر واگیررا بیماری می داند که به صورت مزمن اتفاق 
می افتد.  به گفته رویا کلیشادی، دیابت،  مشکلات قلبی و عروقی، 
فشار خون بالا، پوکی استخوان، انواع س��رطان ها و بیماری های 
ریوی و کلیوی در ش��مار بیماری های غیر واگیر است.این استاد 
دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان معتقد است که 
بیماری های غیر واگیر با توسعه شهر نشینی و تغییر سبک زندگی 
رو به فزونی است لذا انجام تحقیقات کاربردی در این زمینه ضروری 
اس��ت.او عوامل ایجاد کننده این بیماریه��ا را در محیط، ژنتیک و 
سبک زندگی اعلام میکند. به گفته او عاملاساسی برای پیشگیری 
از این بیماری ها همکاری مردم است چرا کهجامعه باید شیوه بهتر 
زندگی و زندگی سالمتری را در پیش بگیرد. پژوهشکده پیشگیری 
از بیماری های غیر واگیراصفهان همتایی در کشور ندارد و به بررسی 
علل شروع و شیوع بیماری های غیر واگیر، مداخلات جامع نگر و 

درمانی و روشهای پیشگیری از بیماری های غیرواگیر میپردازد.

   راهبرد
 تغذیه ناس��الم را باید یکي از عوامل مهم در ش��یوع بس��یاري از 
بیماري هاي غیرواگیر و به خصوص قلبي و عروقي در نظر بگیریم. 

روغن، نمک، قند و فست فودها معجوني از زیان و ضرر هستند. 
در نم��ودار س��لامت جوام��ع، یک��ي از ش��اخص هاي جهان��ي، 
مص��رف روزانه پن��ج نوبت میوه و س��بزي اس��ت. ای��ن درحالي 
اس��ت که بر اس��اس نتایج تحقیقات وزارت بهداش��ت در کشور 
مش��خص ش��ده در ایران 88 درصد و معادل 47میلیون نفر این 
ش��اخص را رعایت نمي کنند. همچنی��ن از کم  تحرک��ي باید به 
 عنوان یکي دیگ��ر از عوامل بروز خطر بیماري ه��اي غیرواگیر نام 
برد. کارشناس��ان معتقدند براي کاهش مرگ و میرهاي زودرس 
مي توان سه راهبرد را در دس��تور کار قرار دارد؛ ابتدا افزایش سواد 
س��لامت مردم که به صورت ارائه پکیج هاي آموزش��ي در جامعه 
صورت گیرد، س��پس ارائه خدمات س��لامت به م��ردم در مراکز 
بهداش��تي و درماني ب��ه این نحو که ب��راي هر ف��رد ایراني کارت 
سلامت ایجاد و ش��رایط رژیم غذایي فرد مشخص  شود و در پایان 
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

فرمانده انتظامی استان:

اتحاد مسوولان برای کاهش تلفات جاده ای در اصفهان
فرمانده انتظامی اصفهان گفت: در حال حاضر مسوولان ذی ربط 
در امور حمل و نقل جاده ای همانند امور پایانه ها، راه و ترابری و 
معاونت عمرانی استانداری اصفهان به همراه پلیس استان برای 

کاهش تلفات جاده ای در سطح استان متحد شده اند.
سردار آقاخانی ادامه داد: با همکاری دستگاه های ذی ربط تعویض 
تابلوها در جاده ها، شناسایی نقاط حادثه خیز و نقاط کور جاده های 
استان  در دستور کار قرار گرفته که نتیجه آن کاهش تلفات در 
جاده های استان در آبان ماه سال جاری بوده است. وی افزود: در 
عین حال در کنار افزایش عملکرد دستگاه های یاد شده، آموزش 

و فرهنگ سازی نیز افزایش یافته است.
فرمانده انتظامی اس��تان با اش��اره به کاهش تصادفات فوتی در 
جاده ای درون و برون شهری استان در ماه گذشته، اظهار داشت: 

در آبان ماه س��ال جاری رد تصادفات درون ش��هری23درصد و 
در تصادفات برون ش��هری، 15درصد از میزان تصادفات فوتی 

کاسته شده است.

   امنیت گردشگران تضمین است
این مقام مس��وول با بیان اینکه پلیس گردش��گری اس��تان در 
سطح کشور نمونه است، گفت: پلیس گردشگری به همراه سایر 
دستگاه های مسوول در این حوزه ، سعی دارد تا با حفظ امنیت 

گردشگران، برتعداد توریست ها در اصفهان افزوده شود. سردار 
آقاخانی ادامه داد: در ماه های گذشته افزایش حضور گردشگر در 
اصفهان مشهود بوده است که سعی می شود با حفظ امنیت آنها 
این رشد آمار حفظ شود. وی تصریح کرد: در حال حاضر مسیر 

تردد گردشگران به صورن غیرمحسوس کنترل می شود.
آقاخانی در مورد عملکرد پلیس فتا نیز اظهار داشت:  این پلیس 
حرفه ای با عملکرد مطلوب خود توانس��ته در سطح کشور رتبه 
نخست را ازآن خود کند. وی ادامه داد: بررسی و به نتیجه رساندن 

بیش از260پرونده از جمله عملکرد این پلیس تخصصی است.

   امنیت محله محور
آقاخانی با اش��اره به اینکه ط��رح امنیت با محوری��ت محله ها 
همچنان ادام��ه دارد، گفت: در ای��ن طرح با شناس��ایی پاتوق 
معتادان، اراذل و فروشندگان خرد مواد مخدر، طی عملیات های 
گسترده، دستگیر و تحویل مقامات قضایی می شوند. وی درباره 
علت بازگشت دوباره اشرار به محله ها پس از دستگیری گفت: 
در مواردی فقر علت اصلی ارتکاب جرم است که باید این معضل 
برطرف شود. وی افزود: به طور حتم با مجرمان برخورد های لازم 
انجام می شود، اما نمی توان محکومان را تا ابد نگه داشت وآنها 

سرانجام آزاد می شوند.

آلودگی هوا و سبک غلط زندگی باعث شد:

رتبه دوم مرگ اصفهانی ها به علت مشکلات ریوی و قلبی 
یادداشـت

لیلی
زواره ای

راهکارهای پیشگیری از جرم

آگهی مزایده

شهرداری اصفهان 

شهرداری اصفهان در نظر دارد املاک و مستغلات زیر را از طریق مزایده واگذار نماید. متقاضیان می توانند جهت دریافت 
اسناد و مشخصات موارد واگذاری از تاریخ نشر آگهی همه روزه به جز ایام تعطیل در ساعات اداری به امور قراردادها واقع 
در میدان امام حسین )ع( ساختمان شهرداری مرکزی مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات و تهیه اسناد مزایده اقدام نمایند. 

آخرین مهلت تهیه اسناد و ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 مورخ 93/10/08 می باشد. 
1-یک قطعه زمین با کاربری مسکونی به متراژ 1130 مترمربع واقع در خیابان درخشان جنب سالن ورزشی طیب

2-46 واحد مسکونی از پروژه مشارکتی جلوان 
3-دو واحد تجاری از مجتمع تجاری گلدیس واقع در خیابان آمادگاه،  ابتدای خیابان باغ گلدسته

4-یک قطعه زمین مسکونی به مساحت حدود 244 مترمربع واقع در خیابان 24 متری دوم. 
شرایط مزایده: 

1-ارایه س��پرده ش��رکت در مزایده برای هریک از موضوعات بصورت واریز نقدی به حس��اب سپرده شهرداری یا 
ضمانت نامه بانکی با اعتبار حداقل سه ماه.

2-در صورتیکه نفرات اول و دوم شرکت کننده برای هریک از موضوعات از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت 
در مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 

3-شهرداری در رد یک یا تمام پیشنهادها برای هر مورد مختار است. 
4-سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد. 

آگهی مزایده

شهرداری اصفهان

شهرداری اصفهان در نظر دارد سالن رستوران مجموعه شهر رویاها مشرف به آبنمای بزرگ مجموعه 
را به صورت اجاره، به مدت دو سال و از طریق مزایده واگذار نماید. اشخاص حقیقی یا حقوقی واجد 
شرایط می توانند جهت دریافت اسناد و مشخصات موارد اجاره از تاریخ نشر آگهی همه روزه به جز ایام 
تعطیل در ساعات اداری به امور قراردادها واقع در میدان امام حسین )ع( ساختمان شهرداری مرکزی 

مراجعه و نسبت به کسب اطلاعات و تهیه اسناد مزایده اقدام نمایند.
 آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14  روز دوشنبه مورخ 93/10/15 می باشد.  

شرایط مزایده:
1-ارایه سپرده ش��رکت در مزایده بصورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه 

بانکی با اعتبار حداقل سه ماه.
2-در صورتیکه نفرات اول و دوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در 

مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-شهرداری در رد یا قبول یک یا تمام پیشنهادها مختار است. 

4-سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد. 



لشگری:  نمی توانم روی پایم بایستم 
احتمال پارگی رباط و مینیسکم وجود دارد

احسان لشگری در خصوص نحوه آس��یب دیدگی اش اظهار داشت: 
در تمرینات روز جمعه گذشته در خانه کشتی به شدت از ناحیه زانو 

آسیب دیدم.
وی افزود: پس از این مصدومیت راهی بیمارس��تان شدم تا از میزان 
 MRI آسیب دیدگی ام مطلع شوم. به محض رسیدن به بیمارستان
دادم که امروز میزان آسیب دیدگی ام به طور دقیق مشخص خواهد 
شد. دارنده مدال برنز وزن 86 کیلوگرم جهان و المپیک در پاسخ به 
این س��وال که آیا مدت زمان دوری یا میزان مصدومیتش مشخص 
اس��ت یا خیر، عنوان کرد: اکنون حتی نمی توانم روی پایم بایستم و 
پزش��ک هم گفته که احتمال دارد مینیس��ک و رباط پایم پاره شده 
باشد، اما امیدوارم زحماتم در این مدت بر باد نرود و آسیب دیدگی ام 

جدی نباشد.
لشگری ادامه داد: امروز همه چیز مش��خص خواهد شد، اما شرایط 

خوبی ندارم و خدا خدا می کنم که بلایی سرم نیامده باشد.

 بازی نیمه نهایی جام حذفی باز هم 
در اصفهان تکرار می شود!

یحیی گل محمدی بعد از کسب یک برد ارزشمند مرحله نیمه نهایی 
جام حذفی باز هم باید شایس��تگی هایش را در مقابل تیم س��ابقش 

نشان دهد.
تکلیف فینالیست های جام حذفی مشخص شد و در خردادماه سال 
آینده باید دو تیم ذوب آهن و نفت تهران ب��رای تعیین قهرمان این 
مسابقات به دیدار یکدیگر بروند، اما 14 هفته از بازی های لیگ باقی 
مانده و اتفاقات مختلفی می تواند در ای��ن بازی ها رقم بخورد. بعد از 
برگزاری بازی های هفته هفدهم در این هفته بازی های لیگ تعطیل 
خواهد شد و ادامه مس��ابقات قرار اس��ت از روز 1۳ بهمن ماه از سر 

گرفته شود. 
اما جالب اینجاس��ت ک��ه در اولین ب��ازی بعد از تعطی��لات دو تیم 
ذوب آهن و پرسپولیس باید بازی برگشت خودشان در جریان رقابت های 
لیگ را در هفته هجدهم برگزار کنند که البته این بار رقابت دو تیم 
در اصفهان برگزار می ش��ود و گل محمدی باز هم در تقابل با حمید 

درخشان باید توانایی های تیمش را به اثبات برساند.

هافبک كروات در تمرین سپاهان 
هافبک دفاعی اهل کرواسی در تمرینات تیم فوتبال سپاهان حاضر 

داشت تا مورد ارزیابی قرار بگیرد.
ماریو، هافبک دفاعی اهل کرواسی که سابقه حضور در تیم ملی زیر 
۲۳ سال این کشور را در کارنامه دارد، در تمرین تیم فوتبال سپاهان 

حضور پیدا کرد.
این بازیکن ۲۹ ساله سابقه بازی در هایدوک اشپیلت کرواسی را دارد 
و همچنین در لیگ های روسیه و اتریش هم بازی کرده است. پیش 
از ماریو، ایوان سزار، هافبک اهل بوس��نی مدتی در تمرین سپاهان 

حضور داشت.

نامه رسمي فولاد براي جذب انصاري
باشگاه فولاد خوزستان با ارسال نامه رسمی به همتای تبریزی خود 

خواهان جذب مهاجم این تیم شد.
فولاد خوزس��تان که در لیگ قهرمانان آس��یا نیز حضور دارد، برای 
تقویت خود ب��ه دنبال جذب جاب��ر انصاری از تیم گس��ترش فولاد 
تبریز است و در همین رابطه نامه رس��می خود را به این تیم ارسال 

کرده است.
با توجه به محرومیت چند بازیکن فولاد به دلیل اتفاقات رخ داده در 
این باشگاه، آنها به شدت به دنبال پرکردن نقاط ضعف خود در پست های 

مختلف برای حضوری مقتدرانه در لیگ برتر و آسیا هستند.

استقلال در تركیه اردو مي زند
تیم فوتبال اس��تقلال تهران ب��ه دنبال تعطیل��ی51 روزه لیگ برتر 
فوتبال از تاریخ ۲0 تا ۳0 دی ماه در کش��ور ترکیه اردوی تدارکاتی 

خود را برگزار خواهد کرد.
قرار است تیم فوتبال استقلال در این اردوی تدارکاتی دو یا سه بازی 
تدارکاتی با تیم های باشگاهی این کش��ور انجام دهد. هنوز حریفان 

استقلال در اردوی ترکیه مشخص نشده اند.

 تقابل شجاعی و پولادی 
با جباری و حسینی در لیگ قطر

 تیم های فوتبال الاهلی و الشحانیه در هفته سیزدهم لیگ ستارگان 
قطر با بازیکنان ایرانی خود به مصاف همدیگر خواهند رفت.

هفته سیزدهم لیگ ستارگان قطر امروز با برگزاری چند مسابقه آغاز 
خواهد شد که در یکی از این مسابقات، تیم الاهلی که مجتبی جباری 
و س��ید جلال حس��ینی را در اختیار دارد به مصاف تیم الش��حانیه 

خواهد رفت. 
در تیم الشحانیه، مهرداد پولادی و مس��عود شجاعی حضور دارند و 

سرمربی آن هم لوکا بوناچیچ است.
تیم العربی هم که اشکان دژاگه را در اختیار دارد، این هفته به مصاف 
تیم قطر می رود. ام صلال هم با پژمان منتظری مدافع ایرانی خود از 

تیم الخور پذیرایی خواهد کرد. 

رستمی: شاید برای همیشه وزنه برداری را كنار بگذارم مصدومیت جدی حقیقی در بازی پنافیل
قهرمان وزنه برداری جهان گفت: در حال تصمیم گیری نهایی 
هستم و شاید برای همیشه وزنه برداری را کنار بگذارم. کیانوش 
رستمی با انتقاد از ش��رایط کنونی حاکم بر وزنه برداری اظهار 
داشت: از مس��وولان ممنونم که از من احوال پرسی کردند، اما 
متاس��فانه از لحاظ مالی خبری نیست و کس��ی از این لحاظ 
کاری به ما ندارد. وی افزود: البته برخی معتقدند که قرار است 
اتفاقاتی رخ دهد و دلیل بی توجه��ی کنونی به خاطر ماه صفر 
بوده و به همین دلیل است که مراسمی برگزار نمی شود. دارنده 
مدال طلای جهان در وزن 85 کیلوگرم در پاسخ به این سوال 

که آیا پس از کس��ب دومین طلای جهان شرایط زندگی اش 
فرقی کرده یا نه، خاطرنش��ان کرد: باور کنید زندگی سخت تر 
هم شده است. چند روزی است که مشغول دسته بندی افکارم 
هستم تا شاید برای همیشه وزنه برداری را کنار بگذارم. رستمی 
در توضیح دلیل این تصمیم غیرمنتظره عنوان کرد: در شرایط 
کنونی هیچ تفاوتی در زندگی من رخ نداده اس��ت. من پس از 
کسب این تعداد مدال حتی یک خانه از خودم ندارم و در شهرم 
کرمانشاه نیز برای زندگی کردن سرپناهی ندارم و باید همچنان 

با خانواده ام باشم. 

دروازه بان ایرانی تیم پنافی��ل پرتغال در بازی تیمش مقابل آروکا 
به شدت آسیب دید که باعث نگرانی تیم پزشکی و کادرفنی این 
تیم شد.تیم فوتبال پنافیل شب گذشته )یکشنبه( موفق شد در 
چارچوب دیدارهای هفته دوازدهم لیگ دسته اول فوتبال پرتغال، 
با حضور دروازه بان ایرانی خود مقاب��ل آروکا با نتیجه یک بر صفر 
پیروز ش��ود. در خصوص این بازی س��ایت آبولای پرتغال نوشته 
است که علیرضا حقیقی پس از برخورد با مهاجم حریف، به شدت 
با مصدومیت روبه رو شده و به مدت پنج دقیقه دچار تنگی نفس 
شده است. این سایت پرتغالی نوش��ت: این دروازه بان بین المللی 

که توسط کارلوس کی روش انتخاب ش��ده است، پس از خروج از 
دروازه )در بازی پنافیل مقابل آروکار( با روبرتو برخورد کرد و روی 
زمین افتاد. تیم پزشکی پس از این اتفاق به مدت پنج دقیقه تلاش 
کرد تا این دروازه بان به شرایط عادی بازگردد؛ چراکه نمی توانست 
نفس بکشد. روی کوئینتا، س��رمربی تیم پنافیل در این خصوص 
گفت: پس از برخوردی که با حقیقی صورت گرفت، بلافاصله تیم 
پزشکی را بالای سر او فرستادیم؛ چراکه به سختی نفس می کشید. 
ما این هفته وضعیت حقیقی را بررس��ی خواهی��م کرد تا ببینیم 

آسیب دیدگی شدید یا شکستگی دارد یا نه.
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ورزش

اخبار کوتاه

در س��ال هایی که ورزش اصفهان از نظر اقتصادی روزهای خوبی 
را پشت سر می گذاشت و به جز باشگاه های سپاهان و ذوب آهن، 
باشگاه های خصوصی نیز در عرصه تیمداری فعالیت داشتند، رشته 
دوچرخه س��واری از مهجوریت خاصی برخوردار بود و اسپانسرها 

تمایلی برای حضور و سرمایه گذاری در این رشته نداشتند.
در سال هایی که اصفهان در لیگ تیمی نداشت، رکابزنان اصفهانی 
در سایر تیم های لیگ برتری حضور داشتند و روزنامه اصفهان زیبا 
طی چندین سال متوالی در گزارش هایی به موضوع تضییع حقوق 
ورزشکاران هم استانی پرداخت؛ زیرا قانون های نانوشته ای در لیگ 
برتر دوچرخه سواری وجود داشت که امتیازاتی را برای ورزشکاران 

بومی هر استان قائل می شد.

با وجود همه مش��کلاتی که عنوان می ش��د، اسپانس��ری پای به 
 میدان نگذاشت و در ادامه نیز مش��کلات مالی و محدودیت های

بودجه ای باعث ش��د تا در حج��م انحلال تیم ه��ای لیگ برتری 
یکی پس از دیگری، فرصتی برای پرداخته ش��دن به مش��کلات 
 تیم نداش��تن دوچرخه س��واری مطرح شود، اما س��ال ۹۳ برای

دوچرخه سواری خوش یمن بود و باشگاه سپاهان با حضور تیمی 
در لیگ برتر موافقت کرد.

    بین المللی شدن دوچرخه سپاهان
حضور تیم دوچرخه س��واری س��پاهان در لیگ برتر اتفاق مهمی 
تلقی می ش��د، اما گویا خبرهای مهم تری نیز در راه است. مدتی 

قبل بود که رسانه ها خبر دادند با اعلام فدراسیون دوچرخه سواری 
کشور تیم دوچرخه س��واری باشگاه فولاد مبارکه 
سپاهان مجوز حضور در مس��ابقات برون مرزی را 

اخذ کرده است.
در پی فراخوان فدراسیون دوچرخه سواری کشور 
که مهر ماه س��ال جاری برای تمامی باشگاه های 
حاضر در لیگ های دوچرخه سواری کشور مبنی 
بر اعلام آمادگی جهت ثبت نام تیم خود در لیست 
تیم های کنتیننتال UCI ارس��ال ش��د، باشگاه 
سپاهان آمادگی خود را جهت انجام مراحل ثبت 
تیم خود به عنوان تیم کنتیننت��ال اعلام کرد و با 
پیگیری های فدراسیون دوچرخه سواری، مراحل 
ثبت این تیم و چهار تیم دیگر در لیست تیم های 
کنتیننتال UCI صورت پذیرفت. بر اس��اس این 
گزارش، تیم دوچرخه سواری باشگاه فولاد مبارکه 
سپاهان از ابتدای س��ال ۲015 میلادی به عنوان 
تیم کنتیننتال در مس��ابقات برون مرزی شرکت 

خواهد کرد.
حضور تیم سپاهان در عرصه بین الملل می تواند افق تازه ای را در 
دوچرخه سواری ایران باز کند، به ویژه اینکه در رشته دوچرخه سواری 

اصفهان پتانسیل خوبی برای نتیجه گیری وجود دارد.
خسرو قمری، رییس فدراسیون دوچرخه سواری  که برای حضور 
در مجمع سالانه هیات دوچرخه س��واری استان به اصفهان سفر 
کرده بود، دیداری را با دکتر خلیلیان، مدیرعامل باشگاه سپاهان 
داشت و تاکید کرد: اس��تان اصفهان ظرفیت های زیادی در رشته 
دوچرخه سواری دارد و باشگاه س��پاهان به خوبی از این ظرفیت 

استفاده می کند.
وی در این دیدار با تشکر از باشگاه فولاد مبارکه سپاهان و شرکت 
فولاد اصفهان برای تیمداری در رشته دوچرخه سواری و استفاده 

از ظرفیت های اس��تان اصفهان در لیگ برتر دوچرخه س��واری، 
نایب قهرمانی و کسب عنوان پدیده سال را توسط 
تیم دوچرخه س��واری فولاد مبارکه س��پاهان در 
اولین س��ال حضور در این رقابت ها تبریک گفت و 
همچنین بر حمایت فدراسیون دوچرخه سواری از 
سپاهان برای حضور در رقابت های باشگاه های آسیا 
تاکید کرد. مدیرعامل سپاهان نیز در این نشست 
یادآور شد که باشگاه سپاهان ضمن حضور حرفه ای 
در لیگ برتر دوچرخه  سواری، امیدوار است که به 
عنوان باش��گاهی کهن بتواند این ورزش را در بین 

مردم نهادینه کند.

    استفاده از ظرفیت مطلوب دوچرخه سواری 
اصفهان

رشته دوچرخه سواری به عنوان یک رشته المپیکی 
از نظر مدال آوری اهمیت بس��یاری دارد و در حال 
حاضر در کشورهای اروپایی این رشته به عنوان یکی 

از رشته های محبوب ورزشی شناخته می شود.
در استان اصفهان نیز این رش��ته از ظرفیت های خوبی برخوردار 
است، به ویژه در شهرستان گلپایگان که عمده ملی پوشان استان 
از این شهر هستند. با این حال نبود تیم لیگ برتری موجب شده 
بود تا انگیزه رکابزنان اصفهانی کاهش پیدا کند، اما با ورود باشگاه 
سپاهان به این عرصه و بین المللی شدن این تیم، دوچرخه سواری 
اس��تان می تواند از ظرفیت به وجود آمده به بهترین نحو استفاده 
کند و تعامل بیش��تر هیات دوچرخه س��واری با باشگاه سپاهان و 
تصمیم گیری ه��ای کلان در این خصوص می توان��د راهبردی 
برای نتیجه گیری در این رشته باشد. ضمن اینکه از نظر باشگاهی 
نیز حضور بین المللی سپاهان در آسیا می تواند به ارتقای ورزش 

استان منجر شود.

ركابزنان استانی در راه قاره كهن

سپاهان به داد  دوچرخه سواری اصفهان رسيد

 نبود تیم لیگ 
برتری موجب 

شده بود تا انگیزه 
ركابزنان اصفهانی 
كاهش پیدا كند، 
اما با بین المللی 

شدن تیم سپاهان، 
دوچرخه سواری 

استان می تواند از 
ظرفیت به وجود 

آمده استفاده كند

کارل��وس ک��ی روش در کنفرانس خب��ری روز یکش��نبه اش 
صحبت های��ی را مطرح کرد که در بخش��ی از ای��ن صحبت ها 
کنایه های��ی هم به مربی��ان داخل��ی زده بود. وی ک��ه در آغاز 
کنفرانس و در بین صحبت هایش بارها اع��لام کرد می خواهد 
راحت و شفاف صحبت کند، چندین بار با کنایه صحبت هایی را 
مطرح کرد که شاید جای ابهام داشت. حسین فرکی در خصوص 
وضعیت فعلی تیم فوتبال س��پاهان، نقل وانتقالات این تیم در 
نیم فصل، بازی با گس��ترش فولاد تبریز، تعطیلات لیگ برتر و 

صحبت های کارلوس کی روش مواردی را مطرح کرد.
تیم سپاهان بعد از افُتی كه در نیم فصل اول داشت، 
توانست با آغاز نیم فصل دوم به بالای جدول برسد 
و اكنون همراه با نفت تهران در صدر جدول هستید. 

این شرایط ادامه خواهد داشت؟
انتظار هم از تیم سپاهان همین است و باید بتوانیم صدرنشین 
باشیم. با توجه به مشکلاتی که در سپاهان وجود داشت و نبود 
برخی بازیکنان، شاید نتایج چندان دلخواه رقم نخورده بود، اما 
نسبت به گذشته شرایط بهتر شده است و اکنون تمام بازیکنان 

را در اختیار داریم. 
بازیکنان ملی پ��وش و آنهایی که در تیم امید حضور داش��تند 
توانس��تند به صورت متوالی کنار یکدیگر باشند، تمرینات مان 
با نفرات کامل برگزار شد و بازیکنان نیز تلاش زیادی کردند تا 
بهترین نتایج را بگیریم. انگیزه بازیکنان سپاهان قابل تحسین 
است و امیدوارم در هفته های پیش رو هم شرایط به همین شکل 

ادامه داشته باشد. 
البته ما بعد از بازی این هفته، تعطیلات لیگ را پیش رو خواهیم 

داشت که این موضوع هم کار ما را سخت می کند.
ارزیابی تان از بازی مقابل گسترش فولاد چیست؟

هر بازی برای ما سخت است. به خصوص وقتی مقابل تیم های 
بالای ج��دول ک��ه می خواهند جای��گاه خود را حف��ظ کنند و 
تیم هایی که در پایین جدول می خواهند از س��قوط فرار کنند، 

بازی می کنیم کار سخت تر هم می شود. بازی در چنین سطحی 
س��ختی های خاص خودش را دارد و این هفت��ه هم باید مقابل 
گس��ترش فولادی قرار بگیریم که جزو تیم های خوب و جوان 

لیگ است. 
در کن��ار ای��ن جوان��ان، چن��د بازیک��ن باتجربه ه��م در تیم 
گس��ترش فولاد حضور دارند که با تمام این تفاس��یر با توجه به 
امتیاز میزبانی، ما به دنبال این هس��تیم که نتیجه بازی رفت را 

تکرار کنیم و به سه امتیاز برسیم.
نقل وانتقالات نیم فصل سپاهان به كجا ختم شد؟ با 

بازیکنی برای حضور در تیم تان به توافق رسیدید؟
تا به حال با هیچ بازیکنی به صورت مستقیم صحبت نکرده ایم 
و بازیکنان داخلی را از طریق باشگاه ها پیگیری می کنیم. البته 
بعید می دان��م بتوانیم بازیکنان داخلی را ج��ذب کنیم؛ چراکه 
باش��گاه ها به راحتی بازیکنان ش��ان را از دس��ت نمی دهند. به 
خصوص در پست میانی که ما به بازیکن نیاز داریم و بازیکنانی 
هم که مدنظر ما هستند در تیم های رقیب بازی می کنند. با این 
شرایط مجبور هستیم به دنبال گزینه خوب خارجی باشیم و در 
حال حاضر این موضوع را پیگیری می کنی��م تا انتخاب خوبی 

هم داشته باشیم.
قصد ج�ذب آندرانی�ک تیموریان را هم داش�تید. 
هنوز هم به دنبال این بازیکن هستید یا حضور او در 

سپاهان منتفی شد؟
در م��ورد تیموریان قصد ندارم صحبتی داش��ته باش��م؛ چون 

وضعیت این بازیکن مشخص نیست. 
درست نیست در خصوص بازیکنی که با باشگاه دیگری قرارداد 
دارد صحبت کنیم. ما در جلس��ات داخلی خودمان در سپاهان 
صحبت هایی انج��ام می دهیم و به توافقاتی هم می رس��یم، اما 
اینکه این صحبت ها چقدر به نتیجه برس��د، معلوم نیس��ت. به 
همین جهت ما به دنبال بازیکنانی هس��تیم که وضعیت ش��ان 
مشخص است، وقتی وضعیت مشخص نباشد، خیلی روی این 

بازیکنان فکر نمی کنیم.
صحبت های روز گذشته كی روش را خوانده اید؟

نه همه صحبت ها را، اما بخشی از صحبت های او را خوانده ام.
او در بخشی از صحبت هایش كنایه هایی به مربیان 
ایرانی زده اس�ت. در آس�تانه جام ملت های آس�یا 

اینگونه صحبت ها و كنایه ها درست است؟
اصلاً  خوب نیست که اینگونه صحبت ش��ود و کسی بخواهد به 
دیگر همکارانش کنایه بزند. احترام هر کس��ی باید حفظ شود. 
فوتبال ما ه��م بزرگانی دارد که باید احترام آنها را نگه داش��ت. 
فوتبال فقط برای امروز نیست و باید به فردا هم توجه کرد. چه 
مربیان داخلی و چه مربیان خارجی باید تمام اصول حرفه ای را 
رعایت کنند و این کنایه زدن ها خوب نیست. اگر حرفی هست 

باید راحت زده شود و این طعنه زدن ها خوب نیست.
ك�ی روش در بخش�ی از صحبت های�ش ه�م اعلام 
كرده اگر دلس�وزان فوتب�ال ایران كار را به دس�ت 
نگیرند، فوتبال ایران مانند كش�تی تایتانیک غرق 

خواهد شد.
به هر ح��ال نمی دان��م منظور ک��ی روش از دلس��وزان فوتبال 
کیست! آیا مربیان هستند یا مدیران؟! اما واقعیت این است که 
مربیان ایرانی به واقع دلس��وزان اصلی فوتبال ایران هستند که 

سال هاست با مشکلات می سازند و می سوزند. 
آنها دل شان بیشتر از هر کس دیگری به حال فوتبال می سوزد. 
دلس��وزان این نابس��امانی ها و خرابی ها فقط مربیان خودمان 

هستند.

فركی: مربیان داخلی
 دلسوزان هستند؛

 كی روش با كنایه حرف نزند

اواسط کنفرانس مطبوعاتي کارلوس کي روش بود که خبرنگار یک 
روزنامه سیاس��ي خاطیان ملي پوش پرونده معافیت هاي سربازي 
را با مهدي رحمتي مقایس��ه کرد. این خبرن��گار به کی روش گفت 
که او چگونه مهدی رحمتی را به دلیل تصمی��م به خداحافظی از 
تیم ملی کنار گذاشته، اما درباره سربازها چنین تصمیمی نمی  گیرد، 
حال آنکه سربازها تخلفی جدی تر از رحمتی انجام داده و اقدام به 
جعل کارت و سند کرده اند. با انجام این پرسش کارلوس کی روش 
 که انگار به دنبال فرصت��ی برای اظهارنظر مج��دد درباره رحمتی 
می  گشت، نزدیک به پنج دقیقه از وقت مسابقه را به نقد رفتار شماره 
یک سابق تیم ملی انجام داد و گفت که در کشوری که او از آنجا می  
آید، هیچ بازیکنی حق ندارد هر زمان که دلش خواست از تیم ملی 
خداحافظی کند و هر زمان که تش��خیص داد دوب��اره به تیم ملی 
برگردد. کی روش سپس گفت: بعضی از مربی ها در اینطور مواقع 
دست به گریه و زاری می  زنند و شروع به التماس از بازیکن می  کنند، 

اما این روش من نیست. من این کار را انجام نمی  دهم و تنها به فرد 
جانشین انگیزه بیشتری برای تمرین می  دهم تا او هم بتواند از پس 
کار بربیاید. در این لحظه خبرنگاری که س��وال سربازها را پرسیده 
بود، به کی روش تذکر داد که بابت این مساله )برخورد با رحمتی( 
از کی روش تقدیر می  کند، اما منظورش چیز دیگری بوده اس��ت و 
سرمربی تیم ملی بدون آنکه تغییری در آهنگ سخنانش ایجاد کند، 
جملاتش را ادامه داد و سپس بحث را به سمت علیرضا حقیقی برد 
که یکی از بهترین نمایش های انفرادی در جام جهانی را به مردم دنیا 
نشان داده است! در حالی که کی روش دوست داشت بیشتر حرف 
بزند، این بخش از حرف های او با درخواست مدیر رسانه ای تیم ملی 
و خبرنگاران به پایان رسید، اما مشخصا از چشمان و کلام کی روش 
می  شود فهمید که تا او هست از مهدی رحمتی خبری نخواهد بود. 
دروازه بانی که در یک دوره کوتاه امیدوار به بازگش��ت به تیم ملی 
شد، اما حالا دیگر میدان را به کی روش و شدت عملش باخته است.

سرپرس��ت س��پاهان گفت: تا به حال هیچ صحبتي با باشگاه 
سپاهان درباره رسول نویدکیا و یا هیچ بازیکن دیگري از سوي 

باشگاه استقلال انجام نشده است.
رسول خوروش در رابطه با قرار گرفتن نام رسول نویدکیا در 
لیست خرید استقلال، اظهار داشت: تا به حال هیچ صحبتی با 
باشگاه سپاهان درباره رسول نویدکیا و یا هیچ بازیکن دیگری 

از سوی باشگاه استقلال انجام نشده است. 
شاید ما هم خیلی از بازیکنان را بخواهیم، اما اینکه در رسانه ها 
نام این بازیکنان اعلام ش��ود، اصلا صحیح نیست. شاید آنها 
برنامه ای دارند و یا اینکه با خود بازیکن صحبت کرده اند که 

نامش را در لیست خریدشان گذاشته اند. 
رس��ول خوروش ادامه داد: مثلا درب��اره آندرانیک تیموریان 
بارها از ما سوال شده که او را می خواهید، اما هر بار گفته ایم 
که تا زمانی که با باشگاه استقلال قرارداد دارد، نمی توانیم در 

خصوص آن صحبت کنیم. 
سپاهان لیست مازاد ندارد و رسول نویدکیا نیز بازیکنی است 

که کادرفنی به او در نیم فصل دوم احتیاج دارد.
سرپرس��ت س��پاهان در رابطه با وضعیت نقل و انتقالات این 
تیم گفت: فرصت برای نقل و انتقالات زیاد است.  فعلًا به بازی 
هفته هفدهم مقابل گسترش فولاد فکر می کنیم و سپس وارد 

بحث جذب بازیکن می شویم.
  تا ۷ دی برای بازیکن��ان داخلی وقت داریم و بع��د از آن نیز 
می توانیم بازیکنان خارجی جذب کنیم. خوروش در پایان با 
اشاره به برنامه های سپاهان برای تعطیلات لیگ خاطرنشان 
کرد: بعد از دیدار با گس��ترش فولاد 10 روز تمرینات تعطیل 

خواهد بود. 
سپس پنج روز در اصفهان تمرین خواهیم کرد و احتمالا یک 

اردوی 10 روزه در کیش خواهیم داشت.

پیام صریح كي روش در كنفرانس مطبوعاتي؛

رحمتي هیچ جایي در تیم ملي ندارد
تعطیلي 10 روز تمرین سپاهان بعد از بازي با گسترش

خوروش: استقلال درخواستي براي نویدكیا نداده



 برپایی نمایشگاه تصویرسازی
 و عکس در کتابخانه مرکزی  

سه نمایشگاه » تصویر سازی اسمبلاژ«،نگارگری»پروانه« 
و عکس»وصال ی��ار« از 15 تا 20 آذر م��اه در گالری های 

نگارخانه کتابخانه مرکزی شهرداری اصفهان دایر است.
نمایشگاه »تصویر سازی اسمبلاژ« ش��امل 50 اثر با دو نوع 
تصویر سازی حجمی و نقش برجسته است که آثار حجمی 
با رویکرد ترویج فرهنگ جمع آوری بازیافت تهیه شده و در 
آن با بهره گیری ازوس��ایل دور ریز، خمیر کاغذ،کارتن های 
استفاده ش��ده،تکه های پارچه و...تصویر س��ازی مربوط به 
کتاب کودک و نوجوان و ش��خصیت س��ازی در این راس��تا 
ساخته ،رنگ آمیزی و عکس برداری شده است و در بخش 
 دیگر، نقاشی هایی با موضوع مش��ترک داستان سیمرغ با 
نگاه هایی متفاوت،به س��بک نمادگرایی و ب��ا بهره گیری 
از تکنیک اکرولیک و گواش تهیه ش��ده،این نمایشگاه به 
همت 40 دانشجوی آموزش��کده دخترانه شهرضا زیر نظر 
استاد هاله قربانی برگزار شده اس��ت. نمایشگاه نگارگری 
»پروانه« شامل 26 اثر با موضوع نقاشی های فضای عالی قاپو 
و چهل ستون بر اساس مکتب اصفهانی یا صفویه و برگرفته 
 از کارهای رضا عباس��ی از نقاشان دوره ش��اه عباس اول در 
تابلو هایی در ابعاد مختلف است که با بهره گیری از تکنیک 

آبرنگ و گواش به همت رخساره ضیائی برپا شده است.
هفتمین نمایشگاه عکس »وصال یار« رسول مختاری   شامل 
40 عکس از عزا داری حس��ینی از حسینیه های  اصفهان تا  
فضاهای مذهبی عراق همچون  بین الحرمین،کاظمین،نجف 
و... است که در تابلوهای 50 در 70 به نمایش گذاشته شده 
 و چش��م و قلب بازدید کنندگان را ب��ه آن فضاهای عرفانی 
می برد، این نمایش��گاه که پیش از این در شش مکان دیگر 
برپا شده، در اربعین حسینی  در بین الحرمین نیز به نمایش 

گذاشته می شود.

نسخه جدید سامانه تایپ 
گفتار فارسی رونمایی شد

نس��خه 120 هزار کلمه ای س��امانه تایپ گفتار فارسی 
 که امکان تایپ مس��تقیم گفتار را به کمک رایانه فراهم 
می کند، توس��ط یک ش��رکت دانش بنی��ان ایرانی در 

نمایشگاه الکامپ رونمایی شد.
نرم افزار تایپ گفتار فارسی بر اساس فناوری تشخیص 
گفتار پیوسته مستقل از گوینده فارسی طراحی شده و 
می تواند گفتار کاربران را از طری��ق میکروفن به رایانه 
منتقل کند تا در محیط های مختلف امکان تایپ وجود 

داشته باشد.
از قابلیت های این نرم افزار تشخیص لهجه، لحن و ایجاد 
پروفایل شخصی برای کاربران نرم افزار است و همچنین 
امکان تبدیل فایل های صوتی ضبط ش��ده به متن نیز 
وجود دارد به طوری که می توان فایل یک سخنرانی یا 
مذاکرات یک نشست را به نرم افزار داد و متن تایپ شده 

آن را تحویل گرفت.
همچنی��ن این ن��رم اف��زار قابلی��ت بان��ک واژگان را تا 
120 ه��زار کلمه افزای��ش داده که در نس��خه قبلی 65 
 هزار کلم��ه بود. در نس��خه قبلی در ص��ورت فعال بودن 
نرم افزار هر کلامی که از دهان کاربر خارج می شد و حتی 
صداهای محیط تایپ می شد اما در این نرم افزار با ارتقای 
اینترفیس کاربر و رایانه، تنها م��واردی که کاربر مایل به 

ضبط آن است تایپ می شود.
ویرایش خ��ودکار متون و شناس��ایی گوین��ده از روی 
ص��دا از دیگر قابلیت های نس��خه جدید س��امانه تایپ 
گفتار فارسی است که بر اساس اس��تخراج اطلاعاتی از 
س��یگنال گفتار فرد گوینده انجام می ش��ود. این موارد 
می تواند کاربردهای مختلف امنیتی و کنترل دسترسی 

داشته باشد.

گروه اطلاع رس��انی : معمولا والدین ازمش��کلات خواب 
فرزندانش��ان ش��اکی هس��تند؛ در اولین س��ال زندگی، 
 والدین بیش��تر از نخوابیدن کودک در طول شب شکایت

 می کنند.
علت و تداوم مشکل خواب در کودکان شاید به دلیل جلب 
توجه، اضطراب و تاثیر داروها باشد، بررسی این عوامل در 

انتخاب راه حل مناسب کمک خواهد کرد.
در کنار تغذیه وعامل وراثت آنچه بر رش��د قدی کودکان 
تاثیرگذاراست، خواب خوب شبانه است. بسیاری ازکودکان 
ممکن اس��ت خواب بعدازظهر داشته باش��ند ولی شب ها 
دیر بخوابند که این نوع خوابیدن مناسب نیست و توصیه 

نمی شود. 
دکتر ناهید گرامیا پیرامون مس��اله مش��کلات خوابیدن 
کودکان اظهار داش��ت: میانگین الگوی خواب کودکان دو 
تا هفت ساله، برای کودکان دو س��اله 11/5 ساعت خواب 
درشب و 1/5 ساعت خواب در روز وبرای کودکان سه ساله 
11 ساعت خواب درشب ویک ساعت خواب در روز و برای 
کودکان چهار و پنچ ساله 12 ساعت خواب درشب  و برای 
بچه های بالای شش س��ال 10 ساعت خواب در شب لازم 

است، که توصیه می شود. 
وی خاطرنش��ان کرد: بعضی کودکان نیازش��ان به خواب 
کمتر و بعضی بیش��تر ازمقادیر فوق است، اگرکودک یک 
تا دو ساعت در رختخواب درازمی کش��د تا خوابش ببرد، 
می توانید زمان رفت��ن به رختخ��واب او را کمی به تاخیر 
بیندازید و بعد به تدریج، هرچند روز، یک ربع زمان رفتن 

به رختخواب را جلو بیندازید تا به زمان مناسب برسد. 
دکت��ر گرامی��ا درادام��ه پیرامون ای��ن مش��کل بچه ها 

 گفت: بعضی ازک��ودکان از رفتن به رختخ��واب خودداری 
می کنند یا مکرر والدین خود را صدا می زنند یا ازاتاق بیرون 

می آیند.
راه اصلی پیشگیری ازاین مشکل این است که زمان خواب 

بچه ثابت باشد.
یعنی هر روز حتی روزهای تعطیل کودک درساعت معینی 
بیدار ش��ود و هرشب هم در س��اعت معینی به رختخواب 

برود.
 قبل از خواب حدود 20 دقیقه را برای خوردن غذای سبک، 
مسواک زدن، داستان زمان خواب، شب به خیر برای همه 

خانواده پایه گذاری کنید. 
اگر کودک همه این فعالیت ها را در زمان معین انجام داد و 
به رختخواب رفت، میتواند یک داستان اضافه گوش کند.

بسیاری ازکودکان درطول شب چند بار بیدار می شوند و به 
راحتی مجددا به خواب می روند، درحالی که بعضی در به 
خواب رفتن مجدد مشکل دارند که قسمتی از آن به خاطر 
این است که والدین در خوابیدن به آنها کمک می کنند و 

خودشان به تنهایی نمی توانند بخوابند. 
درمواردی که کودک بیدار ش��ده و والدین را صدا می زند 
بعد از چند دقیقه می توان به اتاقش رفت و به او پاسخ داد. 
وی یادآور ش��د: نباید کودک را ازجای خ��ود بلند کرد یا 
کنار او خوابید، بلکه فقط ی��ک دقیقه در اتاقش بمانید که 

مطمئن شود شما درخانه هستید.
 اگر مجددا بیدار شد و شما را صدا کرد پنج دقیقه بعد پاسخ 
دهید و به تدریج این زمان را طولان��ی کنید، یکی دو روز 
اول خسته کننده اس��ت ولی بعد از یک هفته نتیجه موثر 

را خواهید دید.

دانستنی

زمان خواب کودکان ثابت باشد

ایمنا:  ؟؟؟؟/

اولین روزی ک��ه اف��راد وارد کار جدیدی 

ترجمه
 امیرحسین

 واعظ

  
 می ش��وند، م��ی توان��د خس��ته کننده و 
طاقت فرسا باش��د. گاهی اوقات ملاقات با 
افراد جدید در دفتر کار و آموزش وظایف و 

مسوولیت برای  آنها زیاد است. 
اولین برخوردها مهم هستند. همان قدر 
که اولین روز کاری ب��رای تازه کارها مهم 
است، برای شرکت هم مهم است که در همان روز، جلوه خوبی 
 از خود نشان دهند. اما چگونه می توان روز خوبی برای افراد 

تازه کار مهیا نمود؟

     همه چیز را آماده کنید 
شرکت باید آماده باشد. اگر افراد جدید زمانی وارد شوند که 
کسی انتظار آنها را نداشته باش��د یا فضای کار برای آنها مهیا 
نباشد ممکن است احساس ناخوشایندی به آنها دست دهد. 
افراد جدید انتظار دارند  حداقل امکانات برای آنها آماده باشد.

     محیط کار را به آنها نشان دهید
در اولین روز، باید افراد جدید با امکانات و ابزارها و همچنین 

همکاران جدید خود آشنا شوند. 
هیچ چیزی بدتر از آن نیست که آنها ندانند سرویس بهداشتی 

یا سالن غذاخوری کجاست. 

     آموزش های حین کار 
گرچه مشخص است افراد جدید آموزش می بینند اما مطمئن 
شوید که از همان روز آغاز می ش��ود. این کار باعث می شود 

حس مشارکت و مسوولیت پیدا کنند. 

آموزش ها می تواند شامل نحوه کار با ابزار تا موارد خاص ثبت 
ادامه یابد. همچنی��ن اگر کارمندان دیگری نی��ز وجود دارند، 
مطمئن شوید که فرد تازه وارد می داند که آنها کی هستند و چه 

ارتباطی با آنها می توانند داشته باشند.

     وظایف کوچک به آنها بسپارید
چیزی که افراد تاره کار دوس��ت ندارند این اس��ت که بیکار 
باش��ند. این موضوع باعث می ش��ود آنها از خود سوال کنند 
که برای چه استخدام شده اند. همچنین شرکت ها نباید کار 

زیادی به افراد تازه کار بسپارند. 
به آنها کارهای کوچک و قابل مدیریت بدهید. در این حالت به 
آنها یک هدف در اولین روز داده اید. ملاقات با همه همکاران و 
کارمندان شرکت می تواند خسته کننده باشد ولی انجام یک 

مسوولیت کوچک می تواند باعث استراحت و تمرکز شود. 

     یک راهنما برای او در نظر بگیرید
بس��یاری از افرادی که تازه استخدام می ش��وند برای انجام 
وظایف و چگونگی شروع کار س��والات زیادی دارند. مطمئن 
باشید که در چند هفته یا حتی چند ماه اول سوالات زیادی 
برای آنها پیش می آید. یک راهنما برای او تعیین کنید که در 

انجام وظایف به او کمک کند. 

     روند اداری استخدام را سرعت بخشید 
کاغذبازی یک بخش مهم از فرایند آغاز به کار است و کمک 

می کند افراد جدید سازمان یافته تر کار کنند. 
برای اینکه این مرحله به سرعت انجام شود کاری کنید که 
روز اول آن شخص مختص به پر کردن فرم های زیاد نشود. 

سلامتدانستنی

چگونه می توان روز خوبی برای تازه کارها ایجاد کرد؟ 

ایمنا:آلودگی هوای اصفهان

ورک ش��اپ و نمایش��گاه روایت کرب��لا در موزه 
هنرهای معاصر اصفهان گشایش می شود.

نمایشگاه و ورک شاپی از آثار هنرمندان رشته های 
تجسمی در آستانه فرا رسیدن اربعین حسینی روز 
پنجشنبه بیستم آذرماه ساعت 10 صبح در موزه 
هنرهای معاصر اصفهان گشایش می شود. این آثار 
با موضوع عاش��ورا و به قلم تعدادی از هنرمندان 
رشته های نقاشی نگارگری و نقاشی خط به عرصه  

تصویر در آمده اند. 
در این نمایش��گاه بی��ش از ۳0 اثر ب��ا محوریت 

عاشورا در گالری یک موزه به نمایش در می آیند و 
تعدادی از هنرمندان مدعو آثار خود را به صورت 
ورک شاپ در فضای نمایش��گاه تکمیل و آماده 

نصب می کنند. 
عنوان نمایش��گاه  »روایت کربلا « ست که تا 1۹ 

دی ماه برای بازدید علاقه مندان برقرار است. 
برای بازدید از این نمایشگاه می توانید همه روزه 
از س��اعت ۹ تا 17 و روزهای جمعه از ساعت 15 
تا 17 به م��وزه هنرهای معاصر واق��ع در خیابان 

استانداری مراجعه کنند. 

کلاس های آموزشی » گلیم بافی« با حضور یکی 
از اساتید پیشکسوت هنر گلیم بافی در مجموعه 

فرهنگی فرشچیان برگزار می شود.
این هنرمند در این باره گفت: هنر گلیم بافی یکی 
از هنرهای قدیمی و سنتی ایرانی است و امروزه 
نیز افراد زیادی علاقه مند به یادگیری این هنر و 

استفاده از آن در حوزه کارآفرینی هستند. 
فتحعلی قشقایی درادامه افزود: این دوره آموزشی 
با هدف آموزش و  فرهنگ سازی هنرهای سنتی 

همچون گلیم بافی برگزار می شود. 

وی  اضافه کرد: در این کلاس ها ابتدا به آموزش 
تکنیک چله کش��ی پرداخته می ش��ود و پس از 
آن ملزومات مرتبط با بافت گلیم که مراحلی به 
مراتب آس��ان تر از بافت قالی دارد آموزش داده 

می شود. 
گفتنی است این دوره آموزشی روزهای پنجشنبه 
هر هفته از ساعت 14 تا 17 در مجموعه فرهنگی 
هنری فرش��چیان برگزار می شود و علاقه مندان 
می توانند جه��ت ثبت نام به این مرک��ز واقع در 

خیابان توحید، جنب پل آذر مراجعه کنند.

   برترین فیلم های هشتمین جشنواره مستند ایران 
با عنوان »س��ینما حقیقت« به مدت چهار روز در 

تالار هنر اصفهان به نمایش گذاشته می  شود. 
 مجموعه فیلم هایی که در هش��تمین جشنواره 
بین المللی  س��ینماحقیقت به روی پرده نمایش 
داده می ش��ود بالغ بر 2۸7 فیلم مستند بوده که 
تع��داد 170 فیلم مس��تند ایران��ی و 117 فیلم 
مستند  خارجی اس��ت. همچنین در بخش مرور 
سینمای مستند اصفهان، 20 فیلم مستند از آثار 
منتخب 20 مستند س��از اصفهانی به نمایش در 
می آید و در آیین  پایانی جشنواره از آنان تقدیر به 

عمل می آید.  این جشنواره از ۹ تا 16 آذرماه در 
تهران به نمایش درآمده و از 17 تا 20 آذرماه در 
تالار هنر اصفهان واقع در میدان لاله،جنب پارک 

لاله، پشت فروشگاه رفاه اجرا می شود .  
فیلم های برتر این جش��نواره در تاریخ 1۸ و 1۹ 
آذرماه از س��اعت 10 صبح تا 22 ش��ب همراه با 
حضور بزرگان و  کارگردانان س��ینمای مس��تند 

ایران در تالار هنر اکران خواهد شد . 
گفتنی اس��ت علاقه من��دان م��ی توانند جهت 
کس��ب اطلاعات بیشتر با ش��ماره ۳5660۸۸1 

تماس بگیرند.

نشس��تی دیگر از سلسله نشس��ت های کافه کتاب 
با موض��وع »مفاهیم تربیت جنس��ی کودکان« در 
کتابخانه اختصاصی کودک ولایت برگزار می شود.

روش انتقال و آموزش مفاهیم جنس��ی به کودکان 
برای برخی از والدین شناخته شده نیست و ضمن 
اینکه از ضرورت آموزش این مفاهیم آگاهی دارند 
اما در بهره مندی از روش های مناسب جهت این کار 
بی خبر هس��تند. این جلسات برای تربیت کودکان 
برگزار می ش��ود تا بتوانند از طریق ابزاری همچون 
بازی، داستان، کتاب و تصاویر مختلف به این هدف 
دس��ت یابند.نفیس��ه صالحی مربی و سخنران این 

نشست است. وی کارش��ناس ارشد روان شناسی و 
مشاوره است و در این نشست به درباره رشد جنسی 
کودکان دختر و پسر، روش برخورد صحیح والدین 
با این موضوع و راهکارهای آموزش این مفاهیم به 
کودکان به س��خنرانی می پردازد. گفتنی است این 
نشس��ت در روز 20 آذرماه از س��اعت 10 تا 12 در 

کتابخانه ولایت برگزار می  شود. 
همچنین علاقه مندان می توانند جهت ثبت نام در 
این نشست تا 1۹ آذرماه به محل این کتابخانه واقع 
در خیابان جی، فلکه خوراس��گان، خیابان سلمان، 

ابتدای کوجه شهیذ برکت مراجعه کنند. 

از 20 آذر ماه برپا می شود؛

روایت کربلا در موزه هنرهای معاصر اصفهان 
با حضور فتحعلی قشقایی؛

» گلیم بافی« آموزش داده می شود 

از 17 تا 20 آذر ماه اکران می شود؛

برترین فیلم های » سینما حقیقت« در تالار هنراصفهان 
در کتابخانه اختصاصی کودک بررسی می شود؛

مفاهیم تربیت جنسی کودکان در کافه کتاب 

جالبخبر ویژه

نمایشگاه عکس های محمدررضا مهزاد در نگارخانه 
نگاه نو اصفهان برپاس��ت.این هنرمند ب��ا بیان این 

مطل��ب گف��ت: در ای��ن نمایش��گاه 1۹ عکس در 
س��ایزهای مختلف  با موضوع طبیعت ای��ران ارائه 
کرده ام. محمدرضا مهزاد ادامه داد: هرمز، ماس��وله 
و فریدن برخی از جاهایی هس��تند ک��ه من از آنجا 
عکاسی کرده ام. او اضافه کرد: کویر، بلورهای ایجاد 
شده در کوه ها، شبنم درختان و ...مناظری هستند 

که من از طبیعت عکاس��ی کرده ام. مهزاد در رابطه 
با ایجاد تغییر در این عکس ه��ا گفت: این عکس ها 
که شامل س��ه تصویرآنالوگ و 16 عکس دیجیتال 
هس��تند دس��تکاری  نش��ده اند، فقط  در برخی از 
تصاویر با کم و زیاد کردن نور و ... تفاوت هایی ایجاد 
شده است. این عکاس در پاس��خ به این پرسش که 

در طبیعت به دنبال چه چیزی است، افزود: امید و 
زایش در طبیعت مفاهیمی است که من همواره آنها 
را در طبیعت دنبال می کنم و امیدوارم بتوانم برای 

مخاطبم چنین تصویری را حاصل کنم. 
شایان ذکر است محمدرضا مهزاد متولد سال 1۳۳1 
اس��ت. او کار عکاسی را از 1۸ س��الگی آغاز کرده و 
نمایشگاه فعلی دومین نمایش��گاه انفرادی اوست. 
عموم علاقه مندان می توانند جهت دیدن آثار فعلی 
او تا 20 آذر ماه ب��ه نگارخانه نگاه نو واقع در خیابان 
آبشار سوم، خیابان مسرور ، کوچه ۳ مراجعه کنند.   

با برگزاری نمایشگاه عکس های مهزاد برپاست: 

طبیعت در نگاه نو  

جنتی، وزیر ارش�اد : هم اکنون ش��بکه اب��ری در حوزه 
فرهنگ طراحی شده و امیدواریم به زودی به نتیجه برسد. 
در همین حال شبکه ملی فرهنگ نیز در بسیاری از شهرها 

ایجاد شده و مورد استفاده قرار گرفته است.
پیش بینی می کنیم ظرف چند سال آینده در داخل کشور 
گوگل فرهنگی به زبان فارس��ی راه ان��دازی کنیم که نیاز 
کش��ور را در این بخش به صورت اینترنت��ی فراهم کند و 
کاربران امکان دسترسی به تمامی محتواهای مدنظر را به 
زبان فارسی داشته باش��ند. گوگل فرهنگی می تواند باعث 

اشاعه محتوای فارسی در فضای مجازی شود.

کی روش، سرمربی تیم ملی فوتبال: عده ای از مربیان 
و مسوولان باشگاه صحبت های مختلفی در مورد تعطیلات 

50 روزه لیگ مطرح کرده اند. 
اینکه قرار اس��ت رقابت های جام ملت های آسیا دی ماه 
در استرالیا برگزار شود تقصیر من نیست و کی روش هیچ 
کاره است! جام جهانی امس��ال خردادماه انجام شد و این 
تصمیمی بود که فیفا گرفت و کش��ورهایی مثل آرژانتین 

لیگ خود را دو ماه به خاطرش تعطیل کردند. 
خواهش می کنم این مطلب را خیلی شفاف توضیح دهید 

که این برنامه ها اصلا ربطی به من ندارد.

رحیم پور ازغدی: هیچ کجای جهان جمعیت 15 تا 20 
میلیونی یک جا جمع نمی شود، این امر را پاداش خداوند به 
حسین بن علی )ع( عنوان کرد که از جان و مال خود برای 

نجات دین گذشت.
عزای امام حس��ین )ع( مقدمه جهاد در مکتب آن حضرت 
اس��ت و راهپیمایی اربعین به عنوان بزرگ ترین و بهترین 
عزاداری ب��رای آن حضرت ک��ه تیر خ��لاص را به داعش 
می زند آنه��ا که ش��یعه را منهای جهاد، انق��لاب و مبارزه 
می خواهند، می خواهند اباعبدالله و عزای امام حسین )ع( 

را بی آبرو کنند.

راهپیمایی اربعین بزرگ ترین عزاداری استبرگزاری جام ملت ها تقصیر من نیست طراحی گوگل فرهنگی در ایران 

عکس روز

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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